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ALİBABA’YA 
30 MİLYAR!

CHP Genel Başkan Yardımcısı
Özgür Karabat, AK Parti’nin

18 Temmuz’da TBMM’ye sunduğu
torba kanun hakkında bir açıklama
yayınladı. Karabat, iktidarın kanun
teklifiyle ihracata destek kisvesi al-
tında Alibaba gibi yabancı şirket-
lere en az 30 milyar TL’lik kıyak
yapacağını iddia etti. Maliye Ba-

kanı Şimşek’e
seslenen Kara-
bat, “öğretmen-
lerin içtiği
çayıçok gördünüz
de Alibaba’ya 
30 milyar TL’lik 
kıyağa tek söz
edecek misiniz?”
sorusunu yö-
neltti. I SAYFA 9

ç

BÜYÜK İFTİRALAR ATTILAR

MHP Genel Başkanı Devlet
Bahçeli, “Bazı çevreler 2024 

yılının içerisinde MHP'ye karşı çok
büyük haksızlıklar, iftiralar, yalanlar,
hakir görmeler, küçük görmeler, 
suçlamalarda bulunmuşlardır. Bun-
ların toplamı 154 kişidir. 'Bizi hedef 
gösteriyorlar' saçmalığından da 

korkaklığında
da kendilerini
kurtarsınlar.
Onlarla muha-
tap olmayı dahi
kabul etmeyiz;
ama hukuk 
zemininde 
muhakkak he-
saplaşacağız"
ifadelerini kul-
landı. I SAYFA 7

ç

www.gazetedamga.com.tr

CHP Genel Başkanı Özgür
Özel, sokak hayvanlarıyla ilgili

teklife çok sert tepki gösterdi. Özel,
“Bu soruna yok demek, sorunun iki
tarafına da yani tehdit altında olan-
lara da sokaktaki hayvanlara da en

büyük kötülüktür. Ama bu sorunu
görüp çözmek için, 'toplayalım, bir
ay tutalım, bir ay sonunda sahiplen-
miyorsa öldürelim, imha edelim'
demek cinayettir, katliamdır, vicdan-
sızlığın dik alasıdır” dedi. I SAYFA 7
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CINAYETTIR
KATLIAMDIR! İETT Başakşehir Garajı Temel Atma 

Töreni’nde konuşan İBB Başkanı Ekrem
İmamoğlu, hazine onayı bekleyen otobüs
alımlarını hatırlatarak, “Bunları imzalayın.
Biz işimize bakalım. İyilikte yarışalım,
daha iyi hizmette yarışalım. Daha güçlü
bir toplumun var olması için daha bi-
limsel alanlarda yarışalım. Vıdı Vıdı
etmeyelim. Bunlar vıdı vıdı işler. 
İmzayı engellemek budur” açıkla-
masında bulundu. I SAYFA 5
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En önemli amacı kamuo-
yunu bilgilendirmek olan

basın yayın organları, ilk yayım-
lanmaya başladıkları tarihten beri
mevcut otorite tarafından baskı
altında tutulmaya çalışıldı. Bu
baskı zamanla sansür, tehdit ve
şiddet olarak gazetecilerin ba-
şında demoklesin kılıcı gibi sürekli
sallandı. İşte bundan tam 116 yıl
önce 24 Temmuz 1908 yılında, II.

Meşrutiyetin ilan edilmesiyle bir-
likte, gazeteler sansür memurla-
rına verilmeden basıldı ve bugün
sansürün kaldırılması olarak ta-
rihe geçti. O gece İkdam Gazete-
sinin sahibi Ahmet Cevdet ile
Sabah Gazetesinin sahibi Mihran
efendi, gazete provalarını görmek
için gelen sansür memurlarına,
“Gazeteler hürdür, sansür yasak-
tır” diye meydan okudu. 
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GAZETELER İLK KEZ 24 TEMMUZ'DA
SANSÜRLENMEDEN BASKIYA GİTTİ

Türkiye Gazeteciler Cemi-
yeti, 1948 yılında aldığı

kararla 24 Temmuz 1908'de ya-
şanan bu olayın yıldönümünü
Basın Bayramı olarak ilan etti.
1971'de ise bayram olmaktan
çıktı ve adı, “Basın Özgürlüğü
için Mücadele Günü” olarak de-
ğiştirildi. Her 24 Temmuz Basın
Bayramı olarak kutlansa da san-
sürün kaldırılmasının üzerinden

116 yıl geçse de hala gazeteciler,
tehdit edilmeye, hor görülmeye,
dışlanmaya devam ediyor. Şeffaf
bir toplum istemeyen çıkar grup-
ları, gazetecileri kendileri için
büyük bir tehdit olarak görüyor.
Pisliklerinin ortaya saçılması, bu
çıkar gruplarının gözünün dön-
mesine neden olabiliyor. Bunlar
kirli çarklarının dönmesi için her
türlü şiddete başvurabiliyor.  

ç

ARADAN 116 YIL GEÇSE DE BASKI
TEHDİT VE ŞİDDET DEVAM EDİYOR

Bugün 24 Temmuz Gazeteciler ve Basın Bayramı. 24 Temmuz 1908 yılında II. Meşrutiyetin
ilan edilmesiyle, gazeteler sansür memurlarına verilmeden basıldı ve bugün sansürün 
kaldırılması olarak tarihe geçti. O gece gazete provalarını görmek için gelen sansür 
memurlarına gazete sahipleri, “Gazeteler hürdür, sansür yasaktır” ifadelerini kullandı

Muhakkak 
hesaplaşacağız

BU MESELE CANIMIZI YAKIYOR

AK Parti Sözcüsü Ömer Çelik,
MKYK sonrası gündeme iliş-

kin önemli açıklamalarda bulundu.
Başıboş köpek sorunuyla ilgili, "Ca-
nımızı yakan bir mesele" diyen Ömer
Çelik, "Bunun katliam yasası diye
sunulması haksızlık. Arzumuz so-
kaklarımızın güvenli hale gelmesidir”

ifadelerini kul-
landı. Öte yan-
dan olası
Erdoğan-Esad
görüşmesi hak-
kında konuşan
Çelik, “İstihbarat
kurumları belli
aralıklarla görü-
şüyor. Henüz bir
takvim yok” me-
sajını verdi.
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Sokaklarımız
güvenli olmalı

INTIHAR GIBI 
BIR KACIS!

AAA Aylardan beri Gazze'de soykırım yapan İsrail,
Alman Adidas markasının Filistin kökenli

model Bella Hadid'i reklam filminde oynatma-
sına tepki göstermişti. Adidas ise hemen geri
adım atmış İsrail'den yana tavır takınmıştı.
Firmadan yapılan son açıklamada, "Ortakları-
mız Bella Hadid, A$AP Nast, Jules Koundé
ve diğerlerinden, üzerlerindeki olumsuz 
etkiden dolayı özür dileriz” denildi.
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HADİD’DEN 
ÖZÜR DİLEDİ

VIDI VIDI ISLER!

Farklı fikirler
özgürleştirir!

Basın İlan Kurumu Genel
Müdürü Cavit Erkılınç, bir

mesaj yayımlayarak basın mensup-
larının 24 Temmuz Gazeteciler ve
Basın Bayramı’nı kutladı. Erkılınç,
toplumlarda bireylerin özgür dü-
şünceye sahip olduklarının başlıca
göstergesinin farklı fikirleri taşıyan
medya kuruluşlarının mevcudiyeti

olduğunu vur-
guladı. Erkılınç,
“Türk medyası,
ülkemizdeki
çağdaş demo-
kratik ortamın
ve huzur iklimi-
nin en önemli
öğelerinden biri
olmuştur” ifa-
delerini kul-
landı. I SAYFA 4
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Jeofizik Yüksek Mühendisi
Melih Baki, “Çukurova böl-

gesi rahatlarken asıl sıkıntı Kıbrıs,
Ege ve Marmara bölgelerinde. Ba-
sınç orada birikti. ıkıntılı süreç orada
başladı. Orada hareketlenme başladı
ve iyi izlenmesi gerekiyor. Televiz-
yonlara çıkıp halkı bilgilendiren ho-
calarımız lütfen sokaktaki vatandaş
gibi konuşmasınlar.  Eksikliğimiz
olan deprem öncesi önlemleri ko-
nuşmalı. Bütün dünya önlemini
nasıl almış o yönetmelikleri anlat-
mamız lazım” dedi. I SAYFA 5
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Asıl sıkıntı
Marmara'da

A Milli Kadın
Voleybol Takımı

kaptanı Eda Erdem,
"Grup maçlarımızda

3’te 3 yapmak istiyoruz.
Amacımız Hollanda maçı ile

iyi bir başlangıç yap-
mak. Herkesin bek-
lentisi çok yüksek,
biz de çok iyi işler
yapmak istiyoruz.
Herkesin aklında,
hayalinde madalya

var. Ama bu sene çok
fazla madalya favorisi

takım var. Zorlu bir
turnuva bizi

bekliyor.
Umarım
takım
olarak
hazır bir
şekilde
orada
buluna-
cağız"
dedi.
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GAZETELER HURDUR
SANSUR YASAKTIR!
GAZETELER HURDUR
SANSUR YASAKTIR!
GAZETELER HURDUR
SANSUR YASAKTIR!
GAZETELER HURDUR
SANSUR YASAKTIR!
GAZETELER HURDUR
SANSUR YASAKTIR!
GAZETELER HURDUR
SANSUR YASAKTIR!

KÖŞE YAZISI
MEHMET MERT 

Sayfa 9

Olay, Gaziosmanpaşa 
Barbaros Hayrettin Paşa

Mahallesi'nde meydana geldi. İd-
diaya göre otomobilini satmak is-
teyen bir kişi internete satılık ilanı
koydu. İlanı gören alıcı ise aracı gör-
mek için Bartın'dan İstanbul'a geldi.
Araç eksper kontrollerinde kusurlu
çıktı. Bunun üzerine alıcıyla satıcı
arasında anlaşmazlık çıktı. Müşteri
yol ve eksper masraflarının satıcı tara-
fından karşılanmasını istedi ancak
olumsuz yanıt aldı. Bunun üzerine 
taraflar arasındaki anlaşmazlık kav-
gaya dönüştü. Kavga çıkınca otomobil 
sahibi, 6 metrelik camdan atlayıp 
olay yerinden kaçtı. I SAYFA 3
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Kamu Sendikaları
Platformu, Anka-

ra'daki Uluslararası Ça-
lışma Örgütü (ILO)
önünde basın açıklaması
yaptı. Kamu Sendikaları
Platformu adına açık-
lama yapan Hep-Sen
Genel Başkanı Yunus
Şimşek, "Sendikalaşması

yasak olan askeri, polisi,
yargı mensuplarını ceza-
landırma var. Sendika
üyesi olmak istemeyen
memuru cezalandırma
var. Burada topyekûn
yandaşa, sarı sendika-
lara rüşvet var, rant var,
emekçiyi masada satma
var” dedi. I SAYFA 16

ç

Kusurlu aracı şehir dışından gelen müşterilere satmak isteyen satıcı,
arbede çıkınca dayak yememek için 6 metrelik camdan atladı

ANLAŞMAZLIK 
KAVGAYA DÖNÜŞTÜ

EMEKÇIYI 
SATIYORLAR!

Aradık ama bulamadık!
ÜsküdarBelediyesi'nden
yapılan açıklamada, “Üskü-

dar’ın sokaklarından olmayan 
bir fotoğrafla, semt pazarının ar-
dından çöplerin temizlenmediği
iddiasında bulunarak paylaşım
yapan bazı hesaplar “Algı” oluş-
turmaya çalıştı” denildi. I SAYFA 8
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3’TE 3 YAPMAK 
İSTİYORUZ!İSTİYORUZ!İSTİYORUZ!İSTİYORUZ!İSTİYORUZ!İSTİYORUZ!İSTİYORUZ!İSTİYORUZ!

SOKAK HAYVANLARI İLE İLGİLİ TEKLİFE TEPKİ

24 TEMMUZ

GAZETECİLER VE

BASIN BAYRAMI

KUTLU OLSUN
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Son yıllarda 
yaygınlaştı!

Böbrek taşı oluşma riskinin yaz mevsi-
minde arttığını biliyor muydunuz? Peki
son yıllarda sağlıksız yaşam alışkanlık-

ları nedeniyle yetişkinlerin yanı sıra çocuklarda
da hızla yaygınlaştığını? Acıbadem Kozyatağı
Hastanesi Üroloji Uzmanı Doç. Dr. Hakan Özveri,
yol açtığı şiddetli sancılarla yaşamı kabusa çevi-
ren böbrek taşının, bazı basit kurallara dikkat
edilerek önlenebileceğini belirterek “Özellikle yaz
aylarında aşırı sıcakların ve nemin de etkisiyle
vücudun kaybettiği sıvının yetersiz su tüketimi
nedeniyle yerine konulamaması, tuzlu kuruyemiş-
ler, işlenmiş peynir ve et ürünleri gibi yüksek sod-
yum içeren besinler ve fast-food yiyecekler
tüketilmesi, yüksek proteinli diyetler yapılması
böbrek taşına zemin hazırlayabilmektedir” dedi. 

Su kaybı hızlanıyor

Tedavi edilmeyen böbrek taşının ileride böbrek
kaybına bile yol açabildiğini vurgulayan Üroloji
Uzmanı Doç. Dr. Özveri, “Yazın aşırı sıcaklar ve
nem terlemeyi artırdığından vücuttan su kaybı da
hızlanıyor. Ancak su içme alışkanlığı olmayan
hatta suyu zorla içen pek çok kişi, bu nedenle sa-
dece susadıklarında su içiyor ya da su yerine şe-
kerli, gazlı içecekleri tüketiyor. Yetersiz su
tüketimi böbrek taşı başta olmak üzere bir çok
böbrek hastalığına zemin hazırlarken, tedavi edil-
mediğinde böbrek kaybına bile yol açabiliyor”
uyarısını yaptı. 

Aşırı tuz tüketimi

Ülkemizde ne yazık ki tuz tüketimi, olması gereken
seviyenin çok üzerinde. Dünya Sağlık Örgütü’ne
göre; günlük tuz tüketimi kesinlikle 5 gramı (1 çay
kaşığı) geçmemeli. Pek çok kişinin yemeklere ay-
rıca tuz eklediğini, bunun da kalp ve hipertansiyon
gibi hastalıkların yanı sıra böbrekte de taş oluşu-
muna neden olabildiğini belirten Doç. Dr. Hakan
Özveri sebzeden süt ürünlerine dek pek çok yiyece-
ğin içerisinde tuz bulunduğunu, bu nedenle ayrıca
yemeklere tuz eklememek gerektiğini vurguladı.
Son yıllarda fast- food tarzı beslenme, hazır gıdalar
ve çeşit çeşit atıştırmalıkların büyük ilgi gördüğünü
ancak bu ürünlerin içinde çok yüksek miktarlarda
tuz bulunduğunu belirten Özveri, sağlıklı beslenme-
nin büyük önem taşıdığını söyledi. 

kilo vermek, uygun yatış
pozisyonuna geçmek gibi
yaşam tarzı değişiklikleri

ile hafifletilebilen horlama, ileri ev-
relerde ise cerrahi yöntemlerle te-
davi edilebiliyor. Prof. Dr. Erdal
Seren, horlama ve tedavi yöntemler
hakkında bilgi verdi. “Horlama, vü-
cuda oksijen ileten hava yollarının
tam olarak açık olmadığını gösteren
önemli bir belirtidir” diyen Seren,
“Uyku sırasında gürültülü bir şe-
kilde nefes alma şeklinde tanımla-
nabilir. Üst solunum yollarındaki
kasların gerginliğinin azalması so-
nucu dilin arkaya kayarak diğer
gevşek dokularla beraber titreşime
yol açması; horlama sesinin çıkma-
sına neden olur. Yumuşak damağın
ve küçük dilin normalden uzun ol-
ması, büyük bademcik ve geniz eti
ya da burundaki darlıklar da horla-
mayı tetikleyebilir. Horlama sıklığı
yaş ve kilo alımı ile artmaktadır. Ne-
redeyse herkeste ara sıra görülebi-
len horlama bazı insanlar için ise
kronik bir sorundur ve ciddi sağlık
problemlerine yol açabilir.  Hasta
dinlenemeden uyanır, sürekli yor-
gunluk çeker, sabah baş ağrıları,
gece boğulma hissi ile ya da çarpın-
tıyla uyanabilir. Halsizlik, gece sık
tuvalete çıkma, depresyon ve sinirli-
lik gibi durumlar da diğer horlama

belirtileridir. Tedavi edilmezse ilerle-
yen dönemde uyku apnesi ile bir-
likte felç, kalp krizi, tip2 diyabet,
yüksek tansiyon ve depresyon gibi
ciddi sağlık problemlerine ve uy-
kuda ani ölüme yol açabilir. Horla-
yan kişinin yatak partneri ise uyku
hijyeni bozulduğu ve sağlıklı bir
uyku çekemediği için yorgunluk
yaşar, stres seviyesi artar ve genel
yaşam kalitesi azalır, süreç uzar ise
tansiyon problemleri ile karşı kar-
şıya kalabilir” ifadelerini kullandı. 

Uyku testi yapılmalı

Seren, “Horlama ve uyku apnesinin
tanısı uyku laboratuvarında bir gece
yatarak uyku testi adı verilen tetki-
kin yapılması ile konuyor. Hastanın
uykuda burun ve ağızdan gerçekleş-
tirdiği solunum hareketleri, oksijen
değerleri, kalp hızı ve kalp ritmi,
göğüs ile karnın uyku sırasındaki
hareketleri ve uyku sırasındaki beyin
dalgalarının özellikleri değerlendiri-
lerek tanı ve derecelendirmesi yapı-
lıyor. Ttıkayıcı uyku apne sendromu
tanısında Kulak Burun Boğaz
(KBB) hekimlerinin gerçekleştirdiği
ayrıntılı üst solunum yolu muaye-
nesi de oldukça önem taşıyor” dedi. 

Cerrahi tedavi olabilir

“Horlama tedavisi; alınacak genel

önlemler, ağız içi araç tedavisi ve cer-
rahi olmak üzere üç basamakta uygu-
lanıyor. Bunlar şu şekilde
sıralanabilir” diyen Seren, “Kilo ver-
mek, alkolden ve sakinleştirici-uyku
verici ilaçlardan uzak durmak, burun
tıkanıklığını gidermek, uyku düzenine
dikkat etmek, doğru yatış pozisyo-
nunda kalmak ve horlamaya eşlik
eden hipotiroidi (guatr bezinin az ça-
lışması) ve akromegalinin (büyüme
hormon fazlalığı) gibi hastalıkların te-

davisi horlama durumunu iyileştirebi-
lir. Uyku sırasında ağız içine yerleştiri-
len birtakım aparatlarla üst solunum
yollarına ait yapıların pozisyonunu
değiştirip (örneğin dili öne çekerek)
hava yolunu genişletmek, kas fonksi-
yonları üzerine etki ederek direnci dü-
şürmek havayollarının tıkanmasına
ve horlamaya engel olabilir. Horla-
mada, darlık yerinin tam olarak sap-
tanabildiği olgularda cerrahi tedavi
uygulanabilir” diye konuştu. 

HORLAYAN
RISK ALTINDA!

Kadın Hastalıkları ve
Doğum Uzmanı Op. Dr. Didem

Güneş Aktaş, kavurucu sıcaklarda
özellikle hamilelerin beslenme şek-

line ve su tüketimine dikkat etmeleri
gerektiğinin altını çizerek, “Gebeler
bu dönemde en az 2 buçuk litre su
tüketmeli, hatta çok sıcak hava-
larda veya egzersiz yaptıkları

günlerde 3 litre su iç-
meliler” dedi

Yenilenmeyi engelliyor!
Sağlıklı bir kişinin günde
ortalama 8 saat uyuması ge-
rektiğini belirten uzmanlar,

bu sürenin kişiden kişiye değişebildi-
ğini söylüyor. Uykusuzluğun, beyin
sağlığı üzerinde ciddi etkilere neden
olabileceğine dikkat çeken Nöroloji
Uzmanı Prof. Dr. Barış Metin, “Uzun
süreli uykusuzluk, beyindeki hücre
onarımını ve yenilenmesini engelleye-
rek, bilişsel gerilemeye ve nörodejene-
ratif hastalıklara yatkınlığı artırabilir”
dedi. Uykusuzluğun nörolojik bir
hastalığın habercisi olabileceğini de
dile getiren Metin, alzheimer ve par-
kinson hastalıklarında sıklıkla uyku
bozuklukları görüldüğünü ifade etti.

Kişiden kişiye değişir

Uykusuzluğun, uykuya dalma ihtiyacı
olmasına karşın uykuyu başlata-
mama veya uykuya daldıktan sonra
çabuk uyanma olduğunu belirten
Prof. Dr. Barış Metin, “Sağlıklı bir in-
sanın kendine özgü bir uyku süresi
vardır. Bu süre genelde 8 saatken kişi-
den kişiye fark edebilir. Bazı kişiler 5
saatlik uyku ile dinlenebilirken, bazı
kişiler 10 saatlik uykuya ihtiyaç duya-
bilir” dedi. Uykusuzluğun çok farklı
nedenleri olduğuna dikkat çeken Prof.
Dr. Barış Metin, teknoloji kullanımı-
nın uykusuzluğa yol açan sebepler-

den biri olduğunu söyledi ve sözlerini
şöyle sürdürdü: “Örneğin yaşlılarda
en sık gördüğümüz durum yaş ile bir-
likte uyku süresinin kısalmasına bağlı
uykudan çabuk uyanmadır. Gençler
de bilgisayar başında çok vakit geçire-
rek kendilerini uykusuz bırakabiliyor.
Huzursuz bacak sendromu dediğimiz
rahatsızlık geceleri bacaklarda huzur-
suzluk, ağrı ve hareket ettirme isteği
ile kendini gösterip uykuya dalmayı
güçleştirebilir.”

Zamansız uyanma

Bazı kişilerin uykuya dalmak için aşırı
çaba harcayıp aslında bilmeden uy-
kuya dalmayı güçleştirdiğine dikkat
çeken Metin, “Birçok psikiyatrik ra-
hatsızlıkta, özellikle depresyonda uy-
kuya dalma ve sürdürme bozukluğu
görülebilir. Aşırı kahve tüketimi ve
uyarıcı içeceklerin  kullanımı da uyku
bozukluğu yapabilir. Bunların ya-
nında uykuda solunum bozukluğu
olan hastalar bazen nefes alamamaya
bağlı uykudan zamansız uyanmalar
yaşayabilir” dedi. Uykusuzluğun,
beyin sağlığı üzerinde ciddi etkilere
neden olabileceğini vurgulayan
Metin, “Uyku eksikliği, hafıza ve öğ-
renme yeteneğini olumsuz etkileyebi-
lir, dikkat ve konsantrasyon kaybına
yol açabilir. BARIŞ ÖNAL

A rtan sıcaklıklar hepimizi zorlarken,
sıcak havalar gebeler için özellikle
dikkat etmesi gereken ekstra hu-

susları da beraberinde getiriyor. Gebeler
bir takım önlemler alarak yaz mevsimini
daha sağlıklı ve keyifli bir şekilde geçirebi-
lirler. Medicana Grubu Medicana Ataköy
Hastanesi’nden Kadın Hastalıkları ve
Doğum Uzmanı Op. Dr. Didem Güneş
Aktaş, sıcaklarda gebelerin alacağı önlem-
lerle ilgili açıklamalarda bulundu.

Zehirlenmeye dikkat

Sıcaklıkların artmasıyla birlikte terlemenin
de etkisiyle vücudumuzda su kaybının
doğal olarak arttığını ifade eden Op. Dr.
Didem Güneş Aktaş, “Gebelerin bu dö-
nemde en az 2.5 litre su tüketmeleri ve
hatta çok sıcak havalarda veya egzersiz
yaptıkları günlerde 3 litre su içmelerini
önemle tavsiye ediyoruz. Beslenmede hafif

gıdalar tercih edilmeli, taze sebze ve meyve
tüketimine özen gösterilmeli ve bununla
birlikte elbette proteinli gıdalar da ihmal
edilmemelidir. Sindirim problemlerine
neden olabileceği için aşırı yağlı ve ağır gı-
dalardan uzak durulmalıdır” diye konuştu.
Yazın beslenme konusunda dikkat edil-
mesi gereken bir diğer önemli konunun da
gıda zehirlenmeleri olduğunun altını çizen
Op. Dr. Didem Güneş Aktaş, “Sıcaklıların
artması ile birlikte gıdaların hızlı bozulma
ihtimali artar, bununla birlikte bakteri ve
toksin oluşumu ile gıda zehirlenmesi vaka-
larında artışlar görünür. Açık yerlerde satı-
lan hijyenik olmayan gıdalarda uzak
durulmalı, krema, tavuk ve konserve gibi
riskli yiyeceklere dikkat edilmelidir” ifade-
lerini kullandı.

Rahat kıyafet şart

Gebeliğin doğası gereği anne adaylarında

vücut ısısının artış gösterdiğini hatırlatan
Op. Dr. Didem Güneş Aktaş, “Hamileler
yüksek sıcaklarda daha çok etkilenebilir.
Özellikle günün en sıcak olduğu öğlen sa-
atlerinde (11:00-16:00 arası) mümkünse
dışarı çıkmaktan kaçınılmalıdır. Gölge,
serin ve korunaklı alanlarda veya iklimlen-
dirilmiş ortamlarda bulunmak gebeleri
daha konforlu kılacaktır” açıklamasında
bulundu. Gebeler için bir yandan güneşin
tadını çıkarıp bolca D vitamini depolarken
diğer yandan da güneşin zararlı etkilerin-
den korunmaları gerektiğine dikkat çeken
Op. Dr. Didem Güneş Aktaş, “Gebelikte
artan hormonlar nedeni ile ciltte lekelenme
oluşma ihtimali de artacağı için dışarı çı-
karken yüksek koruma faktörlü güneş ko-
ruyucular ihmal edilmemeli ve ense
bölgesini de kapatacak şekilde geniş göl-
geli şapkalar tercih edilmelidir. Kıyafet se-
çiminde açık renkli, pamuk veya keten

içerikli, bol ve rahat kıyafetler tercih edil-
melidir. Polyester içerikli ve dar kıyafetler-
den kaçınılmalıdır” dedi.

Tuzdan uzak durun

Hamilelik sürecinde kadınlarda ödemin
sık rastlanılan bir problem olduğunu söy-
leyen Op. Dr. Didem Güneş Aktaş, “Anne
karnında bebeğin büyümesi ile beraber
oluşan bası nedeniyle bacak damarlarında
dolaşım bozulur. Yazın sıcakların da art-
masıyla ayak ve bacaklarda ödem prob-
lemi daha da çok görülür. Ödemden ötürü
şişen ayaklar için rahat ve ortopedik ayak-
kabı ile terlikler tercih edilmelidir. Yüksek
topuktan kaçınılmalı, gün içerisinde ayak-
lar yukarıya doğru uzatılarak dinlendiril-
melidir. Aşırı tuzdan uzak durmak, bol su
tüketimi ve bacaklara yapılacak hafif ma-
sajlar ödeminizi azaltacaktır” diye
konuştu. DHA

EGZERSİZ YAPARKEN 
AŞIRIYA KAÇILMAMALI

Yüzme ve yürüyüş gibi hafif
egzersizlerin güneş ışınlarının
çok dik olmadığı serin saat-
lerde yapmaya özen gösteril-
mesi gerektiğini ifade eden
Op. Dr. Didem Güneş Aktaş,
“Egzersiz yaparken aşırıya
kaçmayın. Gebelikte yüzme en
çok tercih edilen egzersizler-
dendir. Mümkünse daha çok
denizde yüzmeyi tercih edin
ancak temizliğine güvendiğiniz
havuzlar da kullanılabilir. De-
nizden çıktıktan sonra ıslak
mayo ile kalmak idrar yolu en-
feksiyonu ve mantar şikâyetle-
rini kolaylaştırabileceği için
mayo bir an önce değiştirilme-

lidir” ifadelerini kullandı.
Riskli bir gebelik söz konusu
değilse gebeliğin 36’ncı hafta-
sına kadar seyahat edilme-
sinde sakınca olmadığını
hatırlatan Op. Dr. Didem
Güneş Aktaş, “Mümkünse ge-
beler için en konforlu ve gü-
venli dönem gebeliğin ikinci
üç aylık dönemidir. Ulaşımda
uçak yolculuğu gebeler için
güvenli bir seçenektir. Gebeli-
ğin 28’inci haftasına kadar
anne adayları doktor raporu
olmadan uçak ile seyahat ede-
bilirken, 28-36’ncı haftalar
arasında doktor raporu ile se-
yahat edebilirler” dedi.

Herkesi etkileyebilen ve yaygın bir durum olan horlama, erkeklerde ve fazla kilolu
kişilerde daha sık görülüyor. Yaş ile birlikte ilerleyerek daha da ciddileşen horlama
tablosu, hastanın kendisinin yanı sıra özellikle eşleri olumsuz yönde etkiliyor. 
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40 gün sonra 
cesedi bulundu

OlaY, Sultangazi, Cebeci Mahallesinde
akşam saatlerinde meydana geldi. Edi-
nilen bilgiye göre, ormanlık alandan

kötü kokular gelmesi üzerine vatandaşlar durumu
polis ve sağlık ekiplerine haber verdi. Olay yerine
gelen polis ekipleri hassas burunlu kadavra arama
köpeği Zeyna ile bir süre orman içinde arama
yaptı. Aramalar sonucu polis ve sağlık ekipleri
ağaçlık alanda erkek cesedi ile karşılaştı. Polis
ekiplerinin olay yerinde detaylı incelemesinin ar-
dından cesedin Ahmet Topuz'a ait olduğu belir-
lendi. Topuz'un cansız bedeni incelemelerin
ardından cenaze aracıyla Yenibosna Adli Tıp
morguna kaldırıldı. Ormanlık alanda cesedi bulu-
nan Ahmet Topuz'un 12 Haziran'da kaybolduğu
ve ailesinin Topuz'u bulmak için bir süre önce tel-
evizyon programına katıldığı öğrenildi. Polis ekip-
leri olayla ilgili inceleme başlattı. DHA

Yangın bugün saat 11.00 sırala-
rında, Kayabaşı Mahallesi Rıfat
Ilgaz Caddesi üzerinde seyir ha-

lindeki kamyonda çıktı. Edinilen bilgiye
göre, sürücüsü Bayram Sarıyıldırım'ın ol-
duğu 34 GHH 454 plakalı hafriyat kam-
yonu seyir halindeyken lastiği patlayarak
bariyerlere çarptı. Sürücüsünün direksiyon
hakimiyetini kaybederek metrelerce sürük-
lenen kamyonun yakıt deposu delinerek
alevlere teslim oldu. İhbar üzerine olay ye-
rine itfaiye ve polis ekipleri sevk edildi.

Polis ekipleri çevrede güvenlik önlemi ala-
rak trafiğin akışını sağladı. İtfaiye ekipleri
ise yangına müdahale etmeye başladı.
Yangın kısa sürede söndürüldü, Olayda
herhangi bir can kaybı veya yaralanan ol-
madı. Hafriyat kamyonu ise kullanılamaz
hale geldi. Olayla ilgili konuşan sürücü
Bayram Sarıyıldırım, "Seyir halindeyken
sağ teker gümledi. Bariyerlere çarptım,
çarpmanın etkisiyle yakıt deposu patladı.
Sürtünmeden dolayı yangın çıktı” 
ifadelerine yer verdi. DHA

Minibüs karşı 
şeride geçti!

Başakşehir'de seyir halindeyken lastiği patla-
yan hafriyat kamyonu, bariyerlere çarparak
metrelerce sürüklendi. Çarpmanın etkisiyle
yakıt deposu delinen kamyon alev alev yandı.

Bağcılar'da şoförünün direksiyon hakimiyetini kaybettiği minibüs karşı
şeride geçerek otomobille çarptı. Kazada, 1'i ağır 7 kişi yaralandı

Kaza, 17.30 sıralarında Mahmut-
bey yolu üzerinde meydana
geldi. İddiaya göre Sultangazi is-

tikametinde seyir halindeki 34 GC 9197
plakalı minibüs, şoförünün direksiyon ha-
kimiyetini kaybetmesi nedeniyle karşı şe-
ride geçerek 34 TF 015 plakalı otomobille
çarpıştı. Kazada 1’i ağır toplamda 7 kişi
yaralandı. İhbar üzerine olay yerine it-

faiye, sağlık ve polis ekipleri sevk edildi.
Araçta sıkışan yaralılar itfaiye ekipleri ta-
rafından kurtarıldı. İlk müdahalesi sağlık
ekipleri tarafından olay yerinde yapılan
yaralılar ambulansla hastaneye kaldırıldı.
Kaza nedeniyle trafik yoğunluğu yaşanır-
ken, kazaya karışan araçların olay yerin-
den kaldırılmasının ardından trafik
normale döndü. DHA

Kaza, dün akşam saat
22.15 sıralarında Beykoz
Kuzey Marmara Otoyolu

Ankara istikametinde meydana geldi.
Edinilen bilgiye göre, Ramazan Akgül
yönetimindeki 34 GAE 786 plakalı
TIR'ın lastiği patladı. Akgül lastiği
kontrol etmek için emniyet şeridinde
durdu. Akgül, lastiği kontrol etmek is-
tediği sırada Cem Erdoğan yöneti-
mindeki 41 ATB 443 plakalı hafriyat

kamyonu TIR'a arkadan çarptı.
Akgül, TIR ve hafriyat kamyonu ara-
sında kaldı. İhbar üzerine olay yerine
Jandarma, itfaiye ve sağlık ekipleri
sevk edildi. Sağlık ekipleri Akgül'ün
olay yerinde hayatını kaybettiğini be-
lirledi. Jandarma ekipleri olay yerinde
güvenlik önlemi alırken, incelemelerin
ardından Akgül'ün cansız bedeni
morga kaldırıldı. Jandarma ekipleri
kazayla ilgili inceleme başlattı.

Sultangazi'de vatandaşların kötü
koku ihbarı üzerine ormanlık
alanda inceleme yapan polis ekip-
leri, erkek cesedi buldu. Cesedin 40
gündür kayıp olarak aranan Ahmet
Topuz'a ait olduğu tespit edildi

Kaçarken
yakalandı

Şans eseri kurtuldu

FaTih'Te emlakçılık yapan B.B.(64) po-
lise başvurarak yanında çalışan bir ki-
şiye döviz bürosunda dolara çevirmesi

için 1 milyon Euro verdiğini, ancak çalışanın pa-
rayı alarak ortadan kaybolduğunu söyledi. Şikayet
üzerine polis tarafından başlatılan soruşturmada
şüpheli Mehmet E.Ç.’nin olayın ardından para-
larla birlikte Iğdır’a gittiği tespit edildi. Polis yap-
tığı incelemede şüphelinin döviz bürosunda
parayı dolara çevirdiği anların güvenlik kamera-
sına ulaştı. Başka bir güvenlik kamera görüntü-
sünde ise şüphelinin para dolu çantayla bir
taksiye bindiği, ardından yürüyerek uzaklaştığı
görüldü.

Cezaevine gönderildi

Dolandırıcılık Büro Amirliği tarafından yapılan
çalışmalarda şüpheli Mehmet E.Ç.’nin 19 Tem-
muz 2024 tarihinde Iğdır’dan uçakla İstanbul’a
geleceği bilgisine ulaşıldı. İstanbul Havalima-
nı'nda yapılan operasyonla şüpheli gözaltına
alındı. Asayiş Şube Müdürlüğü'nde işlemleri yapı-
lan şüphelinin sorgusunda hırsızlığı ihtiyacı ol-
duğu için yaptığını söylediği öğrenildi. Şüpheli
işlemlerinin ardından çıkarıldığı adliyede tutukla-
narak cezaevine gönderildi. DHA

15 Temmuz Şehitler Köprüsü girişinde
metrobüsle motosikletin karıştığı kazada
1 kişi yaralandı. Bariyerlere savrularak ya-

ralanan motosiklet sürücüsü ambulansla hastaneye
kaldırıldı. Köprüde oluşan trafik yoğunluğu, kazaya
karışan araçların kaldırılmasının ardından normale
döndü. Kaza, 15 Temmuz Şehitler Köprüsü Av-
rupa’dan Anadolu Yakasına geçişte saat 09.00 sıra-
larında meydana geldi. Edinilen bilgiye göre, köprü
girişinde metrobüsle motosiklet sürücüsü kazaya ka-
rıştı. Kazada bariyerlere çarpan motosiklet sürücüsü
yola savruldu. Trafikteki sürücülerin ihbarı üzerine
olay yerine sağlık ve polis ekipleri sevk edildi. Yaralı
motosiklet sürücüsü, ambulansla hastaneye kaldırı-
lırken, hayati tehlikesinin olmadığı öğrenildi. Kaza
nedeniyle Avrupa-Anadolu istikametinde trafikte yo-
ğunluk yaşandı. Kazaya karışan araçların olay yerin-
den kaldırılmasının ardından trafik normale döndü.
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Avcılar'daki Ambarlı sahilinde
bir tekne restoranda çıkan

kavgada Serdar Ala'nın öldü-
rülmesinden sonra  gözaltına

alınan ve emniyetteki işlemle-
rin ardından adliyeye sevk

edilen 3 kişi çıkarıldıkları
mahkeme tarafından tutukla-

narak cezaevine gönderildi.

O lay, Ambarlı sahilinde meydana
geldi. İddiaya göre, Serdar Ala,
sahilde bulunan bir restoran tek-

nedeki 3 kişiyle tartışmaya başladı. Ne-
deni henüz bilinmeyen tartışma sırasında
Ala 3 kişiye bardak attı. Tekneden inen ta-
raflar rıhtımda da tartışmaya devam etti.
Onur Ö., Eray A., ve Hüseyin E. ile tartış-
maya devam eden Ala, üzerinde bulunan
tabancayı 3 kişiye doğrulttu ancak ta-
banca tutukluk yaptı. Yaşanan arbedede
Eray A. Serdar Ala'yı bıçakladı. 2 şüpheli
Onur Ö. ile Hüseyin E. ise, Ala'yı denize
attı. Çevredekilerin ihbarı üzerine olay ye-

rine gelen bekçiler ve polis ekipleri 3 şüp-
heliyi gözaltına aldı. Bıçaklandıktan sonra
denize atılan Serdar Ala, denizden çıkarı-
larak ambulansla hastaneye kaldırıldı.Ala
hastanedeki tüm müdahalelere rağmen
kurtarılamadı. Ala'nın 3 şüpheliye doğ-
rulttuğu silahın tutukluk yapması sonucu
Eray A. tarafından birçok kez bıçaklan-
dığı, ardından da Eray A. ve Onur Ö. ta-
rafından denize atıldığı tespit edildi.
Yaralı halde denizden çıkan Serdar
Ala'nın aynı kişiler tarafından denize ko-
valandığı, yaralının tekrar denize atlaya-
rak yüzerek kaçmaya çalıştığı tespit edildi.

Ekipler, 3 şüpheli ile 2 tanığı ifadelerini
almak üzere polis merkezine götürdü.
Hayatını kaybeden Serdar Ala'nın 25,
şüpheliler Onur Ö.'nün 10, Eray A.'nın 8,
Hüseyin E.'nin ise, poliste 19 suç kaydı
olduğu ortaya çıktı. 3 şüpheli, polisteki iş-
lemlerinin ardından adliyeye sevk edildi.
Diğer yandan olay yerine gelen dalgıç po-
lisler Ambarlı Sahili'nde uzun süre suç
aleti olan bıçağı aradı.

İşe başlayacaktı

5 ay cezaevinde kaldıktan sonra 2 gün
önce tahliye olan Serdar Ala'nın (33) 6

ay önce de yine aynı kişilerle kavga yaşa-
dığı öğrenildi. Ala'nın cenazesi Adli Tıp
Kurumu Morgu'ndan ailesi tarafından
alındı. Serdar Ala'nın yakında işe başla-
yacağı da öğrenildi. Ala'nın cenazesi kılı-
nacak cenaze namazının ardından
Silivri'de toprağa verilecek. Cinayetle il-
gili polis ekipleri tarafından gözaltına alı-
nan Onur Ö., Eray A. ve Hüseyin E.
emniyetteki işlemlerinin ardından adli-
yeye sevk edildi. Savcılık ifadelerinin ar-
dından tutuklanma talebiyle nöbetçi
mahkemeye sevk edilen 3 kişi tutuklana-
rak cezaevine gönderildi. DHA

Metrelerce sürüklendi
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Beykoz lastiği patladığı için emniyet şeridinde duran
TIR'a arkadan gelen hafriyat kamyonu çarptı. Kazada,
TIR şoförü Ramazan Akgül hayatını kaybetti
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D evletin görev ve sorumlulukları
anayasada da ayrı ayrı kesin hat-
ları halinde belirtilmiş.

Devletin Görevleri, Toplumun güvenlik te-
melinde huzurunu sağlamak; ekonomik kal-
kınmayı ve toplumsal dayanışmayı
arttırmak; haberleşmeyi kişi ve devlet gü-
venliği korunması temelinde sağlamak; din
ve vicdan hürriyetinin sağlanmasının ya-
nında anayasanın 5. ve 10. Maddelerinde
“devlet” ve “yurttaşın” hak ve görevleri
açıkça belirtilir.

Devletin iç ve dış güvenliği toplumsal
huzur, barış, sosyal ve ekonomik yaşam sevi-
yesinin korunup geliştirilmesi sağlık ve eği-
tim başta olmak üzere mevcut sistemin
“devlet” yapısı içinde olmazsa olmazı ola-
rak belirtilir. Bu temelde yaşamın her ala-
nında “devlet” kollayıcı ve koruyucu görevi
olup bunu yapmakla mükelleftir. Yurttaş
gelir elde ettiği her şeyde vergisini vermek
gerektiğini bilir. Devlet tüm organları ile iyi
ve kötü günde onun yanında olur. Doğa ya
da toplumsal afet durumlarından önce “ted-
birini” alır. Yurttaşın can ve mal güvenliği
kişi ya da yöneticilerin keyiflerine, iki du-

dağı arasına bırakılmaz.
Eğitim kurumları hemen herkesin hizme-

tine verilirken, yurttaşın her bir bireyinin
buna ulaşması mutlak sağlanır. Üretimin ve
sermayenin olmazsa olmazı emek yani nite-
likli kalifiye emek eğitimden geçer. Her bir
yurttaş nitelikli bir emek değerine sahip
olmak için eğitim alabilmeli.                                                                                         

Sağlık, kişi ve toplum temelinde koru-
yucu ve önleyici tedbirlerini almalı. Mevsim
değişikliği ile mikrobik salgın dönemlerinde
gerekli hazırlıklarını yapmış ve yurttaşla-
rını bilgilendirerek en az hasarla çıkabil-
meli. Sağlık çalışanları, ekipmanları ve
hastaneleriyle yurttaşın sağlığı güvence al-
tına alınmalı.

Savunma yani güvenlik iç ve dış saldırı-
lara karşı yurttaşın mal ve can güvenliği te-
minat altına alınmalı. Caydırıcı ve önleyici
güvenlik/savunma tedbirleri göz boyama
değil kişi ve yurttaşın güvenliği temelinde-
dir.

Adliye ve yargı ve özellikle “Cumhuriyet
Savcılığı” birey ve toplumun kamusal çıka-
rını her zaman gözetip yöneticilerin seçilmiş
ya da atanmışların talimatlarına bakmaz.
Birey ve toplum mevcut sistem içinde adil ve
huzurlu yaşaması yargı ve adliye mekaniz-
masının savunma ve güvenliği de içine alan

koordinasyon ile sağlar.
Yaşamımızı idame ettiğimiz bu evrende

yüzyıllardır mevcudiyetini devam ettiren
“devlet” hangi biçimde ve kimler yönetirse
yönetsin, hâkim yöneticilerin çıkarlarına
hizmet etmekten başka bir şey yapmamıştır.
Yurttaş devlet çarkının dönmesi için vergi
vermekten savaşta ölmek ve sakat kalmak-
tan başka bir şey yapmamış. Yurttaştan
vergi almasını bilen “devlet” ona sağlık,
eğitim, huzur, güven ve adil yaşam ortamı
sağlamak zorunda.

Eğitim yapboz çocuk oyununa getirildi
yetmedi eğitim özelleştirildi içinden çıkıl-
maz bir duruma sokuldu. Ne eğitimci ne de
eğitim alan yani eğitilen toplum yaşamda
bunun karşılığını alamamakta. Oysa eğiti-
min karşılığı emeğin kalifiye konumuna gel-
mesi ve sahip çıkılmasıyla biçimlenir.

Koruyucu, kollayıcı ve önleyici sağlık hiz-
metini “pandemi” döneminde gördük. Yaşa-
mın her hangi bir yerinde hastalık ya da
kaza durumunda önleyici tedbir alınmadığı

bir gerçek.
Toplumun arasına nifak ve fesat tohum-

ları eken iç düşman ve dış saldırılara karşı
güvenlik ve emniyet kurumları savunma me-
kanizmalarını oluşturmamış. Sınırlar delik
deşik edilmiş göçler gayri resmi biçimde
hızla artmaya devam etmekte.

Yargı özellikle “Cumhuriyet Savcılığı ”
birey ve toplumun çıkarını onlara sormadan
hareket edecek ki toplumda adalet ve hak
doğru işleyecek. Ülkede en büyük adalet bi-
nası ve en büyük cezaevleri olması adaletin
ve yargının doğru işlediği anlamına gelmez.
Yıllarca süren yargılanma adaleti değil ce-
zayı hükmeder.

Öğrenci olmadan eğitim sistemi ve eği-
timci; hastalık ve salgın olmadan koruyucu
ve kollayıcı önlem ve sağlık çalışanı; soygun,
talan iç ve dış işgale karşı savunma ve emni-
yet tedbirlerinin ivedilikle alınması asker
polis ve yargı mekanizmasının doğru çalış-
ması elzemdir. Yoksa hastalık ve salgın du-
rumu başladığında hemşire, doktor ve
hastane; soygun, talan ve işgal olduktan
sonra asker polisin varlığı; birey veya bazı
çevrelerin kendi yargılama mekanizmalarını
kurup ceza kesmeleri yargıyı yani “devleti”
sorgulamaya getirir.

Tarih insanlı toplumun yaşayıp günümüze

ders ve deneylerini sunduğu bir ana bilimdir.
Sanat hangi dalı olursa olsun dünden bu-
güne ve geleceğe kültürel mirasın bırakıldığı
bir mecradır.

Birey ve toplumun ekonomik ve sosyal ya-
şamı üretim ve tüketim incelemeleriyle belir-
lenir. Toplumsal yaşamın dün olduğu gibi
bugün ve yarında iktidara kim gelirse gelsin
yurttaşların yaşamlarını bilmek zorunda
ama sorunu çözer mi ayrı bir sorun. Sırçalı
köşk ve saraylarında bile kalsa yoksulunu ve
zenginini teraziye koyduğunda mutlak farkı
görecektir. Devlet ve diğer kuruluşların
“istatistik kurumu” yurttaş ve devletin eko-
nomik ve sosyal değerlendirmelerini yaparak
diğer ülke ve yurttaşları ile karşılaştırma
yapmalı. Yapılan incelemeler de yurttaşın
yaşamsal ihtiyaçları temel olmalı.

“Anayasa” da belirtilen devlet ve yurtta-
şın görev ve sorumlulukları açıkça yazılmış.
Bu nedenle devlet yurttaştan vergi almasını
biliyorsa onun yaşamını idame edeceği hu-
zurlu ortamı eğitimden sağlığa, güvenlikten
adaletli yaşama kadar sağlamak sorumlu-
luğunda. Peki, yaşamımızı idame ettiğimiz
ülkemizde yurttaş bunu bilip yerine getiri-
yor ama devleti yönetenler iktidarı ve mu-
halefetiyle ne kadar sorum ve görevini
yerine getiriyor?

Devlet sorumlu
ÖN-SÖZ

Ali İbrahim ÖNSOY

ali_ibrahimonsoy@mynet.com 

Basın İlan Kurumu Genel Müdürü Cavit Erkılınç, bir mesaj yayımlayarak basın
mensuplarının 24 Temmuz Gazeteciler ve Basın Bayramı’nı kutladı. Erkılınç,
toplumlarda bireylerin özgür düşünceye sahip olduklarının başlıca göstergesinin
farklı fikirleri taşıyan medya kuruluşlarının mevcudiyeti olduğunu vurguladı

B asın İlan Kurumu Genel
Müdürü Cavit Erkılınç,
yayımladığı mesajda, de-

mokratik bir toplumun inşası ve
gelişerek varlığını sürdürebilmesinin
ancak bağımsız hareket edebilme yete-
neğine sahip medya kuruluşlarının var-
lığı ile mümkün olduğunu belirtti.
Toplumlarda bireylerin özgür düşün-
ceye sahip olduklarının başlıca göster-
gesinin farklı fikirleri taşıyan medya
kuruluşlarının mevcudiyeti olduğunu
vurgulayan Erkılınç, “Geçmişten günü-
müze atlattığı tüm badirelere rağmen
milletimizin ortak sesi olabilmeyi başa-
ran Türk medyası, ülkemizdeki çağdaş
demokratik ortamın ve huzur ikliminin
en önemli öğelerinden biri olmuştur”
ifadelerini kullandı.

Medyayı destekliyoruz

“Basın İlan Kurumu, içinde bulunduğu
toplum adına denetleme görevini yerine
getirirken mesleki sorumluluklarının bi-
linciyle hareket eden; sağlıklı ve doğru
bilgilendirmede bulunan Türk medyası-

nın en önemli destekçisi ve güven-
cesidir” diyen Erkılınç, “Kurumu-
muz aracılığıyla fikir ve içtihat farkı
gözetmeksizin objektif ölçütlerle

dağıtımı gerçekleştirilen resmi ilan-rek-
lamlar, medya kuruluşlarının ekonomik
bağımsızlıklarını koruduğu kadar mes-
leki devamlılık ve meslek emekçilerinin
sosyal hakları yönüyle de hayati nitelik-
tedir. Kurumumuz, dünyadaki teknolo-
jik gelişmeleri yakından takip etmekte,
Türk medya sektörünün yeniliklere ayak
uydurmasına öncülük etmektedir. İnter-
net haber sitelerinin süreli yayın kapsa-
mına alınmasını medyamız açısından
son 20 yılda atılan en güçlü adım olarak
görmekteyiz. İçinde bulunduğumuz
yeni dönem ailemize güçlü aktörlerin
katılmasını sağlamakla kalmamış; çok
sesliliğin artmasına, farklı renklerin keş-
fedilmesine ve yayın içeriklerinde niteli-
ğin gelişmesine katkı sunmuştur”
ifadelerini kullandı. 

Gerçekler söylenmeli

Erkılınç, son olarak, “Bütün çabalarımı-

zın daha da anlamlı hale gelmesi ancak
siz değerli basın mensuplarının gerçek-
leri korkmadan dile getirmesi; milletimi-
zin ortak değerlerine saygılı, millî
menfaatlerimize uygun yayıncılık anla-
yışını benimsemesiyle mümkündür. Bu
duygu ve düşüncelerle ebediyete ir-
tihal eden basın mensupları-
mızı rahmetle anıyor,
büyük gayret ve öz-
veri ile görevle-
rini yerine
getirmeye
çalışan
basın men-
suplarımı-
zın 24
Temmuz
Gazeteci-
ler ve
Basın
Bayra-
mı’nı
kutlu-
yorum”
dedi. 

OSMAN
KÖSE 

HABER

GÜNLÜK faaliyetlerini
tek başına sürdüreme-
yen vatandaşların

yaşam kalitesini artırarak onlara
daha iyi bir yaşam sunmayı hedef-
lediklerini ifade eden Küçükçek-
mece Belediye
Başkanı Kemal
Çebi, “Sosyal be-
lediyecilik vizyo-
nunu benimseyen
bir yerel yönetim
olarak, sadece alt-
yapı projelerini
değil aynı za-
manda toplumun
sosyal ve kültürel
ihtiyaçlarına du-
yarlı bir şekilde
yaklaşarak, insan
odaklı bir yönetim
anlayışını benim-

siyoruz. Yalnız ve bakıma muhtaç
vatandaşlarımızın gündelik yaşam
aktiviteleri, ev ve kişisel bakımları
konusunda yardımcı olmak ama-
cıyla bakım hizmetlerini çok
önemsiyoruz. Özellikle yaş almış

ve özel gereksinimli vatandaşları-
mızı muhtaçlık durumundan kur-
tarmak ve gruplar arasındaki
sosyal eşitsizlikleri en aza indirge-
mek, yani sosyal yapının iyileştiril-
mesini sağlamak öncelikli

amaçlarımız arasında
yer alıyor” diye ko-
nuştu.

Tırnak bakımı
yapıyor

Sosyal Yardım İşleri
Müdürlüğü tarafından
hayata geçirilen evde
bakım hizmeti kapsa-
mında kişisel bakımını
sağlayamayan bireyle-
rin bakımlarını gerçek-
leştirerek, kuaförlük
hizmeti veren ekipler,
vatandaşların saç sakal

tı-
raşı ile

tırnak bakımını yapıyor. Bünye-
sine kattığı kadın kuaför perso-
nelle, bakıma muhtaç kadın
vatandaşlara da hizmet veren Kü-
çükçekmece Belediyesi, bu hiz-
metle de vatandaşlardan tam not
alıyor. Hastaların yaşadıkları or-
tamı sağlık koşullarına uygun hale
getiren ekipler, evlerinde her türlü
temizlik, bakım, onarım ve tadilat
işlemlerini gerçekleştiriyor.  Ba-
kıma muhtaç vatandaşların, kendi
aile ve ev ortamlarında, gerektiği
durumlarda ihtiyaçlarını karşıla-
yan Küçükçekmece Belediyesi, 6
ayda 326 farklı haneye 1110 kez
temizlik, 137 farklı haneye 563 kez
kişisel bakım, 273 haneye 674 kez
bakım onarım hizmeti verdi.
HABER MERKEZİ

Küçükçek-
mece Belediyesi, bakım ve

destek hizmetine ihtiyaç duyan
özel gereksinimli, 65 yaş üstü ve kro-

nik rahatsızlığı olan vatandaşlara,
yaşadıkları mekânlarda evde

bakım hizmeti vermeye
devam ediyor.

EvdE bakım 
hizmEti tuttu

Örsan Öymen
unutulmadı
Örsan Öymen
unutulmadı
Örsan Öymen
unutulmadı
Örsan Öymen
unutulmadı
Örsan Öymen
unutulmadı
Örsan Öymen
unutulmadı
Örsan Öymen
unutulmadı
Örsan Öymen
unutulmadı

1987 yılında Bodrum’da geçirdiği kalp krizi
sonucu hayatını kaybeden Gazeteci Örsan
Öymen, ölümünün 37'nci yılında, Zincirli-

kuyu Mezarlığı’nda bulunan kabri başında anıldı. Anma
törenine Öymen'in ağabeyi eski CHP Genel Başkanı ve
gazeteci Altan Öymen, çocukları Örsan Kunter Öymen
ve Yasemin Öymen, kız kardeşi Gülden Hacaloğlu, to-
runu Lidya Öymen ile Milliyet Gazetesi Yazı İşleri Mü-
dürü Pınar Aktaş ve sevenleri katıldı.

Çok iyi bir yazardı

Törenin ardından konuşan ağabeyi Altan Öymen, "Mil-
liyet Gazetesi'nde uzun yıllar yazmıştı. Orada çok güzel
eserlerin sahibi olmuştu. Başlasam sonunu getiremeye-
cek kadar hatıram var. Çok iyi bir gazeteciydi. Çok iyi bir
yazardı. Aynı zamanda mizah açısından da önde gelen
yazarlarımızdandı. Kitaplarıyla, her şeyiyle Türk bası-
nına katkısı olmuştur. Ağabeyi olarak rahmetle, minnetle
anarım. Çok iyi ve güzel bir insandı.

Sanki dün gibi

Oğlu Örsan Kunter Öymen ise "1950'li yıllarda o zama-
nın önemli basın kuruluşlarından Öncü ve Ulus'ta çalış-
mış. Daha sonra Almanya Berlin'e geçip orada SFB
kanalında çalışıyor. Annemle de orada tanışıyorlar.
Bugün aslında, annem Gisela Öymen'i de anmış oluyo-
ruz. Onu da 20 Temmuz 2022 yılında kaybettik.
TRT'nin kuruluş yıllarında da yer alan birisi. Oradaki
deneyimlerini TRT'ye aktarmak üzere 1969 yılında Tür-
kiye'ye dönüyorlar. 49 yaşında, genç bir yaşta kendisini
kaybettik. Örsan Öymen, her zaman halkın yanında
olmuş, mert ve dürüst bir insan. Her zaman Türkiye'nin
ve halkın çıkarlarını savunmuş. O doğrultuda hem mu-
habirlik hem köşe yazarlığı yapmış. Medyanın her
zaman bağımsız olması gerektiğini savunmuş. Dünyada
ve Türkiye'deki belli başlı güç odaklarının esiri olmamış.
Bağımsızlığını her zaman korumuş bir insandı. Zaman
her şeyin ilacı derler ama zaman acının ilacı olmuyor.
Hayata tutunmak için belki ilaç oluyor. Ölümünden 37
yıl geçmiş olmasına rağmen hala sanki dün gibi o acıyı
hiçbir zaman unutmadık" diye konuştu.

7’inci durak
Orta Mahalle
6 mahallede incelemelerde bulunan Bayrampaşa Belediye Başkanı
Hasan Mutlu, son olarak Orta Mahalle’de vatandaşın sorunlarını dinledi 

HASANMutlu’nun
mahallelerdeki sorun-
ları yerinde tespit ede-

rek hızlıca çözüme kavuşturmak
amacıyla başlattığı uygulamanın
7. durağı Orta Mahalle oldu. Ça-
lışma ekibiyle birlikte mahalleyi
gezen Mutlu, hem mahalledeki
eksiklikleri belirledi hem vatan-
daşların taleplerini aldı. Mutlu’ya
mahalledeki incelemeleri boyunca

Başkan yardımcıları Mehmet De-
mirok, Lütfi Kadıoğulları, Gün-
düz Kalkan, Bilgehan Yağcı,
Hakan Baş, Özlem Tut ve birim
müdürleri ile mahalle muhtarı
Yavuz Son eşlik etti. Mutlu, “11
mahallemizin tüm sorunlarını
çözmeye, 300 bin vatandaşımıza
ve ilçemizi ziyarete gelen yurttaş-
larımıza yaşanabilir bir kent sun-
maya kararlıyız” dedi.
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İ stanbul Büyükşehir Belediyesi’ne
(İBB) bağlı İETT, yeni metrobüs
ve otobüs araç yatırımlarının yanı

sıra operasyon kapasitesini artıracak
yatırımları da hayata geçiriyor. Araçla-
rın bakım, onarım, parklanma ve yeni
seferine hazırlanma süreçlerinin çok
daha modern ve güvenli bir şekilde yü-
rütülebilmesi için İETT Başakşehir Ga-
rajı’nın yapımına başlanıyor. Yaklaşık
340 milyon TL’ye mal olacak ve 2025
yılı Temmuz ayında hizmete alınacak
olan İETT Başakşehir Garajının temeli,
İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, CHP
Parti Meclisi üyeleri Mahir Yüksel ve
Turgay Özcan, CHP İstanbul Milletve-
kili Zeynel Emre ile Avcılar Belediye
Başkanı Utku Caner Çaykara, Esenyurt
Belediye Başkanı Ahmet Özer, Küçük-
çekmece Belediye Başkanı Kemal Çebi,
İBB Genel Sekreteri Can Akın Çağlar
ve İETT Genel Müdürü İrfan Demet’in
katılımıyla atıldı. 

Güçlü adımlar attık

Törende konuşan İBB Başkanı
Ekrem İmamoğlu, “Büyükşehir-
lerde insanların konforlu ve ka-
liteli bir yaşama sahip
olmaları noktasındaki en
önemli konu, eşik ulaşımla il-
gili atacağı adımlar ve yapa-
cağı yatırımlar. Geçtiğimiz 5
yılda bu konuda çok başarılı
bir dönemi geçirdiğimizi dü-
şünüyorum. Önemli işler
yaptık ve rekor seviyede
metro inşaatları gerçekleştir-
dik. Tabii aynı zamanda hem
kara ulaşımında hem de deniz

ulaşımında yaptığımız yatı-
rımlarla birlikte etkin
bir 5 yılı hayata geçir-
miş olduk. Tabii
bütün bu 5 yılı yapar-
ken ve hayata geçirir-
ken zorluklarımızı
unutmamak gere-
kir. Hem pandemi

dönemi, hem de
ülkemizin
ne yazık ki
hiç dinme-
yen ekono-
mik
sorunları,

krizleri, ulusal
ve uluslararası
finans nokta-
sındaki bir
takım sıkıntılı
eşikler ve özel-
likle yüksek ma-
liyetler. Bütün

bun-

lar bir takım sıkıntıları yaşamamıza
rağmen, attığımız bu güçlü adımların
ne denli önemli olduğunun bir göster-
gesi” dedi. 

Çok büyük bir görev 

“Ulaşımla ilgili İstanbul'un bir önemli
konusu da otobüs meselesi. Ve bu ko-
nuda özellikle İstanbul Büyükşehir Be-
lediyesi, dünyada hiçbir şehirde
olmadığı kadar yüksek seviyede oto-
büsle toplu ulaşım meselesinde katbe-
kat ön sırada” diyen İmamoğlu,
“Tabii çok fazla yolculuk
yapıyor İstanbullu-
lar otobüslerle.
İstan-
bul'da
ör-

neğin bazı Avrupa şehirlerine baktığı-
nızda 2-2,5 kat daha fazla yolculuğu
İstanbul'da gerçekleştiriyor insanları-
mız. Tabii bütün bu yolculuğun kahra-
manı İETT. Az önce İETT Genel
Müdürümüz yatı-
rımlarıyla ilgili birta-
kım açıklamaları siz
kıymetli dostları-
mızla ve hemşerileri-
mizle paylaştı. 153
yıllık kadim kurumu-
muz İETT İstan-
bul'un toplu
taşımasında aslında
çok büyük bir görev
yerine getiriyor. Her
noktasında günde
tam beş milyon yol-
culuğa imza atıyor”
ifadelerini, kullandı.
5 yılda 785 yeni aracı
İETT'ye kazandırdık-
larını belirten İma-
moğlu, “Bu araçlarla
ilgili süreci yönetir-
ken tabii meseleyi en
üst seviyede faydalı, aynı zamanda ta-
sarrufu, aynı zamanda kaliteyi en yük-
sek seviyede tutarak hizmet
sunabilmenin birtakım unsurları var.
Yani bugün o yaptığımız bu 44 bin

metrekarelik alanda aynı anda
ciddi bir sayıda aracı aynı

anda 260 civarın-
daki aracı servise
hazırlayacak şe-
kilde donanımlı

bir garajın
yapılması
meselesi-

nin
önemi
şöyle ga-

rajları belli bir noktada en üst seviyede
bir araya topluyoruz ki yeni iki garajı-
mıza, iki garaj daha ekleyeceğiz” diye
konuştu. 

Onayımızı alamadık

Konuşmasını, “Biz İstanbul Büyükşehir
Belediyesi olarak 5 yıl önce 300 yüz
otobüsü tak diye alabilirdik” şeklinde
sürdüren İmamoğlu, “Kredisi, her şeyi
hazırdı. Bir onayımızı alamadık. Bir
imza. Şimdi yine aylardır hatta bir yılı

aşkın süredir bekledi-
ğimiz ha-

zine

onayları var. Bugünün ekonomik sıkın-
tılarında elbette  Sayın Maliye Baka-
nı'nın zor günleri var. Sıkıntılı işleri var.
Alması gereken tedbirler var ama İstan-
bul'un da işi yürümeli. Birtakım hazine

onaylarımızın bek-
lediğini, bakın bu
krediler önemli
krediler. Niye diye-
ceksiniz? Önemli
fonlar. En düşük
faizle bu ülkeye
giren en düşük fa-
izle aynı zamanda,
2-3 yıl ödemesiz.
Yani bu zor günleri
aşmamızda bize
katkı sunacak ve
bir yanıyla memle-
ketin içine yurt dı-
şından bir
finansmanı soka-
cağımız 7-8-10 yıl
ödemeli. Uzun va-
deli ödemeli kredi
imkanları… Bir
imza atacaksınız, o

kredi imkanları memlekete girecek. Bizi
geciktirmeyin, yazıktır. Ekrem İmamoğ-
lu'na bir şey yapmıyorsunuz. İstanbul
halkına sıkıntı veriyorsunuz, yazıktır.
Bir imzayı atın. Biz de size teşekkür
edelim. Bir imza” açıklamasını yaptı. 

İyilikte yarışalım

Neden 5 sene öncesinden örnek 
verdiğini açıklayan İmamoğlu, 
“300 otobüs alsaydık bugün 784 değil
bin 84 otobüs olurdu filomuzda. Araç
yaşı itibariyle daha genç bir filoya sahip
olurduk. Bundan kim faydalanıyor? 
İstanbul halkı faydalanıyor. Yani 350
kilometre, 700 kilometre yaptığımızda
dünyanın en çağdaş şehirlerinden biri
olduğumuzda İstanbul'un değeri
artıyor, Türkiye'mizin değeri artıyor.
Bu konulara milli bakmanın o parti, bu
parti; Ekrem İmamoğlu veya işte bil-
mem kim diyerek bunun tersine işler
doğru değil. Ya da kürsüye birilerini
davet ederken o partili diye büyükşehir
belediye başkanına koltuk vermemek
anti demokratik, saygı çerçevesinin dı-
şında kalan bir tutum ve davranıştır.
Bütün bunları söylerken biz çözüm üre-
temez miyiz? Vallahi üretiriz. Başka
türlü çözümlerde buluruz. Başka türlü
sıkıntıları da aşacak yol ve yöntemler
buluruz ama memleketimize, şehirleri-
mize, milletimize zaman kaybetti. Bun-

ları imzalayın. Biz işimize bakalım.
İyilikte yarışalım, daha iyi hiz-

mette yarışalım. Daha güçlü
bir toplumun var olması için

daha bilimsel alanlarda
yarışalım. Vıdı Vıdı et-

meyelim. Bunlar vıdı
vıdı işler. İmzayı en-

gellemek budur. O
bakımdan biz
akılcı, bilimsel,
doğru planlan-
mış yatırım-
larla
İstanbul'a
hizmet etme
konusunda
kararlıyız.
Tüm kuru-
mumuzda
kararlıyız”
dedi.
HABER
MERKEZİ

Geçmişte İETT otobüslerinin yanı sıra özel halk otobüsleri diye bir sınıf olduğunu ifade
eden Ekrem İmamoğlu, “Biz bu sınıfı ortadan kaldırarak, tek çatıda hizmet edebilmeyi
ve özellikle özel halk otobüsleri işletmelerinin de kendi içindeki anlamsız ve mantıksız
rekabetleri üzerinden az kazanan hat çok kazanan veya hiç kazanmayan zarar eden hat
biçiminde birbiriyle yarışan ya da şikayetleri yüksek olan birtakım sıkıntıları da bertaraf
ederek aynı çatı altında toplayıp kilometre başı ücretlendirerek çok özenli bir dönemi
harekete geçirdik. Tabii eskiden şöyle bir bahane ortaya koyuluyordu; ‘bizim otobüsü-
müz değil, özel halk otobüslerinin otobüsü’. Dolayısıyla klima çalışmıyorsa. Onların so-
runu ya da işte başka bir problem varsa onların sorunu gibi… Biz onu demeyi tercih
etmedik. Bizim tercihimiz şu; sonuçta İstanbul Büyükşehir Belediyesi'nin ve İETT'nin
kontrolü ve denetiminde olan bizim sorumluluğumuzdadır” dedi. İmamoğlu, “Evet

bazı aksaklıklar, bazı sıkıntılar var. Kendi işleyişlerinde de birtakım problemler var.
Ama bu problemlerden kaçan bir yönetim olmadık, olmayacağız. Sorunu uygar

biçimde çözüp, ondan sonra insanlarımızın kaliteli kliması da çalışan, şoförü-
nün de en ahlaklı şekilde hizmet ettiği; ben her zaman söylüyorum İETT'de

bir çalışanımızı, şoförümüzü gördüğümüzde ki artık kadın kaptanlarımız da
var,  gördüğümüzde her birisine diyorum ki lütfen bizim gözümüz, bizim

dilimiz, bizim tavrımız olun. Yani siz zaten güler yüzlüsünüz ve işinizi
iyi yapan insanlarsınız. Biliyorum zor bir görevdir, gün içerisinde

saatlerce direksiyon sallamak ama bu sorumluluğu aldınız. O
zaman koca İstanbul Büyükşehir Belediyesi'nin 100 bin

insanı temsil eden birey olarak iyi davranın, tavsiye-
lerimizi arkadaşlarımızla paylaşıyoruz. Ve hep-

sine çok güvendiğimi söylüyorum,
buradan da tekrar ediyorum”

diye konuştu. 

HEPSİNE ÇOK GÜVENİYORUMVIDI VIDI
iSLER!
ETT Başakşehir Garajı Temel Atma Töreni’nde konuşan İBB Başkanı
Ekrem İmamoğlu, hazine onayı bekleyen otobüs alımlarını
hatırlatarak, “Bunları imzalayın. Biz işimize bakalım. İyilikte
yarışalım, daha iyi hizmette yarışalım. Daha güçlü bir toplumun var
olması için daha bilimsel alanlarda yarışalım. Vıdı Vıdı etmeyelim.
Bunlar vıdı vıdı işler. İmzayı engellemek budur” diye konuştu.
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İETT Genel Müdürü İrfan Demet ise temeli atılan garajla il-
gili şu bilgileri paylaştı: “Bugün de burada sizleri ağırlamakta
olduğumuz, temelini birlikte atacağımız Başakşehir Garajımız; 44
bin metrekare alana sahiptir. 50 adedi yeni nesil elektrikli otobüsler
ve onların şarj istasyonları olmak üzere toplam 261 otobüsün eş za-
manlı parklanabilmesine imkan tanıyacak garaj, 5 bin metrekare ka-
palı alana sahip olacaktır.8 otobüsün aynı anda, boya ve kaporta dahil
olmak üzere her türlü bakım ve onarım hizmeti alabileceği, 3 otobüsün
ise aynı anda yakıt ikmali ve temizlik hizmeti alabileceği garaj günümü-
zün modern teknolojileri ile donatılacağı gibi çevre dostu da olacaktır.
Garaj bünyesinde kurulacak geri dönüşüm sistemi sayesinde kullanılan
suların yüzde 85’inin geri dönüşümü sağlanacaktır. Bu sayede şehrimizin
su kaynaklarının optimum kullanılmasına da katkı sağlanmış olacaktır.
Kurulacak Güneş Enerjisi Sistemi ile tesisin ihtiyaç duyacağı tüm elektrik
enerjisinin yüzde 50’si güneşten temin edilmiş olacak ve önemli bir tasar-
ruf daha sağlanmış olacaktır. Yaklaşık 340 milyon TL’ye mal olacak ve
2025 yılı Temmuz ayında hizmete alınacak olan İETT Başakşehir Gara-
jı’mız İETT’nin İstanbul’da ki 19.Garajı olarak hizmet verecektir.”

Asıl sıkıntı
Marmara’da
Jeofizik Yüksek Mühendisi Melih Baki,
“Çukurova bölgesi rahatlarken asıl sıkıntı
Kıbrıs, Ege ve Marmara bölgelerinde. Basınç
orada birikti. Sosyal medyada yazılan asılsız
yazılara insanlar inanmamalı. Bilim
insanlarını dinlemeli” dedi

Kahramanmaraşmerkezli depremlerin
ardından artçı sarsıntılar devam ederken
insanların tedirginliği sürüyor. Önceki gün

Çanakkale'de yaşanan 4,7 ve geçen gün Adana'da
yaşanan 4,1 büyüklüğünde ki depremler insanları ye-
niden korkuttu. Ayrıca, sosyal medyada bilim insan-
larının fotoğraflarını paylaşıp altına kendilerinin
söylemediği cümleleri yazıp kehanetler yaymaları ise
tepki topluyor.

Çukurova rahatladı

Jeofizik Mühendisleri Odası Genel Merkez Onur
Kurulu Üyesi Jeofizik Yüksek Mühendisi Melih Baki,
Çukurova bölgesinin deprem açısından rahatladığını
söyledi. Baki, “Hatay ve Kahramanmaraş'ta mey-
dana gelen 2 deprem ile Hatay rahatladı. 4,5 büyük-
lüğünün altındaki depremler sorun yaşatmaz. Asıl
sıkıntı şu anda 2. hareket eden Kahramanmaraş,
Malatya, Bingöl ve Van'a kadar uzanan Doğu Ana-
dolu Fayı'nın uzantısı. Oradaki hareket eden 2. blok
yerine oturuncaya kadar artçılar devam edecek. Orta-
lama 6,3 ve 6,5 arasında yaşanacak deprem ile o
bölge rahatlayacak” ifade-
lerini kullandı.

İzlenmesi gerekiyor

Depremler açısından Kıb-
rıs, Ege ve Marmara böl-
gelerinin izlenmesi
gerektiğini aktaran Baki,
“Şu anda asıl sıkıntı Kıbrıs,
Ege ve Marmara bölgeleri.
Basınç ve birikim oraya yö-
neldi. Sıkıntılı süreç orada
başladı. Orada hareket-
lenme başladı ve iyi izlen-
mesi gerekiyor.
Televizyonlara çıkıp halkı bilgilendiren hocalarımız
lütfen sokaktaki vatandaş gibi konuşmasınlar. Birinci
dereceden deprem coğrafyasındayız. Tarih boyunca
bu coğrafya binlerce deprem geçirdi. Hep aynı yıkım
var. 70-80 yıldan bu yana deprem öncesi önlemleri
hiç alamadık. Konuşan hocalarımız, 'deprem olabilir'
dememeli. Eksikliğimiz olan deprem öncesi önlem-
leri konuşmalı. Bütün dünya önlemini nasıl almış o
yönetmelikleri anlatmamız lazım” diye konuştu.

Aynı acıları yaşıyoruz

Bina yapımında yetkili kişilere yasal sorumluluk geti-
rilirse daha dayanıklı yapıların ortaya çıkacağını vur-
gulayan Baki, “Meksika 7,4 ile yerle bir oldu ama
önlem aldılar 8,1 ile büyük bir sorun yaşamadılar.
Geçtiğimiz günlerde Güney Amerika ülkesi Şili'nin
kuzeyinde 7,4 büyüklüğünde deprem meydana geldi
ama onlar da hiç sorun yaşamadı. Bizler ise hep aynı
acıları yaşıyoruz. Tek konuşmamız gereken deprem
öncesi önlemler. Binayı yıkan depremin dinamik kuv-
vetleridir. Bunları yerinde ölçüp hesaplarsak ve zemin
etüdünden bina yapımına kadar yapan yetkili kişilere
yasal sorumluluk getirilirse bu sorun kökünden çözü-
lecek” dedi. Öte yandan, Jeofizik Mühendisleri Odası
Genel Merkez Onur Kurulu Üyesi Jeofizik Yüksek
Mühendisi Melih Baki, sosyal medyada her yazılan
açıklamaya itibar edilmemesi gerektiğini söyledi.

Engele karşı
birleştiler!

54 sendikanın imzaladığı bildiride,
“Bugün, kamu çalışanlarının hakkını
savunmak üzere kurulmuş; emek ve

hak için mücadele eden sendikalar olarak bir araya
geldik. Tüm kamu çalışanları adına, sendikal ör-
gütlenmeye set çekmeye çalışan odaklara karşı,
emekten yana saf tutanlar olarak, kamuoyuna be-
yanımızdır: Ne yazık ki yakın zamanda, önce Da-
nıştay; sonra da Anayasa Mahkemesi tarafından
iptal edilen sendikal baraj uygulaması, sanki bu ip-
taller hiç gerçekleşmemiş gibi, sanki bunu teklif

edenler; yıllar önce baraj-
ları kaldırmak için çalış-
mamış gibi, yeniden
gündeme getirildi” denildi. 

Eşitsizlik yaratır

“Üzücüdür ki; ilgili hizmet
kolunda üye olabilecek
kamu personellerinin en
az yüzde 1’ini örgütlemiş
sendikaların üyelerinin
toplu sözleşme ikramiyesi

almasını öngören kanun teklifi, TBMM Plan ve
Bütçe Komisyonundan geçirildi” denilen bildiride,
“Şimdi de Meclis Genel Kurulu’na sunulmak
üzere. Daha önce de 6. Dönem Toplu Sözleşme ile
ikramiyeye yüzde 1 sendikal örgütlenme barajı ge-
tirilmeye çalışılmıştı. Bu yanlıştır dedik, yanlışı an-
latmak için konuyu meclise taşımak isterken,
güvenlik güçleriyle karşı karşıya getirildik. Oysaki
biz; onlar da dahil olmak üzere yasaklardan dolayı
sendikalı olamayan kamu çalışanları var demiştik.
Ne oldu? Danıştay, ikramiyeden yararlanmada kı-
sıtlayıcı kriter getirilemez, eşitsizlik yaratır, sendikal
özgürlüğe müdahaledir; özetle bu madde mev-
zuata ve hukuka aykırıdır dedi, maddeyi iptal etti”
ifadelerine yer verildi. 



Y üzümüzü çevirdiğimiz her
yönde yapay zekânın konu-
şulduğu günümüzde ‘gele-

ceğe emin adımlarla ilerleyebilmek
için nasıl tercihler yapmalıyım’ so-
rusu üniversite tercihini yapacak
öğrencilerin akıllarındaki en önemli
sorulardan biri olarak öne çıkıyor.
Yeditepe Üniversitesi Eğitim Fakül-
tesi Dekanı Prof. Dr. Yelkin Diker
Coşkun, yapay zekâ çağında mes-
lek tercihlerinin nasıl şekillendiğine
ilişkin görüşlerini paylaştı.

Ekosistem gelişecek

Yapay zekânın pek çok sektörde
daha fazla kullanılır olduğunu
anımsatan Prof. Dr. Coşkun,
“Yapay zekâ, toplumda üretkenli-
ğin artması, sağlık hizmetlerinin iyi-
leştirilmesi ve eğitime erişimin
artması dâhil olmak üzere çok sa-
yıda olumlu değişiklik yaratma po-
tansiyeline sahiptir. İşletmeleri
ileriye taşımak, üretim süreçlerini
otomatikleştirmek ve ticari an-
lamda değerli bilgiler sunmak ko-
nusunda çok yardımcı oluyor.
Başta Uzakdoğu ülkeleri olmak
üzere tüm dünyada ticaret, lojistik,
üretim ve siber güvenlik dâhil çeşitli
sektörlerde giderek daha fazla kul-
lanılıyor. Bu nedenle ülkeler kendi
yapay zekâ ekosistemlerini de oluş-
turuyor. Var olan mesleklerin yapay

zekâyla iş yapmasını destekliyorlar,
böylece bu ekosistem gelişmiş hale
gelecek. Dünyada yapay zekâ eko-
sisteminde Japonya ve Çin, ön sı-
ralarda yer alıyor. Ülkemizde de
yapay zekâ ekosistemi oluşturulu-
yor. Dolayısıyla bizde de iş alanla-
rında bir dönüşüm oluyor” dedi.

İş tanımı değişecek

Prof. Dr. Yelkin Diker Coşkun,
yapay zekânın dünya genelinde
mavi yaka olarak adlandırılan işçi
sınıfının yaptığı otomasyona dayalı
işler öncelikli olmak üzere 300 mil-
yon tam zamanlı işin yerini alabile-
ceğinin öngörüldüğünü
anımsatarak “Yapay zekânın istih-
dam üzerindeki etkisi sanayi devri-
minden farklı olacak. Artık
‘makinelerin’ basit mekanik araçlar
olmayıp, öğrenebilen ve düşünebi-
len insanlar gibi daha çok ‘işçi’ rolü
üstlenmesi, robotlar, nesnelerin in-
terneti ve kapsamlı veri analizine
dayalı akıllı üretim faktörleri, iş-
gücü arz ve talebinin dinamiklerini
yeniden şekillendirecek. Yapay zekâ
belirli bir algoritması (kendine özgü
sıralı bir mantığı) olan her işe iliş-
kin çalışma yapabilmektedir. Bu ye-
teneğini zamanla artıracağı ve
analitik düşünmeye dayalı işleri
yapan, nitelikli iş gücü olarak anı-
lan beyaz yakalıların iş alanlarını

da dönüştüreceği öngörülüyor. Do-
layısıyla mavi ve beyaz yakalıların
iş tanımı değişecek” diye konuştu. 

Henüz taklit edemiyor

Tüm bu gelişmelere paralel olarak
eğitim sistemlerinin de dönüşeceği-
nin altını çizen Coşkun, “Anaoku-
lundan üniversiteye tüm eğitim
kurumlarının bu işlerin gerektirdiği
nitelikte insanlar yetiştirme süreci
de dönüşüme girecek. Bu da kari-
yer planlaması yapacak olan aday-
ların göz önünde bulundurması
gereken önemli bir durum” diye 
konuştu. Üniversite adaylarına 
günümüzdeki mesleklerin yok ol-
mayacağı ancak hızlı bir dönüşüm
geçireceği mesajını veren Yeditepe
Üniversitesi Eğitim Fakültesi De-
kanı Prof. Dr. Coşkun, “Örneğin fi-
nans, hukuk, eğitim, sosyal bilimler
ve tıp alanları gelecekte hızlı dönü-
şüme uğrayacak sektörler olarak
görülüyor. Yükseköğretim prog-
ramları ders içeriklerini, uygulama-
larını yaşam boyu öğrenme
felsefesine uygun ve yapay zeka
odaklı hale getirebilirse bu global
dönüşüme uygun mezunlar yetişti-
rebilir. Yapay zekâ, rutin görevleri
yerine getirmede çok başarılı ancak
insanın duygusal zekâsını ve yaratı-
cılığını henüz taklit edemiyor” 
ifadelerini kullandı.
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kaynakların verimli şekilde kul-
lanılmasına yönelik faaliyetlerini
sürdüren Akçansa, agrega iş ko-

lunda önemli bir başarının sahibi oldu. Şir-
ketin Bursa Agrega tesisi, Türkiye Hazır
Beton Birliği Kalite Güvence Sistemi İkti-
sadi İşletmesi tarafından yapılan bağımsız
denetimi başarıyla tamamlayarak Beton
Sürdürülebilirlik Konseyi’nce (Concrete
Sustainability Council) verilen Kaynakların
Sorumlu Kullanımı Sertifikası’na Platin se-
viyede sahip oldu. Akçansa Bursa Agrega
tesisi böylece agrega alanında Türkiye’nin

ilk ve tek platin seviyesinde CSC sertifika-
sına sahip tesisi olurken, dünyada da 12 te-
sisten biri olarak öne çıktı.  

Gelecek için üretiyoruz

Akçansa Genel Müdürü Vecih Yılmaz,
“Türkiye’nin en yüksek paydaş değerine
sahip sürdürülebilir yapı malzemeleri şirketi
olma vizyonuyla çalışmalarımızı sürdürür-
ken, “yolumuz sürdürülebilir gelecekten ge-
çiyor” diyoruz. İklim değişikliği ile
mücadele başta olmak üzere, doğanın ko-

runması amacıyla çalışmalarımıza devam
ediyor, sürdürülebilirlik odaklı yaklaşımımız
ile daha güzel bir gelecek için üretiyoruz. Bu
yöndeki çalışmalarımızın prestijli kurumlar
tarafından takdir görmesinden mutluluk
duyuyoruz. Bursa Agrega Tesisimiz ile ag-
rega alanında Türkiye’nin ilk ve tek Platin
seviye CSC sertifikasına sahip olmamız, ge-
lecek dönem çalışmalarımız için de bize
motivasyon sağlıyor. Daha sürdürülebilir
bir dünya için kaynakların sorumlu kullanı-
mını odağımıza alarak faaliyet göstermeye
devam edeceğiz” dedi.  ENGİN BELLİ

Hukuk Danışmanı:  Av. D. Cemal KARAL

genel Yayın Yönetmeni ve Sorumlu Yazı İşleri Müdürü
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45,3 milyar harcama!

64 basamak 
yükseldi!

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdulkadir Ura-
loğlu, yaptığı yazılı açıklamada, İstanbul Sa-
nayi Odası'nın (İSO) "Türkiye'nin 500 Büyük

Sanayi Kuruluşu 2023" araştırması sonuçlarını değer-
lendirdi. Türkiye Raylı Sistemler AŞ'nin (TÜRASAŞ) lis-
tede yer alan 9 kamu kuruluşundan biri olduğunu
belirten Uraloğlu, "TÜRASAŞ, önceki yıla göre 64 basa-
mak yükselerek sanayinin dev şirketleri arasındaki ye-
rini sağlamlaştırdı. TÜRASAŞ 3 bölge müdürlüğündeki
yaklaşık 4 bin personelle toplam 370 bin metrekare ka-
palı alanda milli ve yerli teknolojiler geliştirip üretiyor.
Demir yollarımızı modern yerli araçlarımızla donatmayı
sürdürüyoruz. Türkiye'nin üreten gücü olmaktan gurur
duyuyoruz." ifadelerini kullandı. Uraloğlu, yeni koşullara
hızla uyum sağlayan fabrikalarda yerli ve milli ürünlerin
imalatını sürdürdüklerini vurgulayarak, tasarım hızı sa-
atte 176 kilometre olan Milli Elektrikli Tren setinin ulus-
lararası standartlarda üretildiğini bildirdi.

324 yolcu taşıyor

Setlerin, sadece Türkiye'de değil diğer ülkelerde de
kullanılmak için üretildiğinin altını çizen Uraloğlu,
“Avrupa Birliği Demiryollarında Karşılıklı İşletilebilirlik
Sertifikasına sahip (TSI) setler, ihtiyaca göre bölgesel
ve şehirlerarası çalıştırılmak üzere 3'lü, 4'lü, 5'li ve 6'lı
araç sayısına sahip olarak üretiliyor. 5 araçtan oluşan
her setimiz 324 yolcu taşıyor. İlk üç seti şu an yolcu
taşımacılığına devam eden tren setlerimizin dördün-
cüsünün de montaj işlemleri ve fabrika testleri de
devam ediyor. TÜRASAŞ tarafından üretilen demir
yolu intermodal yük taşımacılığında en çok tercih
edilen vagonlardan olan milli yük vagonu ise Avru-
pa'da sınıfının darası en hafif ve en fazla yük taşıyan
vagondur, 3 bojili ve iki şaseli TSI sertifikasına sahip
son teknoloji ürünü vagon yerlileşme ve millileşme
hareketi doğrultusunda oluşturuldu” dedi. 

2025'te raylara iniyor

Bakan Uraloğlu, saatte 225 kilometre hıza uygun ve
8 araçlı olarak üretilecek Milli Elektrikli Hızlı Tren
Seti'nin tasarım çalışmalarının final aşamasında ol-
duğunu belirtti. 584 yolcu taşıma kapasiteli trenin
tasarım sürecinin yüzde 90'ını tamamlayarak proto-
tip üretimine yönelik süreçleri de başlattıklarını ak-
taran Uraloğlu, “İlk prototip montajını 2024
sonunda bitireceğiz ve Milli Elektrikli Hızlı Trenimizi
2025 yılında raylarda göreceğiz. İlklerin ve 'en'lerin
projesi Eskişehir - 5000 kapsamında, TCDD Taşıma-
cılık AŞ'nin ihtiyaçlarına uygun yerli ve milli yeni
nesil elektrikli anahat lokomotifini geliştirdik. 5 me-
gavat gücünde, TSI sertifikasına sahip, yük ve yolcu
taşımacılığı yapabilecek, saatte 140 kilometre hıza
sahip TÜRASAŞ marka yeni nesil bir elektrikli ana-
hat lokomotifini geliştirdik. Eskişehir-5000 projemi-
zin öne çıkan birçok özelliği de bulunuyor. Örneğin
cer motorlarının her biri bin 280 kilovat gücünde ve
bugüne kadar ülkemizde tasarlanan en yüksek
güçlü cer motoru özelliğini taşımaktadır. Cer kon-
vertörlerinin her biri 2,5 megavat gücünde olup bir
raylı sistem aracı için ülkemizde tasarlanan en yük-
sek güçlü yüksek gerilim cer konvertörü, ayrıca
anahat lokomotifler için yerli olarak tasarlanmış ilk
araç gövdesi, ilk boji ve ilk tren kontrol ve yönetim
sistemi bu projemizle hayat buldu. Lokomotifte yak-
laşık 115 malzeme yerli tedarikçiden temin yapıla-
rak, ekonomiye ve cari açığın azaltılmasına büyük
katkı sağlandı” diye konuştu. AA

YARATICI DEgIL!
YAPAY ZEKA 

Üniversite tercihi yapa-
cak öğrenciler için öneri-
lerde bulunan Prof. Dr.
Yelkin Diker Coşkun,
yapay zekâ çağında
meslek tercihlerinin 
değiştiğini ifade ederek,
“Yapay zekâ, rutin gö-
revleri yerine getirmede
çok başarılı ancak insa-
nın duygusal zekâsını ve
yaratıcılığını henüz taklit
edemiyor. Ancak finans,
hukuk, eğitim, sosyal 
bilimler ve tıp alanları 
gelecekte hızlı dönüşüme
uğrayacak sektörler
olarak görülüyor” dedi

GÜNCELLİĞİNİ 
KONTROL EDİN
“Öncelikle mühendislik gibi teknik alanların alt uz-
manlıklarının programlara entegre edilmesi, iletişim,
problem çözme ve işbirliği gibi sosyal becerilerin ka-
zandırılması için yeniden düzenlenmesi gerekiyor”
diyen Coşkun, “Alt uzmanlık alanlarının eğitiminin or-
taöğretimde başlaması daha kritik öneme sahip ola-
cak. Örneğin dijital beceriler, yeşil beceriler olarak
adlandırılan sürdürülebilirlikle ilgili becerilerin yapay
zeka ile entegre biçimde eğitime kazandırılması önce
üniversite daha sonra ortaöğretim programlarındaki
derslerde kendine yer bulması gerekir. Adaylar tercih
döneminde üniversite ve programları bu bakış açısı
ile değerlendirmeli. İlgi duydukları, yetenekleri olan
alanla ilgili yükseköğretim programının güncel, yeni-

likçi teknik düzenlemeleri yapıp
yapmadığı, uygulama be-

cerilerini yapay ze-
kâya uyumlu hale

getirip getirme-
diği, soft beceri-
ler denilen
düşünme ve ile-
tişim becerileri
gibi becerileri iş
alanında uygu-

lama ile ilgili su-
nulan olanaklara

dikkat etmeliler” ifa-
delerini kullandı. 

Yerli turistlerin bu yılın ocak-mart döneminde yurt içinde yaptığı seyahat harcamaları, geçen
yılın aynı dönemine göre yüzde 103,2 artarak 45 milyar 262 milyon 452 bin lira oldu

Türkiye İstatistik Kurumu,
2024'ün birinci çeyreğine ilişkin
"hane halkı yurt içi turizm" verile-

rini açıkladı. Buna göre, bu yılın ilk çeyre-
ğinde yurt içinde ikamet eden 8 milyon 262
bin kişi seyahate çıktı. Seyahate çıkanların
bir ve daha fazla geceleme kaydıyla ülke
içinde yaptıkları toplam seyahat sayısı, bir
önceki yılın aynı çeyreğine göre yüzde 2,3
azalarak 9 milyon 854 bine geriledi. Bu
çeyrekte seyahate çıkanlar 65 milyon 239
bin geceleme yaptı. Ortalama geceleme sa-
yısı 6,6 gece oldu. Yerli turistlerin yurt

içinde yaptıkları seyahat harcamalarının tu-
tarı söz konusu dönemde yüzde 103,2 arta-
rak 45 milyar 262 milyon 452 bin lira
olarak gerçekleşti. Bu harcamaların 43 mil-
yar 273 milyon 587 bin lirayla yüzde
95,6'sını kişisel harcamalar, 1 milyar 988
milyon 864 bin lirayla yüzde 4,4'ünü ise
paket tur harcamaları oluşturdu. Seyahat
başına yapılan ortalama harcama ise 4 bin
593 lira olarak kayıtlara geçti. İlk çeyrekte
toplam seyahat harcamalarında en fazla
payın yüzde 33,3 ile yeme-içme, yüzde 28,8
ile ulaştırma ve yüzde 10,9 ile konaklamada

olduğu görüldü. Harcama türlerinin geçen
yılın aynı dönemine göre değişim oranları
incelendiğinde ise yeme-içmede yüzde
91,4, ulaştırmada yüzde 80,8 ve konakla-
mada yüzde 127,3'lük artış gerçekleşti.

Ziyaret ilk sırada

Ocak-mart döneminde yakınları ziyaret
amacıyla yapılan seyahatler yüzde 64 ile ilk
sırada yer aldı. Bunu yüzde 22,5 ile "gezi,
eğlence, tatil", yüzde 6,6 ile "sağlık" izledi.
Bu dönemde seyahate çıkanlar 53 milyon
228 bin geceleme sayısıyla en çok "arkadaş

veya akraba evinde" kaldı. Konaklama tür-
lerine göre geceleme sayısında ikinci sırada
4 milyon 971 bin gecelemeyle "otel" yer alır-
ken, "kendi evi" 4 milyon 354 bin geceleme
sayısıyla üçüncü sırada kayıtlara geçti. AA
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Paketten çıkarılacak!
CHP'li Nazlıaka, parti genel merke-
zinde basın toplantısı düzenledi. Naz-
lıaka, Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı

Mahinur Özdemir Göktaş ile görüştüklerini ve
Bakan Göktaş'a 11 maddeden oluşan geniş kap-
samlı bir dosya sunduğunu söyledi. Nazlıaka,
"Sayın Bakan sunduğum dosyayı inceleyeceğini,
dosyadaki bazı sorulara yazılı cevap vereceğini
belirtti. Bir saati aşan görüşmede Sayın Bakan ile
kadına yönelik şiddetle mücadele başlığının al-
tında; İstanbul Sözleşmesi'ni, verilerin ulaşma so-
rununu, kadın cinayetlerinin
şüpheli ölüm adı altında gizlenme-
sini, deprem bölgesinde artan ka-
dına yönelik şiddet vakalarını,
KADES (Kadın Destek) uygula-
masındaki eksikleri, elektronik ke-
lepçe sayısındaki yetersizliği,

ŞÖNİM (Şiddet Önleme ve İzleme Merkezi) sa-
yılarının artırılması gerektiğini ve budanmaya ça-
lışılan 6284 Sayılı Kanun'u konuştuk. Sil baştan
yazılamaya çalışılan Medeni Kanun, 9'uncu
Yargı Paketi içerisindeki soyadı dayatması, kadın
yoksulluğu ve sosyal desteklerdeki adaletsizlikler
hakkında görüşlerimizi ilettik. Çocuk hakları baş-
lığı altında; çocuk işçileri, eğitim dışına itilen ço-
cukları, karma eğitim tartışmasını, devlet
korumasındaki çocukları, erken yaşta zorla evli-
likleri, depremdeki kayıp çocuklar konusunu an-

lattık. Engelliler, şehit yakınları ve
gaziler ile Romanların yaşadığı hak
mağduriyetlerini ve çözüm önerileri-
mizi sunduk. Tarikat ve cemaatlerle
imzalanan protokoller hakkında geniş
kapsamlı bilgi talep ettik. Verimli bir
sohbet gerçekleştirdik" dedi. DHA
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CHP Genel Başkanı Özgür Özel, sokak hayvanlarıyla ilgili teklife çok
sert tepki gösterdi. Özel, “Bu soruna yok demek, sorunun iki tarafına
da yani tehdit altında olanlara da sokaktaki hayvanlara da en büyük
kötülüktür. Ama bu sorunu görüp çözmek için, 'toplayalım, bir ay 
tutalım, bir ay sonunda sahiplenmiyorsa öldürelim, imha edelim'
demek cinayettir, katliamdır, vicdansızlığın dik alasıdır” dedi

C HP Genel Başkanı Özgür Özel partisinin
TBMM Grup Toplantısı'nda konuştu. Ko-
nuşmasına başlarken,  DEM Parti Eş

Genel Başkanı Tuncer Bakırhan'a başsağlığı dileyen
Özel, “Biraz önce üzücü bir haber aldık. DEM
Parti Eş Genel Başkanı Tuncer Bakırhan'ın annesi
İpek anne hakkın rahmetine kavuştu. Bakırhan aile-
sine ve DEM Parti'ye başsağlığı diliyoruz” dedi.
KKTC ziyaretinden de bahseden Özel, “3 gün bo-
yunca orada temaslarda bulunduk. Önceki genel
başkanlarımız Altan Öymen, Hikmet Çetin, Murat
Karayalçın vardı. Çetin ve Karayalçın, ayrıca dışiş-
leri bakanlığı görevlerinde bulunmuş, Sayın Çetin
TBMM Başkanlığı görevinde bulunmuş. Hepimi-
zin gurur duyduğumuz siyasi geçmişleri, partimize
ve Türkiye'ye katkılarıyla bizimle birlikteydiler”
dedi. 

92 konuşmacı katıldı

Geçtiğimiz hafta CHP'li gölge Milli Eğitim Bakanı
Suat Özçağdaş ve eğitimcilerin katkılarıyla Anıt-
park'ta 24 saat süren bir eğitim maratonu gerçek-
leştirdiklerini ifade eden Özel, “Tam 92 konuşmacı
katıldı. İlk konuşmayı benden istediler. 92 konuş-
macı sabah 10'dan diğer sabah 10'a kadar, ara ver-
meden, 21 ana başlıkta, 100 alt başlıkta Türkiye'de
eğitimi konuştular. Öğretmenlik Meslek Kanunu'nu
konuştular. Öğretmenlere yapılan haksızlıkları, 'ata-
namayan' diyerek masumlaştırıp atanmayan 1 mil-
yon öğretmeni konuştular. Atatürk'süz, bilim dışı,
hurafelerle dolu müfredatı konuştular. Kendi ba-
şına hurafenin cisimleşmiş hali, bu Milli Eğitim Ba-
kanı'nın yaptıkları. Enine boyuna konuştular.
Sadece eleştirmediler. Kitabı yapılacak, belgeseli ya-
pılacak. Ama şöyle bir baktığınızda, yüzde 20 eleş-
tiri ise yüzde 80 öneri sundular. Biz gelince ne
yapacağız? Genel Başkan Yardımcılarımız, gölge
bakanlarımız anlattılar” didye konuştu. 

Yerlikaya etrafını çevirdi

“Burada bir müjde, bir açık çağrı. Sayın Meclis
Başkanı'na Kıbrıs'ta anlattım. Aslında bu eğitim
maratonu, hemen Meclis'in yanındaki Ulusal Ege-
menlik Parkı'nda yapılacaktı” diyen Özel, “Süley-
man Soylu zamanında iki kişi parka girse üzerine
su sıkıyordu, gaz atıyordu. Son dönemde Sayın Ali
Yerlikaya basın açıklamalarına izin veriyordu. Ama
bu maratonu orada yapmak isteyince kapattılar.
Sorunun düğümlendiği yeri söylediler. Dediler ki;
'burası, gösteri ve toplantı yapmaya, yürüyüş yap-
maya uygun görülen alanlardan değil. Polise ait. O
yüzden izin veremeyiz.' Sorun çözülsün diye temas
halinde olduğumuz Sayın Numan Kurtulmuş da
arkadaşlarımız gidip anlatınca, 'aman ne güzel'
demiş. 'Keşke bu Milli Egemenlik Parkı böyle bir
özgürlük kürsüsü olsa, Meclis'e sesini duyurmak is-
teyen gelip burada konuşsa' demiş. E biz sabit kür-
süyü koymaya kalkıyoruz, Soylu deviriyordu, Sayın
Yerlikaya da etrafını çeviriyor. Baktık Meclis Baş-
kanı özgürlük kürsüsünden yana. Çankaya Bele-
diye Başkanı üzerinde çalışıyor. Çok isteyip de
açamayan Yerlikaya'ya ve bu fikrin sahibi Meclis
Başkanı'na şunu söylemek istiyoruz; Çankaya Bele-
diyesi, o parkı özgürlük parkı olarak ve Meclis'e se-
sini duyurabilmesi şartıyla Meclis sınırlarına

alacağız. Sayın Yerlikaya üzülmesin, yetkisinden çı-
karacağız. Sayın Meclis Başkanı da üzümeyecek,
'Ben yaptırırım ama Yerlikaya yaptırmıyor' demeye-
cek. Oradaki özgürlük kürsüsünden Türkiye'de bu
meclise sesini duyurmak isteyen kim varsa, oradan
seslenecek. Bir iki yıl AK Parti'ye seslenecekler,
ondan sonra özgürce CHP iktidarına seslenecek-
ler” ifadelerini kullandı. 

Vicdansızlığın dik alası

Sokak hayvanları konusunda CHP'nin en net yak-
laşan, tutumunu en net ifade eden parti olduğunu
ifade eden Özel, “Sorunu doğru tespit edelim.
'Sorun yok' diyenlerden değiliz. 'Sorun var, çare
ölüm' diyenlerin, çareyi cinayette görenlerin karşı-
sındayız. Türkiye'de bir sokak hayvanları sorunu
var mı? Evet var. Bu sorun maalesef, sınıfsal bir so-
runa evrilmek gibi de bir toplumsal riski, fay hattını
işaret ediyor. Eğer çocuğunuz okula servisle gidi-
yorsa, sitenizin bahçesinden onu arabanıza bindirip
götürüyorsanız, işinize kendi aracınızla gidebiliyor-
sanız sizin açınızdan belki de sokak hayvanları so-
runu yoktur. Ama bir yoksul mahalledeyseniz,
çocuk sabah okula yürüyerek kendi gitmek zorun-
daysa, bir tekstil atölyesinin servisine yetişmek için
metrelerce anayola inmek zorundaysanız, evinizin
biraz uzağındaki iş yerine yürüyerek gitmek duru-
mundaysanız bir sokak hayvanları sorunu vardır.
Bu soruna yok demek, sorunun iki tarafına da yani
tehdit altında olanlara da sokaktaki hayvanlara da
en büyük kötülüktür. Ama bu sorunu görüp çöz-
mek için, 'toplayalım, bir ay tutalım, bir ay sonunda
sahiplenmiyorsa öldürelim, ötanazi yapalım, imha
edelim' demek cinayettir, katliamdır, vicdansızlığın
dik alasıdır” dedi. 

Hep beraber çözeceğiz

Sokak hayvanlarıyla ilgili teklifin komisyon görüş-
melerine değinen Özel, “Mağdur aileleri komisyona
davet ettiler. O mağdur aileleri gösterip bu sorunu
çözelim diyorlar. Belediyelere görev veriyorlar, altla-
rında imzaları var, fonu vermiyorlar. Neden? Bele-
diyeleri CHP aldı, bu sorunu çözemesinler, Allah
korusun yeni kayıplar olsun; 'kanun var, belediyeler
görevini yapmadı' desinler. Nerede iyi niyet? Ada-
mın çocuğunu köpekler parçalamış, kadının ço-
cuğu köpekten kaçarken arabanın altında kalmış.
Onu alıp komisyona getirmeyi biliyorsun. Konuş-
tum, aradım. O insanların acısını yüreğimin en de-
rininde hissediyorum, hepimiz hissediyoruz.
Sorunun çözümü için gerekli parayı siyasi saiklerle
vermiyorsun, yeni faciaların önünü açıyorsun. Bu-
radan bu iki yüzlülüğü bütün milletimize şikayet
ediyorum. Sanki iktidar sorunu çözmek istiyor, mu-
halefet karşı çıkıyor gibi. Buradan milletimize söy-
lüyorum; bakın, sorunu çözmek yerine buradan
siyaset çıkaranlar var. Köpekleri önce 'öldürelim' di-
yenler, 'öldüremeyiz, öldürmeden çare bulalım' de-
yince 'yapın bu işi' diyerek belediyeye atıp para
vermeyenler, mağdur aileyi getirip muhalefetin kar-
şısına, sanki muhalefet karşıymış gibi yalan haber
servis edenlere sakın ha pabuç bırakmayın. Bunlar
samimi değil. Samimilerse gelecekler, biz burada-
yız. Çalışacağız, sorunu hep beraber çözeceğiz”
diye konuştu. HABER MERKEZİ

KATLıAMDıR!KATLıAMDıR!KATLıAMDıR!KATLıAMDıR!KATLıAMDıR!KATLıAMDıR!

Muhakkak 
hesaplaşacağız
MHP Genel Başkanı Bahçeli, parti
genel merkezde basın toplantısı dü-
zenledi. Bahçeli, ABD Başkanı Joe Bi-
den'ın, 5 Kasım 2024'te yapılacak
başkanlık seçimlerinde adaylıktan çe-
kilmesine ilişkin, "Muhalefetin umut
bağladığı, siparişiyle siyaset yaptığı,
bölücülerin ve teröristlerin kukla ola-
rak hizmet ettiği Joe Biden'ın, ABD
başkanlık yarışından çekilmesi bölge-
sel ve küresel zeminde etkileri olacak
bir gelişmedir. Sayın Cumhurbaşkanı-
mızı ve iktidarını devirme planı yapan-
ların kendileri tasfiye olmaktadır.
ABD'nin tazyikiyle güney sınırlarımız
boyunca kurulmak istenen terör devle-
tinin bağlantı noktaları, yol haritası,
ana güzergahı, kahraman Türk Silahlı
Kuvvetleri'nin mücadelesi ve iktidarın
dirayetiyle berhava edilmiştir. Açılan
kilidin kapatılmasıyla mücavir bölge-
lerde hiçbir terör örgütü nefes dahi
alamayacaktır" diye konuştu.

Oyunları bozulacak

Doğu ve Güneydoğu'daki bazı il ve il-
çelerde fiili durum yaratmak için bele-
diye hizmetlerinin kötüye
kullanıldığını söyleyen Bahçeli, "Bölü-
cülüğü sokağa taşıma gayretleri son
günlerde hızlanmıştır. Bu azgınlaşmış
tahrikleri dikkatle ve yakinen takip etti-
ğimiz herkesçe bilinmelidir. Türki-
ye'nin bölünmesi hususunda kapalı
devre iş birliği halinde olan ve siyasi
ortaklık kuran CHP ile DEM'in ateşle
oynadığı malumlarınızdır. Tam da bu-
günlerde CHP Genel Başkanı'nın,
'Kürtler ben eşit hissetmiyorum di-
yorsa, onlar eşit hissedene kadar hep
birlikte mücadeleye devam edeceğiz'
açıklaması yakından tanıdığımız bir
bölücü ağzıdır. DEM'lenen CHP, milli
güvenliğimize zarar vermektedir.
DEM'lenen CHP, demokrasimize leke
sürmektedir. Terörist Demirtaş ile zi-
yaretçi kuyruğuna girenler, profili çe-

şitlenen Soros'çu Kavala'ya siyasi ge-
leceğini bağlayanların, ne milliyetçilik-
ten ne de milli onurumuzu muhafaza
temininden bahsetmeleri söz konusu
değildir. CHP'nin şifreleri PKK'nın
elinde, DEM'in kullanımındadır. Türk
milleti köksüz ve kötü niyetli müflisleri
görmektedir. Bu nedenle emperyaliz-
min içimize kadar yuva yapmış piyon-
ları muhakkak çuvallayacak, alayının
birden oyunları bozulacak, mahcubi-
yet ve mağlubiyet, akıbetleri olacaktır"
ifadelerini kullandı.

Sistemin kilit taşıdı

Bahçeli, Kıbrıs Barış Harekatı'nın
50'nci yıl dönümüne değindiği açıkla-
masında, “Kıbrıs Türklüğünün zu-
lümden ve zulmetten kurtuluş
gününde soydaşlarımızla beraber ol-
maktan, bu kutlu günde kabaran milli
coşkuya şahit olmaktan şahsım adına
büyük bir memnuniyet duyduğumu
bilvesile açıklamak boynumun borcu-
dur. Kıbrıs, sadece üzerinde hayat sü-
rülen bir Ada değil, Türk milletinin
tarih, şehitlik, kardeşlik, var oluş anıtı-
dır. Kıbrıs, muhterem ceddimizin göz
nuru, gönül yurdu olmasının yanı sıra;
siyasi, stratejik, kültürel, ekonomik,
jeopolitik miras ve müktesebatıyla böl-
genin ve küresel sistemin kilit taşıdır.
Bu nedenle tüm dikkatlerin odağı Kıb-
rıs'tır” dedi. 

Toplam 154 kişi

Basın toplantısının sonunda, bir ko-
nuyu hatırlamak istediğine işaret eden
Bahçeli, "Bazı çevreler 2024 yılının içe-
risinde MHP'ye karşı çok büyük hak-
sızlıklar, iftiralar, yalanlar, hakir
görmeler, küçük görmeler, suçlama-
larda bulunmuşlardır. Bunların top-
lamı 154 kişidir. Bu gerçeği
hatırlatmak istiyorum. Sizlerle çok
zaman beraber oluyoruz; ama televiz-
yonlarda ayrıldığımız şahsiyetler var.

Onları kabul etmekte zorlanıyoruz.
Ama yakın takip altındayız. Şu gör-
müş olduğunuz liste kimin hangi gün
hangi saatte hangi programda nasıl
konuştuklarının, kimlerle konuştukla-
rının, MHP'ye hangi hakaretleri yap-
tıklarının toplamıdır. Bu dosya
elimizdedir. Günü geldiğinde bu
dosya eyleme de geçecektir. Eylem hu-
kuki nitelikte olacaktır. 'Bizi hedef gös-
teriyorlar' saçmalığından da
korkaklığında da kendilerini kurtarsın-
lar. Onlarla muhatap olmayı dahi
kabul etmeyiz; ama hukuk zemininde
muhakkak hesaplaşacağız" diye ko-
nuştu. HABER MERKEZİ

MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli, “Bazı çevreler 2024 yılının içerisinde MHP'ye karşı
çok büyük haksızlıklar, iftiralar, yalanlar, hakir görmeler, küçük görmeler, suçlama-
larda bulunmuşlardır. Bunların toplamı 154 kişidir. Onlarla muhatap olmayı dahi
kabul etmeyiz; ama hukuk zemininde muhakkak hesaplaşacağız" ifadelerini kullandı
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G eçtiğimiz yıl Temmuz‘da Nijer'de
bir darbe neticesinde Cumhurbaş-
kanı Muhammed Bazum koltuğun-

dan indirildi, sabık lider o tarihten bugüne
iki odalı evinde göz altında tutuluyor, istifa
mektubu yazmayı hala reddediyor, ancak
uluslararası toplumun radarından da çık-
mış gibi. Mali, Burkina Faso ve Gine'deki
(Konakri) darbelerin ardından Nijer'de or-
taya çıkan bu demokrasi kesintisine bölge-
sel örgüt ECOWAS'ın tepkisi hayli sert
oldu.

* * * *
Derhal uygulamaya konan yaptırımlar ya-

nında, ECOWAS liderleri Nijer'e askeri mü-
dahale konusunu tartıştılar. Bölgesel örgütün
Fransa'nın etkisinde kalarak Nijer'e baskı uy-
guladığına inanan askeri yönetim halkı sokak-
lara dökerek eski sömürgeci gücü hedefe
yerleştirince, Fransa büyükelçisi ve Fransız
askerleri ülkeyi apar topar terk etmek zo-

runda kaldılar. ECOWAS'ın askeri tehdidi
sonuç getirmedi, hatta ters tepti, darbeci üç
Sahel ülkesini birbirlerine yaklaştırdı; arala-
rında bir savunma ittifakının doğmasına yol
açtı.

* * * *
Aradan geçen bir yılın ardından dengelerin

hayli değiştiğini izliyoruz ; son haftalarda
ECOWAS darbeci üç ülkenin örgütten ayrıl-
mamaları için elinden geleni yapıyor, zira üç
ülkenin kopuşu bölgesel ekonomik entegras-
yon çabaları için yıkıcı bir darbe oluşturacak.
Togo Cumhurbaşkanı Faure Gnassingbé'ye ila-
veten, Senegal’in yeni göreve gelen solcu ve
“panafrikancı” lideri Diomay Faye de darbeci
üç ülkeyi ECOWAS içinde tutmak üzere çaba
sarf ediyor. İşte böyle bir konjonktürde, bir
üst düzey heyetimiz Niamey‘i ziyaret etti.

* * * *
Türk heyeti vesilesiyle, petrol ve doğalgaz

çıkarılması konusunda iki ülkenin işbirliği ya-
pacakları Anadolu Ajansı tarafından açık-
landı. Heyetimizde Milli Savunma Bakanı ve
Savunma Sanayi bulunduğu dikkate alındı-

ğında, bir yandan Nijer askerinin TSK tara-
fından eğitimi, diğer yandan Nijer ordusuna
Savunma Sanayi ürünleri satışı ve bu ürünle-
rin kullanımı yönünde eğitim verilmesi konu-
sunda adımlar atılmış olması ihtimali yüksek.

* * * *
Türkiye’nin tüm Sahel ülkelerine İHA-

SİHA, helikopter, eğitim uçağı (Hürkuş) ve
zırhlı askeri araç sattığı ve bu yönde bölgeden
artan bir talep bulunduğu dikkate alındığında
bu sonuca ulaşıyoruz. Nijer ordusuna eğitim
veren Fransa ve diğer AB ülkelerinin yerini
Türkiye alabilir mi? Bu askeri eğitim işini So-
mali’de yaptığımıza göre Nijer'de de yapabili-
riz sonucuna varılabilir mi? TSK’nin bu yönde
ilave kapasitesi var ise olabilir.

* * * *
Fransa veya ABD’nin boşalttıkları askeri

üslerden uygun olanı Türkiye’ye askeri eğitim
amacıyla tahsis edilirse, kuvveden fiile çıkılır,
böylece Türkiye ile Nijer arasında yeni bir
sayfa açıldığına şahit oluruz. Sözkonusu üst
düzey kapsamlı askeri işbirliğinin hukuki ze-
mininin 2017 tarihli askeri çerçeve anlaşma-
sıyla ve 2021 yılında yürürlüğe giren askeri
eğitim anlaşması ile inşa edildiğini hatırlıyo-
ruz.

ABD ve Fransa'nın geçtiğimiz yıllarda, as-
keri üsleri vasıtasıyla, Nijer'e sağladıkları as-
keri istihbaratın kesilmesi veya eksikliği
Niamey açısından güvenlik zafiyeti teşkil edi-
yorsa, bu temel ihtiyacın Türkiye tarafından
tedariki de bu işbirliğine rahatlıkla dahil edi-
lebilir. Meselenin özü Türkiye’nin yönde ge-
rekli ve yeterli kapasitesinin bulunup
bulunmadığı noktasında kilitlenmektedir. Nia-
mey'deki Büyükelçiliğimizin halen kiralık mü-
tevazi bir binada çalışkan bir büyükelçi ve 3-4
kişilik dar bir siyasi kadrodan ibaret olduğunu
unutmayalım.

* * * *
Nijer’de, askeri yönetim darbe ertesinde,

siyasi-ekonomik istikrarı sağlamak ve ülkenin
istikametini belirleme çabası içinde. Son bir
yıldır, batılı devlet ve uluslararası kuruluşla-
rın Nijer'den çekilmelerini takiben ortaya
çıkan boşluğun doldurulması çabalarına
şahit oluyoruz. Fransa önderliğindeki Av-
rupa Birliği ve ABD'nin yerini, komşu Ma-
li'de olduğu üzere, Wagner vasıtasıyla Putin
Rusya'sının alacağı paylaşılan bir beklen-
tiydi.

* * * *
17 Temmuz 2024 ziyareti Türkiye’nin

Nijer'de bir diğer önemli ortak ve aktör 
olacağına dair bir işaret oluşturdu. 2017
sonunda, Merkezi Afrika Cumhuriyeti
üzerinden Afrika'ya ilk adımını atan Rusya,
bir yandan güvenlik ve taarruz kudreti 
tedarik ediyor, diğer yandan maden ve 
diğer doğal kaynakları işleterek güç 
kazanıyor. Hedefindeki müteakip ülkenin
Çad olduğunu şimdiden söyleyelim. Bu 
gerçeklerin ışığında Sahel’deki bilek güreşi-
nin Fransa ile Rusya arasında vuku buldu-
ğunu görelim.

Nijer ziyareti
KONUK YAZAR

Hasan Servet ÖKTEM

damgaweb@gmail.com
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CHP Genel Başkan Yardımcısı ve İstanbul Milletvekili Özgür Karabat, AK Parti’nin 18 Temmuz’da TBMM’ye sunduğu
torba kanun hakkında bir açıklama yayınladı. Karabat, iktidarın kanun teklifiyle ihracata destek kisvesi altında Alibaba
gibi yabancı şirketlere en az 30 milyar TL’lik kıyak yapacağını iddia etti. Maliye Bakanı Şimşek’e de seslenen Karabat:
“öğretmenlerin içtiği çayı çok gördünüz de Alibaba’ya 30 milyar TL’lik kıyağa tek söz edecek misiniz?” sorusunu yöneltti.

C HP Genel Başkan Yardım-
cısı Özgür Karabat, sosyal
medya hesabından yaptığı

bir paylaşımla AK Parti’nin 18
Temmuz’da “Türketicinin Korunması ve
Hakkında kanun ile Bazı Kanunlarda De-
ğişiklik Yapılmasına Dair Kanun Teklifi”
adıyla TBMM’ye sunduğu teklif hakkında
bir açıklama yayınladı. BYD’nin ardından
bu sefer de e-ticaret sitesi Trendyol’un sa-
hibi Çinli Alibaba’ya büyük bir kıyak ya-
pıldığını belirten CHP’li Karabat; Çinli
Alibaba şirketine bu yolla en az 30 milyar
TL’lik bir vergi istisnası sağlandığını ileri
sürdü. 2022 yılında tekelleşme olmasın
diye AK Parti’nin gündeme getirip yasa-
laştırdığı e-ticaret yasasına da atıfta bulu-
nan Karabat, düzenleme ile 2025 yılında
yapılacak lisan ödemeleri bedellerinin bu
düzenlemeyle yok hükmünde kalacağını
belirterek, “Sanki e-ticarette tekelleşme ol-
masın diye kendi getirdikleri yasayı kadük
bırakacak başka bir yasa teklifi hazırladı-
lar. Alibaba’nın yıllık ödeyeceği en az 30
milyar TL’lik lisans ücretini azaltacak bir
formül geliştirdiler” dedi.

Çinlilere feda ediyor

Emekliye yapılacak maaş zamlarını yük
olarak gören AK Parti yönetimini de eleş-
tiren Karabat, “Emekliye, memura, işçiye
zammı yük gören AKP, yine rantçılarla iş
birliği yapıyor” dedi. Uluslararası şirketle-
rin çıkarlarının yurttaşın çıkarları üstünde
tutulduğu yönünde eleştiriler yapan Kara-
bat, “Emekliye 2.500 TL zam yapınca
‘bütçeye 33 milyar TL yük oluyor’ diye
sızlanan AKP yönetimi, aynı miktarda
Hazine’ye gelir olacak kaynağı Çinlilere
feda ediyor”  açıklamasını yaptı.
“Emekliye, memura, işçiye zammı yük
gören AKP, yine rantçılarla iş birliği yapı-
yor” diyen Karabat, “Önce Çinli otomotiv
markası BYD’ye fabrika kurması için itha-
latta vergi avantajı sağlandı. Şimdi de bir

diğer Çinli dev Alibaba’ya kıyak geçili-
yor. Türkiye’nin en büyük e-ticaret si-
tesi Trendyol’un sahibi Çinli Alibaba
güçlü sermaye yapısıyla Türkiye’de

tekel haline geliyordu. Bunun önüne geçil-
mesi için 2022’de e-ticaret yasası çıkarıldı.
İlk lisans ödemeleri 2025’in Mart ayında
yapılacak. Peki, AKP ne yaptı? Sanki e-ti-
carette tekelleşme olmasın diye kendi ge-
tirdikleri yasayı kadük bırakacak başka bir
yasa teklifi hazırladılar. Alibaba’nın yıllık
ödeyeceği en az 30 milyar TL’lik lisans üc-
retini azaltacak bir formül geliştirdiler”
ifadelerini kullandı. 

Operasyon mu çekiyor?

Karabat, “Sözde “ihracatı geliştirmek ve
desteklemek için” e-ticaret siteleri üzerin-
den yapılan ihracat bedeli, şirketlerin li-
sans ücretlerinde indirim olarak
kullanılacak. Nedir bu bedel? Çok teknik
detaya girmeyeyim, en az 30 milyar TL.
Yani emekliye 2 bin 500 TL zam yapınca
“bütçeye 33 milyar TL yük oluyor” diye
sızlanan AKP yönetimi, aynı miktarda
Hazine’ye gelir olacak kaynağı Çinlilere
feda ediyor. Biz Türkiye’nin katma değerli
üretim ile birlikte ihracat yapmasını her
zaman destekliyoruz. Ama burada ihra-
cata destek kisvesi altında Alibaba’ya
neden kıyak geçiliyor? Destek olacaksa
doğrudan ihracatçı KOBİ’lere kaynağı ak-
tarın. Ben buradan Mehmet Şimşek’e
çağrıda bulunuyorum: Tasarruf tedbirleri
kapsamında öğretmenlerin içtiği çayı, me-
murun bindiği servisi çok gördünüz de
Alibaba’ya 30 milyar TL’lik kıyağa tek söz
edecek misiniz? Yoksa AKP’nin derin
ekibi sizden habersiz operasyon mu çeki-
yor? Duyumlarımıza göre Alibaba eğer li-
sans ücretlerinde indirim olmazsa
Türkiye’de istihdam azaltma ve küçülme
tehditlerine başlamış. Koskoca Türkiye
Cumhuriyeti devleti bu şirketlere karşı du-
ramayacak kadar aciz değildir” dedi. 

ENGİN 
BELLİ

HABER

Belediye 'algı' dedi
Üsküdar Belediyesi'nden yapılan açıklamada, “Üsküdar’ın sokaklarından
olmayan bir fotoğrafla, semt pazarının ardından çöplerin temizlenmediği
iddiasında bulunarak paylaşım yapan bazı hesaplar “Algı” oluşturmaya
çalıştı. Ancak Temiz İşleri Müdürlüğü ekipleri, 123 araç ve 741 personelle
günde 5 vardiya olarak temizlik çalışmalarına devam ediyor” denildi

SoSyal medya platformla-
rında yapılan bazı paylaşım-
larda Üsküdar

Belediyesi'nin önceki gün kurulan bir
semt pazarının ardından sokakta olu-
şan çöpleri temizlemediği iddia edildi.
Paylaşımların ardından Üsküdar Be-
lediyesi'nden yapılan açıklamada,
“Belediyemiz ekiplerince yapılan araş-
tırmada, sokağın “Üsküdar’a ait ol-

madığı”, bir başka ilçeden paylaşılan
bir görsel olduğu ve böyle bir sokak ya
da yerde pazar kurulmadığı belirlendi.
Ayrıca, görselin düne ait olduğu da
iddia edildi. Dün Üsküdar’da Çengel-
köy ve Selami Ali Mahallelerimizde
pazar kurulmuştu. Bu alanlar pazarın
kalkmasının ardından belediye ekiple-
rince temizlendi” denildi. 

Tüm ekipler sahada

Açıklamanın devamında, “Bilinmeli-
dir ki; Üsküdar Belediyesi, tüm Üskü-
darlıların sağlık ve temizliğinden
sorumlu olarak titiz bir çalışma sür-
dürmektedir. Üsküdar Belediyesi Te-
mizlik İşleri Müdürlüğü Ekipleri, 123
araç ve 741 personel ile temizlik çalış-
malarına devam etmektedir. Ekipler
günde 5 vardiya olarak çalışmalarını
tüm mahallelerde sürdürmektedir. Ay-
rıca, 33 mahallede günde 6 araçla da
ilaçlama çalışması da gerçekleştiril-
mektedir. Oluşturulmak istenen algı-
nın farkında olduğumuzu belirtmek
isteriz. Ancak belediyemiz tüm ekiple-
riyle sahada olup, çalışmalarını dik-
katle sürdürmektedir. Basın ve
kamuoyunun bilgisine sunarız” ifade-
leri kullanıldı. BURAK BİRERDİNÇ

İngiltere’de
lüks tanıtım

5 yılda 40 bin 
ağaç dikildi

Dünyanın en çok noktasına uçan havayolu
olan Türk Hava Yolları (THY) yeni Crystal
Business Class suitini İngiltere’de tanıttı.
Yeni koltuklar ayarlanabilir kapıya sahip
filodaki ilk koltuklar olma özelliğini taşıyor

Havayolu şirketinin yeni Crystal Busi-
ness Class suiti İngilitere’nin Hampshire
kentinde düzenlenen Airshow 2024’te

tüm misafirlerin beğenisine sunuldu. Yeni Crystal
Business Class süiti, Türk Hava Yolları misafirleri-
nin yolculuklarında yeni bir dönemin başlangıcına
işaret ediyor ve bu süitler, ayarlanabilir kapıya sahip
filodaki ilk koltuklar olma özelliğini taşıyor. Yeni kol-
tuklar, tüm misafirlere doğrudan koridor erişimi,
orta koltuklar için ayarlanabilir mahremiyet paneli,
23 inç koltuk genişliği ve geniş bir ayak dinlendirme
alanı ile konforlu bir deneyim sunmasının yanı sıra,
tüm kenar süitlerde pencereye doğrudan erişim su-
nuyor. Küresel markanın “Flow” marka kimliğine
uygun olarak yeni süitlerde daha açık ve sıcak renk-
ler, mermer görünümlü yan masa ve altın rengi ton-
larında detaylar yer alıyor. Yeni süitler ayarlanabilir
ortam ve okuma ışıkları, evrensel priz, C tipi şarj gir-
işleri, yan masa üzerinde kablosuz şarj ünitesi, gü-
rültü önleyicili kulaklık girişi, açısı ayarlanabilir
ayna, kapalı saklama alanı, ergonomik koltuk min-
deri ve 22 inçlik IFE ekranı da dahil olmak üzere
Türk Hava Yolları'nın misafir deneyimini üst düzeye
çıkaracak. Taşıyıcının kıtalararası uçuşlarında yer
alacak olan yeni koltuklar, havayolunun Airbus
A350'lerine sipariş üzerine kademeli olarak takılacak
ve ayrıca yenilenecek olan Boeing 777 uçak filo-
sunda da yerini alacak.

Eşsiz bir deneyim

Türk Hava Yolları Yönetim Kurulu ve İcra Komi-
tesi Başkanı Prof. Dr. Ahmet Bolat, yeni Business
Class hizmetlerine ilişkin şunları söyledi, “Yeni
Crystal Business Class süitimiz, uzun mesafe
lüks seyahatimiz için yeni bir sayfa açacak ve
geniş global ağımızda yeni bir konfor ve mahre-
miyet seviyesi ile havayolumuzu geleceğe taşıya-
cak. Özel tasarıma sahip koltuklarımız, ödüllü
uçak içi yemek servisimizle birleşerek, misafirleri-
mize bulutların üzerinde eşsiz bir deneyim sun-
maya devam edecek” dedi. DHA

Belediye tarafından gerçekleştirilen
ağaçlandırma projeleriyle yeşil alanların
sayısı ve kalitesi arttı. Son beş yılda il-

çeye 40 bin ağaç dikildi. Yaz döneminde, dikilen
ağaçların sulaması gündüz 3 tanker ve gece 4 tan-
ker ile yapılırken, havuz temizliği ve park yıkama
işlemleri de rutin olarak gerçekleştiriliyor. Ayrıca
çim biçimi, tırpan, form biçimleri ve ağaç budama
işlemleri düzenli olarak yapılıyor. Bu projeler,
Ümraniye’nin sürdürülebilirliğini ve şehirdeki yeşil
alanların kalitesini ar-
tırmayı hedefliyor.
İlçe sakinleri, her
geçen gün artan yeşil
alanların keyfini çıka-
rırken, çevre dostu bu
girişimlerin şehirde
olumlu bir etki oluş-
turması bekleniyor.

Ümraniye Belediyesi, 5 yılda 40 bin ağacı
toprakla buluşturarak ilçe genelinde ağaç ve
yeşil alan varlıklarını artırmaya devam ediyor
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T ürkiye'de basında sansürün kaldırıl-
masının yıl dönümü olarak her yıl
24 Temmuz günü törenler düzenle-

nir. Bu özel gün; ''24 Temmuz Gazeteciler
ve Basın Bayramı'' olarak kutlanır.

24 Temmuz 1908 yılında II. Meşrutiye-
tin yürürlüğe girmesiyle birlikte, çıkan ga-
zeteler sansür memurlarına verilmeden
basılmış ve bugün sansürün kaldırılması
olarak tarihe geçmiş.

Meşrutiyetin ilan edildiği günün gece-
sinde İkdam Gazetesinin sahibi Ahmet
Cevdet ile Sabah Gazetesi sahibi Mihran
Efendiler, gazete provalarını görmek için
gelen sansür memurlarını aynı sözlerle geri
çevirdiler: gazeteler hürdür, sansür yasak-
tır.

*
25 Temmuz 1908 sabahı dağıtılan gaze-

teler farklıydı artık. Uzun yılların ardından
ilk kez sansür memurlarının değil gazeteci-
lerin tercihlerine göre basılmışlardı. Öz-
gürce yayımlanan gazetelere halkın ilgisi
de büyük oldu. Bazı gazeteler satışlarını 2
binlerden 5 binler düzeyine çıkardı. Fiyatı
10 kuruş olan İkdam karaborsada yarım
liraya kadar alıcı bulabildi. Bir ay içinde
200 yeni gazete için yayın hakkı alındı.

*
24 Temmuz bir anlamda gerçek gazete-

ciliğin patlama yaptığı gündü. Bu nedenle
24 Temmuz Cumhuriyet Dönemi’nde Türk
basınından sansürün kaldırılması ve basın
bayramı olarak ilan edildi. Daha sonra kut-
lamalar “geleneksel gazeteciler günü” adı
altında yapılmaya başlandı.

Türkiye’deki basın kuruluşları zaman
zaman 24 Temmuz 1908 öncesini hatırla-
tan dönemlerden geçtiler ama 24 Temmuz

simge olarak önemini hiç kaybetmedi.
Günümüzde basının geldiği bu noktada,

gerek 24 Temmuz sansürün kaldırılış yıl
dönümü gerek ise 1961 yılında yürürlüğe
giren basın yasasının yıl dönümü olan, 10
Ocak Çalışan Gazeteciler Günü bir bay-
ramdan ziyade gazeteciliğin mücadele
günü, sorunların konuşulduğu gün olarak
anılmaya başladı.

* 
İnsanlar ilk çağlardan beri haberleşme

ihtiyacı hisseder.
İletişim, yemek içmek gibi önemli bir ih-

tiyaçtır.
İnsanoğlu dünyaya geldiği zaman ağla-

yarak ilk iletişimini kurmaya başlar.

Antik yunanlarda haber
veren çığırtkanlar vardı, bağı-
rarak, çağırarak halka haber
verirlerdi.

Napalyon bir yere işgale
gittiğinde oraya ilk matbaayı
götürüyormuş. Gazete çıkara-
rak biz de sizlerdeniz gibi pro-
paganda yaparmış.

Her kitle iletişim aracı çık-
tığı zaman otoriteyi ciddi ciddi
sarsıyor. Ve bu durum kolay
kabullenilmiyor.

Fransız ihtilaline kadar dö-
nemin aydınları gazetelere pek
sıcak bakmıyorlardı.

Lale devrine kadar hep Os-
manlı takip edilmiştir, Lale
devrinden sonra Osmanlı dün-
yayı takip etmiştir.

Osmanlı matbaayı 300 yıl
sonradan kullanmaya başla-
mış.

Aslında 1490 yılında matbaa geliyor
fakat kullanılmaya başlanması 300 yıl sü-
rüyor. 

*
1831’de ilk resmi gazete Tahvimi Va-

kayi.
1860’da ilk özel gazete Tercümanı

Ahval çıkıyor.
Ali Suavi tarafından Muhbir diye bir ga-

zete çıkararak muhalefet yapıyor saraya.
1864’de ilk çıkan basın kanunu ile Muh-

bir kapanıyor.
Ali Suavi İngiltere’ye giderek Muhbir’

basıyor ve gazetenin başına şunu yazıyor:
Muhbir gider, gazete basılmasının yasak
olmadığı bir yer bulur ve yine çıkar…!

*
Kurtuluş Mücadelesinde sarayı destekle-

yen İstanbul basını ve mücadeleyi destekle-
yen Anadolu basını olarak gazeteler ikiye
ayrılıyor.

Konya’da Öğüt diye bir gazete; savaştan
kaçanları gazetemizden ifşa edeceğiz diye-
rek önemli bir görev üstleniyor.

Hakimiyeti Milliye de öyle.
1920’lerde radyo geliyor Türkiye’ye.
Atatürk radyo evlere girsin diye önceleri

radyodan hiç siyaset yapmıyor.
1945’e kadar radyo altın dönemini yaşı-

yor.
1950’den sonra televizyon geliyor.

*
Gazetecilik sadece kâğıttan yapılan bir

meslek değildir.
1990’lardan sonra önce cep telefonları

ardından internet girdi hayatımıza.
Günümüzde ise internet belki de iletişi-

min ışınlanmadan önce son özelliği olarak
kullanılıyor.

Dün aylık yayınlar, haftalık yayınlar,
günlük yayınlar vardı, şimdi anlık yayınlar
revaçta.

Artık rakip sadece zaman.
Rakip teknoloji.
Rakip hibrit muhabirler.
Rakip hız.

*
Ve bütün bu rakiplere karşı yarışmak

için donanım gerekiyor, diploma gerekiyor,
merak gerekiyor, yabancı dil gerekiyor, ga-
zeteciliğin bütün özellikleri gerekiyor. Üze-
rine bir de hepsinden daha hızlı olmak
gerek.

Hani dünün baskıdan önce denetlenen
yayıncılığından olay saliseler içerisinde de-

net-

lenen ve süzgeçten geçen yayıncılığa da-
yandı.

Son yıllarda on binlerce gazeteci işsiz
kalmış, yüzlerce yayın organı kapatılmış,
bine yakın gazeteci de tutuklanmıştır. 

Bütün bu sorunlarla mücadele etmesi
gereken muhalefet partilerinin de medyaya
yönelik tutumu iktidardan farksızdır.

*
Gazeteci, mağdurun, güçsüzün, yoksu-

lun, ötekileştirilenin ve sesini duyurama-
yanların sesi olmakla yükümlüdür. 

Bizler, burada bulunan bulunmayan, ga-
zeteciliğin evrensel değerlerine sahip çıkan
gazeteciler olarak; Türk basınını 116 yıl
geriye götürme anlayışı ile mücadele et-
mekte kararlıyız. 

Demokrasinin tüm kurum ve kuralla-
rıyla yerleştiği, ifade ve basın özgürlüğü-
nün evrensel standartlara ulaştığı günlere
kavuşarak, 24 Temmuz’ları yeniden ‘Gaze-
teciler ve Basın Bayramı’ olarak kutlaya-
cağız. Buna inanıyoruz.

*
Bu düşünceler ile gazeteciliğe emek

veren, değer katan, bedel ödeyen meslek-
taşlarımızın, 24 Temmuz Gazeteciler ve
Basın Bayramı'nı kutluyor, şükranlarımı
gönderiyorum. 

*ARŞİV
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O lay, 16 Temmuz Salı günü
Gaziosmanpaşa Barbaros
Hayrettin Paşa Mahalle-

si'nde meydana geldi. İddiaya göre
kendine ait 2010 model otomobilini
550 bin liraya satmak isteyen bir kişi
internete satılık ilanı koydu. İlandaki
'Orijinal' ibaresini gören alıcı ise, aracı
görmek için Bartın'dan İstanbul'a
geldi. Bu sırada otomobilin eksper iş-
lemleri başladı.'Orijinal' ilanı bulunan
araç eksper kontrollerinde kusurlu
çıktı. Bunun üzerine alıcıyla satıcı ara-
sında anlaşmazlık çıktı. Bartın'dan
gelen müşteri yol ve eksper masrafları-
nın satıcı tarafından karşılanmasını is-
tedi ancak olumsuz yanıt aldı. Bunun
üzerine taraflar arasındaki anlaşmaz-
lık kavgaya dönüştü. Kavgaya otomo-

bili almak isteyen müşterinin arkadaş-
ları da dahil olunca olay büyüdü.

6 metreden atladı

Kavga sırasında müşteri ve arkadaşla-
rından dayak yemek istemeyen oto-
mobil sahibi, önce 1. kata çıktı
ardından da yaklaşık 6 metrelik cam-
dan atlayıp olay yerinden kaçtı. Oto-
mobil sahibinin camdan atladığı anlar
iş yerinin güvenlik kamerasına saniye
saniye yansıdı. Otomobil sahibinin
hafif yaralandığı olayda taraflar birbi-
rinden şikayetçi olmadı.

Tutmak için koştuk

Aracı kontrol eden ekspertiz ustası
Emrah Gökçe, "Ekspertiz firmamıza
geldi. Aracın şasesinde, podilerinde,

direklerinde kaynak işlemi olduğunu
tespit ettik. Bu nedenle alıcı ve satıcı
arasında bir tartışma yaşandı. Ardın-
dan kargaşa çıkınca satıcı arkadaş
kendini camdan aşağı atmak zorunda
kaldı. 'Benim masraflarımı vereceksin'
dedi il dışından geldikleri için. Kabul
etmeyince de birbirlerine girdiler bu-
rada. Orijinal diye beyan etmiş kendi-
sine. Şaselerinde herhangi bir işlem
olmadığını, air bag'lerin sağlam oldu-
ğunu söyleyince, burada tabii ister is-
temez burada bir anlaşmazlık oldu.
Tartışma başladı sonra kargaşaya
dönüştü. Burada boğuşmalar olunca
da aracın sahibi kendisini arka cam-
dan atmak zorunda kaldı. O anda biz
tutmak için koştuk ama tutamadık"
dedi. DHA

Gaziosmanpaşa'da bir kişi aracını satmak için internet sitesine ilan verdi. Satmaya
çalıştığı aracın kusurlu çıkması sonucu, otomobili satın almak için şehir dışından
gelen müşteriyle satıcı arasında anlaşmazlık çıktı. Alıcı, masraflarının
karşılanmasını isteyince taraflar arasındaki anlaşmazlık kavgaya dönüştü. Bu
sırada iş yerinin 1. katına çıkan satıcı dayak yememek için 6 metrelik camdan atladı

BIR KACIS!
1 milyon aileye
et ulaştırıldı

İBB Başkanı Ekrem
İmamoğlu, İstanbul

Vakfı’nın 5’nci kez
düzenlediği Kurban

bağışından elde edilen
konserveleri, 200 bin
haneye ulaştırılmak

üzere yola çıkardı. Beş
yılda 1 milyon aileye et

ulaştırıldığını belirten
İmamoğlu, “Biz bunu

çok daha yüksek seviy-
eye taşımak isteriz”
ifadelerini kullandı.

İ stanbul Büyükşehir Belediyesi
(İBB) kuruluşu İstanbul Vakfı,
2020 yılından itibaren gerçek-

leştirdiği kurban bağışı kampanya-
sını 2024 yılında da düzenledi. Vakıf,
2024 yılı Kurban Bayramı kurban
bağışı kampanyası kapsamında 150
Milyon TL bağış topladı. 10 bin 714
adet kurban hissesi bağışı yapılan
kampanya aracılığıyla bu yıl 150 bin
konserve et, 33 bin 46 konserve
kemik suyu ve 16 bin 954 konserve
işkembe çorbası olmak üzere top-
lamda 200 bin aileye ulaştırmak
üzere konserveler hazırlandı. İBB
Başkanı Ekrem İmamoğlu, İBB
Genel Sekreteri Can Akın Çağlar ve
İstanbul Vakfı Başkanı Perihan
Yücel birlikte kurbanlıkların dağıtı-
mını başlattı. 

Çok sıkıntılı bir süreç

Dağıtımdan önce konuşan İma-
moğlu, “Hepinizin bildiği gibi eko-
nomik açıdan ne yazık ki tarihimizin
en sıkıntılı dönemlerinden birisini
geçirmekteyiz. Ve tüm uyarılara rağ-
men teknik anlamda doğru adımla-
rın atılmadığı zaman ne yazık ki
ekonomik olarak ne denli sıkıntılara
ülkenin savrulduğunu, hem ulusal
hem uluslararası noktada problemli
bir sürece doğru ülkemizin ekono-
misinin evrildiğini hep beraber yaşa-
dık, yaşıyoruz. Özellikle şimdi tüm
bu süreçlerin belki de 7-8-9 yılın or-
taya koymuş olduğu sonucun son-
rasında tedbirlerle beraber iyileşme
adına yapılan birtakım ortaya koyan
programlar, bütün bunlar aslında
yine toplumun hem geçmişe dair
kaybettiği bir zaman diliminin bun-
dan sonra da çok sıkıntılı bir süreç-
ten sonra tekrar ekonomik anlamda
iyileşmesine dönük yapılan mücade-

leyi de izliyoruz. Tabii net olarak
ifade edeyim. Akıl ve bilim, her ko-
nuda olduğu gibi aslında toplumun
yaşadığı sıkıntılarda, ekonomik nok-
tada da her zaman kılavuz olması
gereken prensiplerin tarifidir” dedi. 

Bağışçılara teşekkür

“Bu yıl 150 milyon TL bağış topla-
dık. 10 bin 714 adet kurban hissesi
bağışıyla 150 bin konserve et, 33 bin
46 konserve kemik suyu ve 16 bin
954 konserve işkembe çorbası
olmak üzere toplamda 200 bin aile-
nin evine et girecek” bilgisini veren
İmamoğlu, “Bütün tıbbi, bütün gıda
kontrol mekanizmalarının en üst se-
viyede geçirilmesiyle beraber hazır-
landı. Şimdi ne olacak? Tam 200
bin ailenin evine et girecek ve 200
yüz bin aileye bu dağıtımlar yapıla-
cak. Hayırsever yurttaşlarımıza kur-
banını bize bağışlayan ve kurbanını
bizimle paylaşan, vekaletini bize
veren on binlerce insanımıza teşek-
kür ediyoruz. Beş yılda 1 milyon ai-
leye ulaşan bu yardımlaşma
köprüsü için minnet duyuyoruz. Biz
bunu çok daha yüksek seviyeye taşı-
mak isteriz. Büyükşehirde kurban
kesilmesi konusunda sıkıntı yaşayan
vatandaşlarımızın bu ibadetini en
doğru şekilde yerine getirmek iste-
diklerinde en üst seviyede hizmet
sunmada iddialı kurum biziz. Kesim
zorluklarının İstanbul'da yaşattığı
birtakım sıkıntılı anları ve ortamları
da ortadan kaldırmış oluyoruz. Bu
yönüyle, bu güzel ilişkinin, bu güzel
paylaşımın, bu güzel ibadetin
devam etmesini diliyorum. Vatan-
daşlarımıza teşekkür ediyorum.
Allah hem hayırlarını hem de kur-
banlarını kabul eylesin” ifadelerini
kullandı.  HABER MERKEZİ

Dosyası
iade edildi
Aralarında Dilan Polat ile eşi
Engin Polat'ın da olduğu 5 tu-
tuklu sanığın avukatları, dava
kapsamında düzenlenen Mali
Suçları Araştırma Kurulu
(MASAK) raporunun ardından
19 Temmuz'da müvekkillerinin
tutukluluğuna Anadolu 4. Ağır
Ceza Mahkemesi'nde itirazda
bulundu. Aynı gün itirazı değer-
lendiren Anadolu 4. Ağır Ceza
Mahkemesi, Engin Polat'ın da
arasında yer aldığı 4 sanık hak-
kındaki itirazı
reddetti.
Mahkeme
heyeti,
tutuklu
sanık
Dilan
Polat için
ise eksik
evrak bulunduğu
gerekçesiyle değerlendirmenin
pazartesi günü yapılmasına
karar verdi. Mahkemenin dün
nöbetçi olmadıkları için değer-
lendirmede bulunmaması üze-
rine Dilan Polat'ın avukatı
Anadolu 5. Ağır Ceza Mahkeme-
sine itirazda bulundu. Mahkeme
heyeti, dosyanın yetkili ve gö-
revli itiraz yerinin Anadolu 4.
Ağır Ceza Mahkemesi olduğuna
karar verdi. Söz konusu mah-
keme, Anadolu 4. Ağır Ceza
Mahkemesine gönderilmesi
amacıyla dosyayı, davanın görü-
leceği Anadolu 2. Asliye Ceza
Mahkemesine iade etti.



Ü sküdar Üniversitesi Stratejik Araştır-
malar Merkezi Müdür Yardımcısı Dr.
Güler Kalay, ABD Başkanı Joe Bi-

den’ın, 5 Kasım'da düzenlenecek seçimler için
adaylıktan çekildiğini açıklamasını değerlendire-
rek, Amerikan seçimlerinin Türk dış politikasına
etkisini ele aldı. ABD Başkanı Joe Biden’ın aday-
lıktan çekilmesinin sonuçlarına ilişkin beklentile-
rine işaret eden Dr. Güler Kalay, “Bölgesel
vekalet savaşlarına bakarak III. Dünya Savaşı
riski üzerine endişeler giderek daha da artarken,
Kasım 2024’te gerçekleştirilecek Amerikan Baş-
kanlık Seçiminin sonucu ABD Dış Politikasında
radikal bir dönüşüme ya da küresel politikadaki
sert rekabette bir yumuşamaya neden olur mu
bekleyişi, Biden’ın adaylıktan çekilmesiyle birlikte

biraz daha güçlendi sanırım. Soğuk Savaş son-
rası Amerikan dış politikasını genel olarak hatır-
larsak aslında Demokratlar ve Cumhuriyetçilerin
genel eğilime desteklerinin belirleyici bir fark ya-
ratmadığını görürüz” dedi.

Dönüşüm gerçekleşmedi

Dr. Güler Kalay, G.W. Bush’tan sonra radikal
söylemlerle seçim sürecini yürüten Barack Oba-
ma’nın da temelde büyük bir farklılık yaratmadı-
ğını hatırlatarak, “Benzer şekilde Trump’ın ilk
başkanlık döneminde de Amerikan Ulusal Gü-
venlik kurumunun özerk bir şekilde dış politikada
karar alma gücünde bir dönüşüm gerçekleşmedi.
Bu nedenle özellikle Post-Sovyet dönemde Ame-
rikan dış politika eğilimi, hegemonyasının sürek-

liliğini sağlama, ekonomik çö-
küşünü ve neoliberal krizlerini
yönetebilmenin bir aracı olarak
silah sanayinin desteklenmesi
ve askeri gücünü küresel çapta
stratejik olarak kullanmasıdır”
diye konuştu.

Amerika geri döndü!

“Dolayısıyla Kasım 2024 se-
çimleri sonucunda Beyaz Sa-
ray’daki başkanlık koltuğuna
kimin oturacağı Amerikan dış
politikası için büyük bir deği-
şim anlamı taşıdığını düşün-
müyorum” diyen Dr. Güler
Kalay, Biden’ın, başkanlığa
geldiğinde kullandığı “America
came back- Amerika geri
döndü” cümlesiyle Amerikan
silah sanayiinin desteklediği bir
aday olarak dış politikada sert
adımların atılacağının işaretini
verdiğini hatırlattı. Dr. Güler

Kalay, “Bugün yeni bir dünya savaşı olasılığını
gündeme getiren bölgesel krizlere baktığımızda -
Ukrayna, İsrail, Tayvan- aslında Amerikan dış
politikasıyla doğrudan bağlantılı meselelerdir.
Biraz yakın tarihe bakarsak, Amerikan dış politi-
kasının ve askeri stratejisinin Irak ve Afganis-
tan’da uğradığı hezimeti hatırlarız. Her ne kadar
Amerikan askeri gücü buralarda bulunduğu
uzun yıllar boyunca stratejik hedeflerinin bir kıs-
mını gerçekleştirmiş görünse de hegemonik güç
olarak yenilgiye uğramıştır. Bugün Ukrayna’da
ABD’yi bekleyen çok daha büyük bir yenilgi ola-
sılığını öngörüyorum” şeklinde konuştu.

Savaşı destekleyecek

Karşısında Afgan Taliban’ı veya Irak’tan çok

daha güçlü ve askeri potansiyeli yüksek bir Rus-
ya’nın olduğunu anlatan Dr. Güler Kalay, “Uk-
rayna’ya sağlanan on milyarlarca dolarlık maddi
ve askeri yardım, Rusya’ya uzun yıllardır uygula-
nan ekonomik yaptırımlara rağmen ortada bir
sonuç yok ve Ukrayna giderek güç ve dış deste-
ğini kaybediyor. Orta Doğu’da potansiyel bir böl-
gesel savaş ve Tayvan konusunda Çin’le olan
gerginlik, yine Çin’le olan ticaret savaşıyla
bağlantılı olarak ABD Ukrayna’da giderek
bir çıkmaza sürükleniyor. Her ne kadar
Trump, Ukrayna’daki savaşı bitireceğini
vaadetse de Washington’un, savaşın sürme-
sini destekleyeceğini düşünüyorum” dedi.

Kremlin’in yorumu ne?

Biden’ın seçimden çekilmesi haberine karşılık
Kremlin’in yorumunun ‘sabırlı olmak ve olacak-
ları dikkatle izlemek’ yönünde olduğunu da vur-
gulayan Kalay, “Kremlin’in Biden’ı daha
öngörülebilir bir aday olarak görmesi Trump’ın
seçim vaatlerine çok da güvenmediğinin göster-
gesi. Nihayetinde Amerikan Ulusal Güvenlik Ku-
rumu çerçevesinde ulusal çıkarlarından söz
edildiğinde Demokratlar ya da Cumhuriyetçiler
arasında çok büyük farklar olmayacaktır. Demo-
kratlara karşılık Trump’ın Ukrayna’ya desteği
daha hızlı bir sürede azaltması mümkün; ancak
Demokratların içinde de bu destekten artık ra-
hatsız olan önemli bir kesim var. Ancak şu kadarı
açık ki Demokratların destekleyeceği yeni aday –
ağustosta yapılması planlanan parti kongresinde
belirlenecek- veya Cumhuriyetçilerin lideri
Trump’ın, Ukrayna’ya desteği azaltmak zorunda
kalacaklarını öngörebiliriz” diye konuştu.

Sorun olmaya başladı

Orta Doğu’da genişleyen ve bölgesel bir savaşa
evrilen süreç ile Amerikan kamuoyunda İsrail
karşıtlığının giderek sorun olmaya başladığını da

dile getiren Dr. Güler Kalay, “Diğer yandan Was-
hington, Çin’le olan rekabette doğrudan Tayvan
meselesi yeniden ağırlık vermeye başladı.” dedi.
Amerikan’ın yeni başkanının kim olacağı ve
bunun Türkiye-Amerika ilişkilerine nasıl yansıya-
cağı konusuna da değinen Dr. Güler Kalay, “Kü-
resel jeopolitik ve jeoekonomik konjonktüre bağlı
olarak Demokratların adayı ya da Trump’ın
büyük bir değişim getireceğini düşünmüyorum.
Türkiye’nin mevcut uluslararası konjonktürde
ulusal çıkarlarını Amerikan müttefikliğinin üs-
tünde tutması ve kendi savunma sanayiindeki
önemli atılımları nedeniyle Türk-Amerikan ilişki-
lerinde belirgin bir soğukluk var. Burada elbette
Amerika için önemli bir siyasi müttefik ve sa-
vunma sanayiinde önemli bir müşterinin giderek
daha bağımsız davranması istenen bir durum
değildir” dedi. 
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Dr. Güler Kalay, “Öte yandan Washing-
ton’un PKK/YPG ile olan iş birliği, Fetullah
Gülen’e karşı süren desteği sadece Ankara
için değil Türk kamuoyunda uzun yıllardır
bağlı olduğu ‘Amerikan Rüyasından’ kopuşa
neden oluyor. Bu nedenle önümüzdeki
Beyaz Saray seçimlerinin Türkiye’nin Ame-
rikan dış politikasında büyü bir değişime
neden olacağını düşünmüyorum. Türkiye
jeostratejik olarak Amerika için önemli bir
bölge ve müttefik. Türk dış politikası bunun
farkındalığıyla hareket ediyor. Bölgesel ve
küresel ölçekte kendi dış politika stratejisini
ortaya koyarken ABD ve NATO ile olan iliş-
kilerinde pragmatist bir yaklaşımla hareket
ediyor” diye konuştu.

DIS POLITIKA
DEGISIR MI?
ABD Başkanı Joe Biden’ın, 5 Kasım'da düzenlenecek seçimler için adaylıktan çekildiğini açıklamasını
değerlendiren Dr. Güler Kalay, “Kasım 2024 seçimleri sonucunda Beyaz Saray’daki başkanlık koltuğuna
kimin oturacağı Amerikan dış politikası için büyük bir değişim anlamı taşıdığını düşünmüyorum” dedi

WASHİNGTON’UN 
TERÖRLE İŞ BİRLİĞİ

RADİKAL BİR 
DEĞİŞİM ZOR
Cumhuriyetçilerin adayı Trump’ın, küresel dış
politikasında Demokratlara göre daha ılımlı bir
yaklaşım sergileyeceğini düşündüğünü, ancak
bu adımlarını Beyaz Saray’da etkili olan genel
askeri, ekonomi ve bürokratik elitlerden ne
kadar bağımsız atabileceğinin asıl mesele oldu-
ğunu anlatan Dr. Güler Kalay, “Dolayısıyla Ame-
rikan dış politikasındaki genel eğilim ve Türkiye
ile olan ilişkilerinde radikal bir değişim öngör-
mek zor. Aslında Türkiye ile Amerika ilişkilerinde

son süreçte belirleyici olan aktör An-
kara. Erdoğan’ın iktidarda kal-

dığı sürece de bunun bu
şekilde devam edeceğini dü-
şünüyorum. 2016’dan
sonra Türk Dış Politikasın-
daki dönüşüm ve savunma
sanayiimizdeki önemli atı-

lımlara paralel olarak daha
özgüvenli bir dış politika, Anka-

ra’nın belirleyiciliğinde önemli fak-
törler elbette. Diğer yandan Fethullah Gülen ve
2016 darbe girişimi AK Parti ve Gülen hesaplaş-
ması, Erdoğan’ın dış politika kararlarında özel-
likle Amerika yönünde etkili olduğunu
düşünüyorum” şeklinde konuştu.  
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B iden, X sosyal medya hesabından
yaptığı açıklamada adaylıktan çe-
kildiğini ilan etti. Ardından Demo-

kratların başkan adayı olarak mevcut
başkan yardımcısı Kamala Harris’i destek-
lediğini duyurarak destek çağrısında bu-
lundu. Birçok Demokrat isim de bu çağrıya
katılarak Harris’i destekleme kararı aldı
ancak, Harris’in adaylığı güçlü bir ihtimal
olsa da henüz kesinleşmiş değil.

Öncelikle Demokrat Parti’nin 2024
adayı önümüzdeki ağustos ayında Chi-
cago’daki kongrede ilan edilecek. Görev-
deki Amerikan başkanları da yeniden aday
olmak için kendi partilerinde ön seçim sü-
recine giriyorlar. Tabii bu süreç genel ola-
rak bir formaliteden ibaret kabul edilirdi.
Biden da böyle bir sembolik süreç sonu-
cunda adaylık için delegelerini toplamıştı.
Normal şartlarda da adaylığı söz konusu
kongrede ilan edilecekti.

Fakat adaylıktan çekilme kararı sürpriz
olmasa da Demokrat Parti’de taşları yerin-
den oynattı.

Ön seçim süreci geride kaldığı için parti
üyesi kayıtlı seçmenler değil Demokrat
Parti delegeleri yeni adayı belirleyecek.
Diğer bir ifadeyle 4 binden fazla delegenin
kararı hükmü verecek. Kongre öncesi bir
adayda uzlaşı sağlanmazsa kongre sıra-
sında bir yarış olacak.

Bu noktada parti bağışçılarının ve elitle-
rinin ağırlıklarını hissettireceği bir aday

belirleme süreci olması bekleniyor. Bu da
yeni adayın tabandaki meşruiyetiyle ilgili
tartışmaları beraberinde getirecektir. Ben-
zeri bir durum 2016 seçimlerinde yine De-
mokrat Parti başkanlık adaylığı sürecinde
yaşanmıştı. Bernie Sanders ve Hillary
Clinton’ın yarıştığı ön seçimlerde Clinton’ın
süper delegelerin itmesiyle adaylığı elde et-
mesi çok tartışılmıştı.

Harris dışında Gavin Newsom, Josh
Shapiro, Pete Buttigieg
gibi isimler de adaylık
için konuşuluyordu.
Ancak bu isimler son
yaptıkları açıklamayla
Harris’i destekledikle-
rini açıkladı. Yine ismi
geçen Michigan valisi
Gretchen Whitmer da
adaylığa niyetinin olma-
dığını belirtti. Mevcut
durum itibarıyla alter-
natifler arasında Illinois
valisi J.B. Pritzker ve
West Virginia senatörü
Joe Manchin’in isimleri ön plana çıkıyor.

Zaten söz konusu isimlerin kendi eyalet-
leri dışında genel seçmen tarafından bilin-
dikleri pek söylenemez. Yine bu aşamada
alternatif bir ismi geniş kitlelere tanıtacak
etkili bir kampanya için de süre azalmış
durumda. Ancak yine de delegelerin seçimi
yapacağı bir bağlamda lobi ve çıkar grup-

larının etkisine her zaman yer olduğu
akılda tutulmalı.

Biden’ın çekilme 
kararının zamanlaması

Uzun süredir sağlık sorunları konuşulan
Biden’ın hafta sonu adaylıktan çekileceği
bazı mecralarda güçlü bir şekilde dile geti-
rilmeye başlanmıştı. Biden’in özellikle geç-
tiğimiz haziran ayında Donald Trump’la
yaptığı televizyon münazarası sonrası sağ-

lık durumu
gözle görülür
biçimde belir-
ginleşmişti.
New York
Times gazete-
sinden bazı
Demokrat kon-
gre üyelerine
kadar birçok
aktör Biden’a
yarıştan çe-
kilme çağrısı
yapmıştı.

Bu durum
da Biden’ın adaylıktan çekilme zamanla-
ması hakkında tartışmaları beraberinde
getiriyor. Ön seçimlerin geçirilmiş olması
ve partinin adayını ilan edeceği kongreye
kısa bir süre kala çekilme kararı eleştiriyle
karşılanıyor. Bu durum sadece parti için-
den değil Cumhuriyetçi isimlerden de tepki
topladı. Biden en başta aday olmadığını

açıklasaydı belki de geniş kitlelerin katıl-
dığı ön seçim sürecinde Demokrat Parti ta-
banının süzgecinden geçen bir isim ortaya
çıkabilirdi.

Kamala Harris adaylığı 
ve kampanya stratejileri

Bu noktada Biden’ın çekilme kararı son-
rası işaret edilen "Kamala Harris normal
şartlarda ön seçimlerden kazanarak çıka-
bilir miydi?" sorusu önem kazanıyor. De-
mokrat Parti uzun bir süredir tüm
toplumsal kesimlere hitap edebilecek
“merkezi” bir aday çıkarma konusunda sı-
kıntı yaşıyor. Zaten bu nedenle Biden mev-
cut sağlık sorunlarına rağmen bu noktaya
kadar hala aday olarak kalabilmişti.

Harris’in, aday olması durumunda, se-
çimleri kazanması için özellikle siyahi seç-
menin sandığa gitmesi önem teşkil ediyor.
Siyahi oylar özellikle Barack Obama aday-
lıklarında oldukça etkili olmuş ve onu
Beyaz Saray’a taşımıştı. Yine 2020 yılın-
daki seçimlerde de George Floyd protesto-
ları sonucu siyahi seçmen yüksek oranda
sandığa katılım göstermiş ve Biden’ın ka-
zanmasında önemli rol oynamıştı.

Aday olması halinde siyahi kimliğinden
dolayı Harris’in de bu seçmen grubunu mo-
bilize etmekten başka çok az çaresi var. Bu
noktada özellikle son dönemdeki Amerikan
seçimlerinde kazandıran önemli bir strate-
jinin olduğunu belirtmekte fayda var:
Kendi tabanını sandığa götürmek. Bu an-
lamda mevcut politik atmosferde siyahi
seçmenin katılım oranı sonuca büyük
oranda etkide bulunacaktır.

Diğer taraftan Trump cephesine bakıldı-
ğında, kendisinin yarışta ciddi bir ivme ka-

zandığı söylenebilir.
Son aylarda anketlerin çoğunda zaten

önde görünüyordu. Biden’la yaptığı televiz-
yon münazarası ve atlattığı suikast girişimi
sonrasında ise artık adeta yarışı kazanmış
havasına girmiş durumda. Ancak bu
durum halihazırda oldukça iddialı ve avan-
tajlı konumda bulunan Trump’ın aleyhine
işleyebilir. Trump’ın seçimi kazanacağına
ikna olan başta siyahi ve Demokrat seçmen
kitleleri bunu engellemek için sandıklara
daha yoğun ilgi gösterebilir. Zaten adaylık
sürecinde Biden’ın söylemi Trump’ın de-
mokrasiye tehdit olduğu iddiası üzerinden
şekilleniyordu. Bu söylemin yeni adayın da
kampanya stratejisinde yer alması beklene-
bilir.

Trump ise aday olması durumunda Ka-
mala Harris’in geçmişte yaptığı ve orta-
lama Amerikalı seçmen için “radikal”
sayılabilecek açıklamalarını gündeme ge-
tirme stratejisine başvurabilir. Hatta bu-
nunla ilgili söylemler şimdiden dolaşıma
sokuldu. Bunlar özellikle seçim sonucunu
tayin edeceği ortada olan eyaletlerde pro-
paganda malzemesi olarak kullanılabilir.

Sonuç olarak son bir haftada Trump’a
yönelik suikast girişimi ve Biden’ın aday-
lıktan çekilmesi düşünüldüğünde ABD iç
siyaseti oldukça çalkantılı seyrediyor. Mev-
cut durumda Trump avantajlı görünüyor.
Demokratların ise adaylık meselesini bir an
önce çözüp çok gecikmeden dağınık görün-
tüden kurtulup kampanya sürecine odak-
lanmaları gerekiyor.

(University of Cincinnati, School
of Public and International Affa-
irs'te Siyaset Bilimi alanında dok-
tora adayı. Kaynak: AA)

Biden’ın adaylıktan 
çekilme kararı! damgaweb@gmail.com
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BU KATLIAMA
SON VERILMELI!
İrlanda Meclis Başkanı Fearghail, İsrail'in Filistin'e
yönelik devam eden saldırılarına ilişkin,
"Gazze'deki bu katliama, tamamen haksız vahşete
bir son verilmesi gerekiyor” ifadesini kullandı.

İ rlanda Meclis Başkanı
Sean O Fearghail, Türkiye-
İrlanda ikili ilişkileri ve ül-

kesinin Filistin'e verdiği destek
hakkında AA'ya konuştu. İki
ülke arasındaki ilişkilerin sıcak
ve samimi olduğunu belirten Fe-
arghail, ticaret alanındaki işbir-
liğine değindi. Fearghail, iki ülke
arasındaki ticaretin önemli dere-
cede arttığını vurgulayarak, "Ti-
carette daha fazla büyüme için
potansiyel görüyoruz. İrlandalı
yatırımcıların Türkiye'ye gelme
ve burada yatırım yapma potan-
siyeli var” ifadesini kullandı. Ül-
kesinde yaklaşık 12 bin Türk
vatandaşının yaşadığını ve
orada çalıştığını kaydeden Fe-
arghail, onların ülke ekonomi-
sine ve topluma kıymetli
katkılarda bulunduğunu söyledi.
Fearghail, İrlanda'da yaşayan
Türk vatandaşlarının çoğunlu-
ğunun genç ve bilgisayar tekno-
lojisi alanında çalıştığını
kaydederek, ülkesinde daha
fazla çalışanın memnuniyetle
karşılanacağını söyledi. İrlan-
da'da ciddi bir inşaat sorunu ol-
duğunu belirten Fearghail, daha
fazla yapı inşa edilmesine ihti-
yaç duyduklarını ve öğrenci ko-
nutlarının inşa edilmesi
gerektiğini vurguladı.

Türkiye'ye övgü

Türkiye merkezli inşaat firmala-
rının yurt dışındaki çalışmala-
rına dikkati çeken Fearghail,
Ankara ziyaretinde, hükümet
yetkilileriyle inşaat sektörü ala-
nında görüşmeler gerçekleştirdi-
ğini dile getirdi.
Fearghail, ziyaretinin amaçlarını
vurgulayarak, "İlk olarak parla-
mentolar arası ilişkileri sağlam-
laştırmak ve geliştirmek. İkincisi
iki ülke arasındaki ticaret ve iş
potansiyelini keşfetmek” dedi.
İki ülke arasındaki turizm işbirli-
ğine de değinen Fearghail, Tür-
kiye'nin İrlandalıların tatil için
turizm noktalarından biri oldu-
ğunu, ülkesinden Türkiye'ye çok

sayıda turist geldiğine dikkati
çekti.

Önemli bir gelişme

Fearghail, ziyaretin bir diğer
amacının da İsrail'in Filistin'e
yönelik saldırıları ve Türkiye'nin
Rusya-Ukrayna savaşındaki
arabuluculuk rolünü Cumhur-
başkanı Recep Tayyip Erdoğan
ile görüşmek olduğunu kaydetti.
Türkiye'nin Rusya-Ukrayna sa-
vaşı konusundaki müzakereleri-
nin, Tahıl Koridoru
Anlaşması'nın savaşın yansıma-
ları açısından önemli bir gelişme
olduğunu kaydeden Fearghail,
"Avrupalı çiftçiler ve özellikle İr-
landalı çiftçiler bu tahıl anlaş-
masından yararlandı" diye
konuştu.

Yüreğimiz kan ağlıyor

Fearghail, gün sonunda, Anka-
ra'daki görüşmelerinde bu sava-
şın nasıl sonlanacağının ele
alındığını belirterek, “Filistin'de
yaşanan katliamlara nasıl son
vereceğiz? İrlanda, Filistin'i dev-
let olarak tanıdı ve yakın za-
manda resmi olarak tanıyan
diğer üç Avrupa ülkesinden biri
oldu. Her akşam televizyon ek-
ranlarında gördüğümüz güzel
kahverengi gözleriyle kardeşleri,
anne babaları, arkadaşları ve
komşuları için gözyaşı döken Fi-
listinli çocuklar için yüreğimiz
kan ağlıyor. Bu katliama, her
gün gördüğümüz tamamen
haksız vahşete bir son verilmesi
gerekiyor. Bu sadece bölgedeki
diğer ülkelerin girişimiyle sona
erdirilebilir. Türkiye'nin çözüm
bulmak için istekli ve aktif oldu-
ğunu bildiğini belirten Fearg-
hail, "Ancak zaman doluyor. Bu
konunun bir an önce çözülme-
sine ihtiyacımız var” diye ko-
nuştu. Fearghail, "Netanyahu,
olup bitenler için omuzlarına
yüklenen ağır sorumluluğu
kabul etmeli." diyerek, İsrail
Başbakanının "savaş yolundan"
dönmesi gerektiğini söyledi. AA

AnlAşmA olgunlAştı!
Gazze'de 40 bin kişiyi katleden, sistematik soykırım uygulayan İsrail Başbakanı
Binyamin Netanyahu, ABD ziyaretinde İsrailli esirlerin aileleriyle yaptığı
görüşmede 7 Ekim saldırılarından bu yana Gazze Şeridi'nde tutulan İsrailli 
esirlerin salıverilmesini sağlayacak bir anlaşmanın olgunlaştığını söyledi

başbaKanlıK basın ofisinden yapı-
lan açıklamada, Gazze Şeridi'ndeki
esirlerin ABD'de bulunan aile temsil-

cileriyle ilk defa bir araya geldi. Hamas'a "baskı
uyguladıkları için esirlerin iade koşullarının ol-
gunlaştığını" savunan Netanyahu, esirlerin evle-
rine getirilmesinin
Gazze Şeridi'ne 7
Ekim'den bu yana
devam eden saldırıların
hedeflerinden biri oldu-
ğunu kaydetti. Netan-
yahu, görüşmenin
ardından yaptığı açıkla-
mada ise, Hamas'a karşı
yürütülen saldırılardan
vazgeçilmeyeceğini söy-
leyerek, Hamas'a karşı
saldırılardan vazgeçme-
nin İsrail'i İran'a karşı-

sında tehlikeye atacağını öne sürdü.

Bu iyi bir işaret

Gazze Şeridi'nde esir takası ve ateşkes anlaş-
ması konusunda Hamas ile İsrail arasında
devam eden dolaylı müzakerelere dair değerlen-

dirmeler yapan Netanyahu, "Anlaşmayla
ilgili olarak şüphesiz koşullar olgunlaşıyor.
Bu iyi bir işaret” dedi. Netanyahu, müzake-
reler konusunda kararlı olunması halinde
anlaşmaya varabileceklerine inandığını
kaydederek, "Bunun bir süreç olduğunu
peşinen söylüyorum. Maalesef her şey bir
anda gerçekleşmeyecek, aşamalar olacak.
Ancak anlaşmada ilerleyebileceğimize ve
kalan rehinelerin serbest kalmasını sağla-
yacak güç vereceğine inanıyorum." ifadele-
rini kullandı. Gazze'deki 116 İsrailli esirin
olduğu belirtilirken, bunlar arasında
44'ünün ölü olduğu tahmin ediliyor. AA

Delegenin
desteğini aldı

Boğa güreşleri 
yasaklandı

Associated Press (AP) haber ajansının yaptığı an-
kette, Biden'ın 5 Kasım'da yapılacak başkanlık seçi-
minde adaylıktan çekilip yerine önerdiği Harris'in,
partisinin adayı olabilmek için yeterli sayıda
Demokrat Partili delegenin desteğini aldığı görüldü

associated Press'nin (AP) düzenlediği an-
kette, Harris'in dün gece itibarıyla mevcut parti
kurallarına göre aday olabilmesi için ilk oyla-

mada kazanması gereken 1976 delegeden çok daha fazla-
sının desteğine sahip olduğu ortaya çıktı. AP tarafından
ulaşılan delegelerden hiçbiri başka bir adayın ismini ver-
medi. Anket sonuçlarının kesin olmadığı ve sonuçların de-
ğişebileceği vurgulandı. Axios'un haberine göre,
Demokratik Ulusal Komite (DNC) Başkanı Jamie Harri-
son, gazetecilere açıklamasında, "7 Ağustos tarihine kadar
başkan adayımızı belirleyeceğiz” dedi.

Biden işaret etti

DNC, 7 Ağustos'a kadar bir toplantı yapacak. Bu toplan-
tıda başkan adayını belirlemek için oylama yapılacak.
Sanal ortamdaki oylamaya 300'den fazla delegenin deste-
ğini alan aday adayları dahil edilebilecek. Başkan Biden, 5
Kasım'da yapılacak başkanlık seçimleri için adaylıktan çe-
kildiğini duyurmuş, yerine geçecek isim olarak da yardım-
cısı Kamala Harris'i işaret ederek desteğini belirtmişti.
Biden'a, Trump ile 27 Haziran'da çıktığı canlı yayın tartış-
masındaki performansından sonra sağlığının bir dönem
daha başkanlığa elverişli olmaması gerekçesiyle yarıştan
çekilmesi için parti içinden baskı yapılıyordu.

Kolombiya Cumhurbaşkanı Gustavo Petro,
tartışmalara neden olan boğa güreşinin ya-
saklanmasını öngören yasa tasarısını imza-

ladı. Petro, burada yaptığı açıklamada, "Dünyaya,
eğlence için canlı ve hissedebilen varlıkları öldürmenin
kültür olduğunu söyleyemeyiz” dedi. Ülkede tartışma-
lara neden olan boğa güreşinin yasaklanmasını öngö-
ren yasa tasarısı, 29 Mayıs'ta Kongre'de oy çokluğuyla
kabul edilmişti. Geçmiş ününe rağmen son yıllarda az
sayıda katılımla düzenlenen boğa güreşlerinde hayvan
haklarını koruma kaygısıyla imzalanan yasa, sektörde
çalışan işçiler ve diğer meslekler için 3 yıllık geçiş süre-
cini de kapsıyor. Cumhurbaşkanı Petro'nun imzaladığı
tasarı, bu kapsamda 2027'de yürürlüğe girecek. 
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HAZIRLAYAN: 
AYNUR CİHAN / SEMANUR POLAT

TURKCE SIIR 
KITABI YAZDI

Zeki insanların öğrenme, işleme, hatırlama
vs. gibi temel beyin fonksiyonları konu-
sunda üstün olduğu bilinen bir gerçektir.
Bununla beraber zeki erkeklerin cinsel ye-
teneklerinin de hemcinslerinden önde ol-
duğu bugüne kadar tanımlanmamıştı. 11
milyonu aşkın kullanıcısıyla Avrupa’nın
lider kaçamak ilişkiler platformu olan
Fransız menşeli Gleeden’ın Türkiye’den
bağlanan kadın kullanıcıları arasında yap-
tığı araştırmaya göre zeki erkeklerin aşk
yapma konusundaki yetenekleri ayırt edici
seviyede. Araştırmaya katılan 2 bin 367 ka-
dına yöneltilen sorulara verilen cevaplar,
kadınların karşı cinsten beklentilerini de
ortaya koyar türden. Ankette sorulan “Zeki
erkeklerle aşk yapmak daha zevkli midir”
sorusuna katılımcıların yüzde 78’i “evet”
diyor. Bu cevabı verenlere sorulan “Zeki
erkeklerle aşk yapmak neden daha zevkli-
dir” sorusuna katılımcıların yüzde 33’ü
“Cinsel yaratıcılığı yüksek”, yüzde 28’i
“Daha uzun sürüyor” derken, yüzde 21’i
“Cinsel beklentimi anlayabiliyor”, yüzde

18’i “Aşk seansını iyi idare ediyor” diye
cevap veriyor. Ankete katılan kadınlara so-
rulan “Erkekte olmazsa olmaz dediğiniz
özellik nedir” sorusuna katılımcıların
yüzde 47’si “Zeka”, yüzde 21’i “Tip”,
yüzde 18’i “Güç”, yüzde 14’ü “Empati”
olarak yanıtlıyor.

Kadınlar zeki
erkek istiyor!

Türkçeye olan tutkusuyla kendi kendine bu dili öğrenen İranlı edebiyatçı Rukiye Nazarluy,
Türk edebiyatının klasik ve modern eserlerinden ilham alarak Türkçe şiirler kaleme aldı

İ ranlı edebiyatçı Nazarluy, 1974'te Gon-
bed kentinde doğup büyüdü ve küçük
yaşlardan itibaren dillere ve edebiyata

büyük ilgi duydu. Üniversitede Fars Dili ve
Edebiyatı okudu fakat Türk kültürüne olan
merakı onu Türkçe öğrenmeye sevk etti.
Resmi bir dil kursuna katılma şansı olma-
yan Nazarluy, internet kaynakları ve kitap-
larla kendi kendine Türkçe öğrendi. Bu
süreçte Türkçeyi akıcı şekilde konuşmayı
ve yazmayı başaran Nazarluy, edebi yete-
neklerini bu yeni dilde ifade etmeye karar
verdi. Türkçeyi öğrendikten sonra modern
Türk edebiyatından bazı eserleri Farsçaya
kazandıran Nazarluy, babasının vefatından
sonra Türk edebiyatının klasik ve modern
eserlerinden ilham alarak kendi şiirlerini
yazdı. Daha sonra şiirlerini bir kitapta
toplayan Nazarluy'un Nadirane
Gönül Sözü adını verdiği şiir ki-
tabı, manevi aşk, insan ilişki-
leri ve yaşamın çeşitli
yönleri üzerine yazılmış
duygusal şiirlerden olu-
şuyor.

Yoğun ilgi gördü

Kitap, yazarın özel-
likle vefat eden baba-
sına duyduğu derin
sevgi ve özlemi dile
getiren şiirlerle dik-
kati çekiyor. Kitap ya-
yımlandıktan sonra
özellikle İran'daki
Türkçe bilenler tarafın-
dan yoğun ilgi gördü.
Türkçeye olan tutkusunu
ve hikayesini AA muhabirine
anlatan Rukiye Nazarluy, Ço-
cukluktan itibaren Türk dili ve

kültürüne meraklıydım, hiçbir kursta eğitim
görmedim. Üniversitede Fars Dili ve Edebi-
yatı Bölümünü bitirdim fakat özellikle Türk-
çeye ve edebiyatına çok meraklıydım. Dedi.
Türk diliyle ilgili ilk çalışmasına üniversi-
tede İran Türkü ünlü şair Şehriyar ismiyle
bilinen Muhammed Hüseyin Behçet Tebri-
zi'nin Türkçe şiir kitabını Farsçaya çevirip
eser üzerinde inceleme yaparak başladığını
anlatan Nazarluy, Daha sonra da Türk ede-
biyatından eserleri incelemeye devam
ettim. Bu süreçte babamdan büyük destek
gördüm. Babam edebiyat çalışmalarımı sür-
dürmemi ve bir kitap yazmamı istedi. diye

konuştu.
Me-

zuniyetten sonra Türkçeyi daha iyi öğren-
mek ve konuşabilmek için kitaplar ve inter-
net kaynaklarına başvurduğunu belirten
Nazarluy, Türkçe benim ruhumla aşina olan
bir dil. Benim için Türk dilinin cazibesiyle
öğrenme ve konuşmaya başlama sürecim
rüya gibiydi. Dedi. İranlı edebiyatçı, kendisi
de şair olan babasını kaybettikten sonra
şiir yazmaya karar verdiğini söyledi.
Bu süreçte Türkçe şiirler yazmaya başladı-
ğını anlatan İranlı edebiyatçı, Türk dilinde
bambaşka bir duygu var. Şiir açısından ol-
dukça derinlikli bir dil. Bu dilde konuşup,
yazıp çeviri yapmak ve en önemlisi şiir söy-
lemek benim için Allah'ın bir lütfu. şeklinde
konuştu.

Büyük destek gördüm

Türkçe eserler yazmaya karar verdik-
ten sonra akademisyen Özgül Ön-

gel'in vesilesiyle Türk yazar ve
şairlerden Melahat Ürkmez, Ali

Uğur Gündem ve Hayrettin
Taylan ile tanışma fırsatı
bulduğunu aktaran Nazar-
luy, Özellikle Nadirane
Gönül Sözü şiir kitabını
yazarken bu isimlerin
büyük desteğini gördüm.
Dedi. Kendisinin de bu
yazarların bazı eserlerini
Farsçaya çevirdiğini söy-
leyen Rukiye Nazarluy,
Türk kitaplarına İran'da

yoğun ilgi olduğuna dikkati
çekti. Nazarluy, özellikle ta-

savvuf alanında Türk yazar-
lar tarafından kaleme alınan

eserlerin birçoğunun Farsçaya
çevrilerek ciddi bir okuyucu kit-

lesi bulduğunu belirtti.  AA

MERT DEMIR
RUZGARI

TÜRK pop müziğinin zirvedeki ismi Mert
Demir, geçtiğimiz akşam Harbiye Cemil To-
puzlu Açık Hava Tiyatrosu’nda BKM orga-
nizasyonuyla eşsiz bir atmosferde sevenlerine
unutulmaz bir konser yaşattı. Biletleri satışa
açıldığı gün hızla tükenen gecede Mert
Demir, kendine has vokal tarzı ve sürprizlerle

dolu sahne performansı ile hit şarkılarını ken-
disini dinlemeye gelen yaklaşık 5000 kişi ile
hep bir ağızdan seslendirdi. Mert Demir, ya-
yımlandığı dönemde ortalığı kasıp kavuran ve
rekor üstüne rekor kıran Antidepresan şarkı-
sında ise Mabel Matiz’i sahneye davet etti 
ve ikili, şarkıyı beraber seslendirdi.

HABER-DİZİ-SİNEMA-YARIŞMA-SPOR-SİYASET 

06:00 A'dan Z'ye
08:00 A'dan Z'ye
09:00 Gündem
11:00 Gündem
11:15 Tercih Zamanı
12:00 Gün Ortası
13:00 Gün Ortası
14:00 Bugün
15:00 Bugün
15:15 Tercih Zamanı
15:45 Bugün
16:00 Günlük
18:00 Ana Haber
20:45 Ne Oluyor?

05:00 Erkenci Kuş
07:00 Ateşböceği
09:00 Ada Masalı
11:00 Aramızda Kalsın
13:30 Kiralık Aşk
16:15 Erkenci Kuş
19:00 Star Haber
20:00 Tosun Paşa
22:00 Banka İşi

07:00 Hafta Sonu Haber
08:00 Gün Başlıyor
10:45 Doğa ve Biz
11:00 Hafta Sonu Haber
12:00 Hafta Sonu Haber
13:00 Hafta Sonu Haber
13:15 Dün Bugün Yarın
13:45 Hafta Sonu Haber
15:00 Hafta Sonu Haber
15:45 Doğa ve Biz
16:00 Hafta Sonu Haber
17:00 Hafta Sonu Haber
18:00 Akşam Haberleri
19:45 Ana Haber
21:00 Günün Gündemi
23:00 Gün Biterken

02:30 Güneşi Beklerken
04:30 Çatı Katı Aşk
07:00 Yabancı Damat
09:00 Öyle Bir Geçer 
Zaman Ki 
12:00 Kanal D Haber Gün
Arası
13:00 İnci Taneleri
16:00 Ayazın Sonu Güneş
19:00 Kanal D Ana Haber
20:00 Son Sığınak

04:00 Kaçak
06:00 Bir Küçük 
Gün Işığı
08:00 Kahvaltı Haberleri
10:00 Sen Anlat Karadeniz
13:00 Gün Ortası
14:00 Sümela'nın Şifresi 3:
Cünyor Temel
16:00 Kardeşlerim
19:00 ATV Ana Haber
20:00 Milyoner Aile
23:25 Karanlık Cinayetler

04:00 Son Yaz
05:30 Fatih Ürek ile 
Gelin Görümce
08:30 Çalar Saat
10:00 Şevkat Yerimdar
13:00 Kiraz Mevsimi
14:00 Recep İvedik 4
16:30 Fatih Ürek ile Gelin
Görümce
19:00 NOW Ana Haber
20:00 Tolgshow Filtresiz
22:00 Tolgshow Filtresiz

02:45 Gazete 
Magazin Yaz
05:00 Dizi
06:30 Tuzak
08:00 Doğduğun Ev Kaderindir
14:15 MasterChef Türkiye
15:00 Gazete Magazin Yaz
20:00 MasterChef Türkiye

06:00 Gün Başlıyor
09:00 Para Gündem
11:30 HT Spor Gündem
12:00 Gün Ortası
13:45 Spor Bülteni
14:00 Haber Hattı
14:15 Yolun Başındayken
15:00 Haber Hattı
15:45 HT Spor Aktüel
16:00 HT 360
18:00 Ana Haber Bülteni
20:00 Olaylar ve Görüşler
23:00 Mesut Yar ile Gece Hattı

06:30 Gün'den Kalan
07:00 Hafta Sonu 
Gün Uyanıyor
09:00 Magazin Hattı
14:00 Haber Bülteni
15:15 Ebru Doğdu ile Eğitim
Yolculuğu
16:00 Haber Bülteni
17:00 Haber Bülteni
18:00 Hafta Sonu Ana Haber
Bülteni
19:30 Alfapetek
20:30 Başak Şengül ile Doğru
Yorum
23:30 Cansu Canan Özgen ile
Gündem Dışı

03:15 Arıza
06:00 Aşk Laftan 
Anlamaz
09:00 Kuzey Yıldızı: İlk Aşk
12:00 Sandık Kokusu
15:00 Kızılcık Şerbeti
18:30 Show Ana Haber
20:00 Yıldızlar da Kayar
22:15 Aslan Bacanak

03:05 Gönül Dağı
05:25 Uğurlugiller
05:50 Kalk Gidelim
09:20 Kasaba Doktoru
12:40 Lingo Türkiye
14:00 Seksenler
15:30 Gönül Dağı
19:00 Ana Haber
19:55 İddiaların Aksine
20:00 Mehmed: Fetihler
Sultanı
23:25 Kara Ağaç Destanı

06:00 Haber Bülteni
07:00 Güne Başlarken
08:45 Hayat Bir Sanat
09:20 Geri Sayım
11:00 Haber Merkezi
11:30 Doğru Tercih
13:00 Öğle Bülteni
15:00 Öğle Bülteni
16:45 Sıra Dışı Gerçekler
17:00 Günün İçinden
17:35 Gece Gündüz
18:25 Dünyanın Haberi
19:15 Ceyda Düvenci İle Bambaşka
Sohbetler
20:00 Ana Haber



Türkiye Futbol Federasyonu’nda geçtiğimiz hafta yapılan 
seçimde başkan seçilen İbrahim Hacıosmanoğlu’nun listesin-
de yer alan Bayram Saral, görevinden istifa ettiğini duyurdu

BELFAST’TA Se-
aview Stadium’da 
oynanan mücadele-

de U19 Milli Futbol Takı-
mı’nın gollerini 27’nci da-
kikada Emir Bars, 53’üncü 
dakikada Poyraz Yıldırım 
ve 70’inci dakikada Efe 
Sarıkaya atarken, Dani-
marka’nın gollerini 18’inci 
dakikada Oscar Schwartau, 
64’üncü dakikada Mikel 
Krüger-Johnsen ve 76’ncı 
dakikada Alexander Sim-
melhack kaydetti. Grubun 
diğer maçında İspanya ile 

Fransa 2-2 berabere kaldı. Bu 
sonuçların ardından İspanya ve 
Fransa yarı finale yükselirken, 
Türkiye grubunu üçüncü sıra-
da bitirerek FIFA U20 Dünya 
Kupası play-off maçı oynamaya 
hak kazandı. Milliler, play-off 
maçında 25 Temmuz Perşembe 
günü Norveç ile karşılaşacak. 
Danimarka karşılaşmasını Genç 
Millî Takımlar Teknik Koordina-
törü Selman Coşkun, Genç Millî 
Takım Antrenörü Erdal Güneş 
ve T.C. Edinburg Başkonsolos 
Vekili Demet Kayaoğlu da tri-
bünden takip etti.

S üper Lig'in ikinci devresine Trab-
zonspor yenilgisi ve Antalyaspor 
beraberliği ile başlayan Beşiktaş'ta 

Teknik Direktör Sergen Yalçn, 5 puan 
kaybnn ardndan “Bizim için savaş şimdi 
başlyor” demişti. Bu açklamadan sonra 
ligde 6 maça çkan Kara Kartal, 6 galibi-
yetle 18 puan toplad; 13 gol atp kale-
sinde 3 gol gördü. Sergen Yalçn'n 
öğrencileri bu periyotta Konyaspor'u da 
penaltlarla eleyerek Türkiye Kupas'nda 
yar finale yükseldi. Siyah-beyazllar halen 
2 kupaya aday tek takm. Bu sezon oyna-
dğ 28 maçn 20'sini kazanan Sergen Yal-
çn'n öğrencileri, 2.25 puan ortalamas 
yakalad. Beşiktaş, pek çok istatistikte de 
ligin en iyisi konumunda. 

Geçen sezonu sollad 

Beşiktaş, 2019-20 sezonunu 34 maçta 19 
galibiyet, 5 beraberlik ve 10 yenilgi alarak 
62 puanla üçüncü srada bitiren Beşiktaş, 
attğ 59 gole karşlk ağlarnda 40 gol 
görmüştü. Kartal, bu sezon 28 maçta 20 
galibiyet, 3 beraberlik elde ederek 63 
puana ulaşt; 62 gol atp 29 gol yedi. 

YAŞADIĞI uzun süreli sakatlğn ar-
dndan Sivasspor maçyla ilk 11'e 
giren ve 2 gol atan Falcao, Kayseris-
por ağlarn da boş geçmedi. Son 2 
maçta 3 kez fileleri havalandran Ko-
lombiyal forvet, kalan haftalarda Ga-
latasaray'n en önemli hücum 
silahlarndan biri olacağn ispatlad. 
Fatih Terim'in, Kayserispor karşsnda 
bu sezon ilk kez uyguladğ çift forvet 
sistemini devam ettireceği öğrenildi. 
Mostafa Mohamed-Falcao ikilisinin 
uyumu ve çalşkan görüntüsü, Terim'i 
gelecek adna ümitlendirdi. Tecrübeli 
hocann, hafta içindeki taktik antren-
manlarda bek oyuncularndan daha 
fazla orta yapmalarn isteyeceği  
öğrenildi. 

Onyekuru moral buldu 

Ocak ay transfer döneminde takma 
katlan Onyekuru, yedek kalp sonra-
dan oyuna girdiği Kayserispor müca-
delesinde attğ 2 golle hem moral 
buldu hem de 6 maçlk suskunluğunu 
bozdu. Bu sezon 5'inci kez ağlar sar-
san Nijeryal futbolcu, bu gollerin 
4'ünü deplasmanda kaydetti. DHA

GALATASARAY 
KRİZDEN ÇIKTI

TÜRKİYE Özel Sporcular Spor Fede-
rasyonu'ndan yaplan açklamaya 
göre, Fransa'nn Nantes kentinde ya-
plan şampiyonann son gününde ka-
dnlarda 200 metrede Muhsine Gezer 
ve yüksek atlamada Fatma Damla 
Altn gümüş madalya, erkeklerde ise 3 
bin metrede Oğuz Türker bronz ma-
dalya kazand. Bu sonuçla Türkiye 
şampiyonay 6 altn, 5 gümüş ve 2 
bronz madalya olmak üzere toplamda 
13 madalya ile tamamlarken, 32 puan 
toplayan Kadn Milli Takm ise Av-
rupa şampiyonu oldu. Ayrca, VIR-
TUS Avrupa Salon Atletizm 
Şampiyonas'nda uzun atlama ve 60 
metrede altn madalya kazanan Esra 
Bayrak ise en iyi kadn atlet seçildi. 

13 madalya kazandlar 

Milli takmn kafile başkan Ensar 
Kurt, şampiyonada 6 kez İstiklal Mar-
ş'n okutmann gururunu yaşadkla-
rn belirterek, "Ne mutlu bize ki 
İstiklal Marşmzn kabul edilişinin 
yüzüncü ylnda Fransa'da bunu ba-
şardk. Özel sporcularmz madalyala-
rn kahraman şehitlerimize armağan 
ettiler ve şehitlerimizi asker selam ile 
andlar. Özel sporcularmz şampiyo-
nada 13 madalya kazanarak da bir re-
kora imza attlar. Bu başarya destek 
olan başta Cumhurbaşkanmz Recep 
Tayyip Erdoğan'a, Gençlik ve Spor 
Bakanmz Mehmet Muharrem Kasa-
poğlu'na, Spor Genel Müdürü Meh-
met Baylan'a, Spor Toto Teşkilat 
Başkan Bünyamin Bozgeyik'e  
teşekkür ediyorum" dedi. DHA

ÖZEL SPORCULARDAN 
ÇOK BÜYÜK BAŞARI

Şampiyonaya hazrlanyorlar

Beşiktaş Teknik Direktör  
Sergen Yalçn, ikinci devrenin 
başndaki 5 puanlk kaybn  
ardndan “Savaşmz şimdi 
başlyor” demişti. Bu sözler-
den sonra siyah-beyazllar 
ligde 6’da 6 yapt. Beşiktaş 
ligde 20 galibiyetle ligde  
en fazla kazanan takm  
durumunda. Sadece 
5 mağlubiyet alan siyah  
beyazllar 62 gol atarak  
bu alanda da lider durumda

YENİ sezon için motivasyonunun çok 
yüksek olduğunu dile getiren Japon 
pilot, "Benim için ilk sezon. Franz Tost 
da bana sürekli sürüşüme odaklan-
mam ve serinkanl davranmam söy-
lüyor. Ben de elimden gelenin en 
iyisini yaparak takmma olabildiğince 
fazla puan getirmek istiyorum" ifade-
sini kulland. Yuki Tsunoda yeni sezon 
hedefleri için ise şunlar söyledi: 
"Sezon öncesinde kendime büyük he-
defler koymay sevmiyorum. Yarş 
yarş ilerlemeyi tercih ediyorum. Bunu 
bir hedef olarak görmüyorum ama de-
diğim gibi takmma getirebildiğim 

kadar çok puan getirmek istiyorum. 
Bununla birlikte bir podyum görürsem 
bu inanlmaz olur.  
Fakat şimdilik planm hzlca takma 
ve araca adapte olup elimden gelenin 
en iyisini yapmak." 

Gasly çok hzl 

Takm arkadaş Pierre Gasly'nin çok iyi 
bir pilot olduğunu vurgulayan Tsu-
noda, "Pierre ile ilk olarak 2018'in so-
nunda Motegi'de karşlaştk. Ben o 
dönemde Red Bull Junior programna 
dahil olmuştum. Honda'nn bir hoş 
geldin partisine Pierre ve Franz Tost 

da katlmşt. El skşma ve 'Merhaba' 
deme şansna sahip olmuştum. Şimdi 
ise ayn takmdayz. Pierre Gasly'nin 
çok hzl olduğunu biliyorum. Ben de 
bir çaylak olarak aracm ve kendimi 
zorlayarak ona yardmc olacağm. 
Sonrasnda neler olacağn hep birlikte 
göreceğiz" diye konuştu.  

Gasly: çok objektifiz 

AlphaTauri'nin en iyi özelliğinin, güçlü 
ve zayf yönlerini çok iyi bilmek oldu-
ğunu dile getiren Gasly ise "Bu ko-
nuda çok objektifiz. Dolaysyla da 
herkes ayn amaç için çaba sarf ediyor. 
Bu sebeple takmn her yl çok önemli 
gelişmeler gösterdiğini söyleyebilirim. 
Takm içindeki ilişkimiz ve iş birlikteli-
ğimiz de çok iyi. Umarm bu bizi bu yl 
da iyi sonuçlara taşyacak" dedi. Yuki 
Tsunoda'nn takm için de kendisi için 
de yeni olduğunu belirten Fransz 
pilot, "Henüz onu tam olarak tand-
ğm söyleyemem. Ama bir pilot ola-
rak çok yetenekli olduğunu biliyorum. 
Geçen sene onu Formula 2 Dünya 
Şampiyonas'nda da izledim. Özellikle 
yl sonunda doğru çok etkileyici bir 
performans ortaya koydu. Çok tecrü-
besi olmamasna karşn kesinlikle çok 
hzl. Tabii ki daha öğreneceği şeyler 
var. Ama en önemli konu, birlikte bir 
takm olarak çalşabilmemiz, onun 
olabildiğince hzl bir şekilde arabaya 
adapte olmasn ve takmn ileri git-
mesi için katk vermesini sağlamamz" 
diye konuştu. 

Arac daha çok sevdim 

Gasly yeni araç için şunlar söyledi, 
"Yeni aracmz harika gözüküyor. 
Geçen ylki arac ve görüntüsünü sev-
miştim ama bu ylkini daha çok sev-
dim. Gelişme anlamnda kurallarn bu 
yl çok değişmediğini söyleyebilirim. 
Ama takmdan öğrendiğim kadaryla 
aracn gelişiminden oldukça memnun-
lar." AlphaTauri'nin ayn zamanda bir 
moda markas olduğunu söyleyen Pi-
erre Gasly, "Modaya da yarşmaya da 
fazlasyla ilgili biri olarak ikisini bir 
araya getiren bir takmda yer almak 
büyük mutluluk. Her yl tasarmlarn 
gelişmesini görmek ve bu projenin bir 
parças olmak beni çok heyecanland-
ryor" ifadesini kulland. DHA 

KARTAL HER  
ALANDA LIDER

Formula 1 ekiplerinden Scuderia AlphaTauri, yeni arac ve yeni pilotlaryla 2021 F1 Dünya 
Şampiyonas hazrlklarn sürdürüyor. Takmn iki genç pilotu Pierre Gasly ve Yuki Tsunoda, 
2021 Formula 1 Dünya Şampiyonas'nda ellerinden gelenin en iyisini yapacaklarn söyledi
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İŞLER 
YOLUNDA

MUHTEŞEM İSTATİSTİK 

En çok galibiyet alan takm: 20 
En az yenilen takm: 5 
İçerde en başarl: 14 maç, 34 puan 
En çok gol atan takm: 62

İKİNCİ DEVREDE  
BEŞİKTAŞ

Beşiktaş - Trabzonspor  1-2 M

Antalyaspor - Beşiktaş 1-1 B

Beşiktaş - Konyaspor 1-0 G

Beşiktaş - Denizlispor 3-0 G

Beşiktaş - Gaziantep FK 2-1 G

Gençlerbirliği - Beşiktaş 0-3 G

Yeni Malatya - Beşiktaş 0-1 G

Başakşehir - Beşiktaş 2-3 G

SAĞLIK EKİBİNE  
ÇİÇEK

ZİRAAT Türkiye Kupas Yar Fina-
li’nde Başakşehir’i konuk edecek 
olan Beşiktaş, dün yaplan antren-
man öncesinde sağlk ekibine çiçek 
vererek 14 Mart Tp Bayram’n kut-
lad. Takm kaptanlar Necip Uysal 
ve Atiba Hutchinson, çiçek vererek 
Sağlk Kurulu Koordinatörü Tekin 
Kerem Ülkü, Doktor Murat Çevik, 
Fizyoterapist Zeki Çetin, Fizyotera-
pist Cumhur Erol, Fizyoterapist Ser-
dar Korkmaz, Fizyoterapist Hakk 
Can Bereceli, Diyetisyen Cenk Öz-
ylmaz, Masör Cemil Karataş, 
Masör Osman Doğru ve Masör 
Erkan Ulusoy’dan oluşan sağlk eki-
binin Tp Bayram’n kutlarken, an-
trenman öncesinde sağlk ekibi ve 
futbolcular birlikte fotoğraf çektirdi. 

MKE Ankaragücü ile Demir Grup 
Sivasspor karşsndaki puan kayp-

larnn ardndan Belhanda'nn 
gönderilişinin şokunu yaşayan  

Galatasaray, deplasmandaki Hes 
Kablo Kayserispor galibiyetiyle kriz 

ortamndan çkmay başard 

Türkiye Özel Sporcular Kadn Milli 
Takm, VIRTUS Avrupa Salon  

Atletizm Şampiyonas'nda Avrupa 
şampiyonluğuna ulaşt 

24 TEMMUZ 2024 ÇARŞAMBA

FILISTIN Olimpiyat 
Komitesinden yapılan yazılı 
açıklamada, IOC başkanı 

Thomas Bach’a ve Uluslararası 
Futbol Federasyonları Birliği 
(FIFA) Başkanı Gianni Infanti-
no’ya mektup yazıldığı bildirildi. 
Açıklamaya göre, mektupta, İsra-
il’in Gazze’ye saldırılarının “olim-
piyat ateşkesinin ihlali” olarak de-
ğerlendirilmesi ve 26 Temmuz-11 
Ağustos’ta Fransa’nın başkenti 
Paris’te düzenlenecek Olimpi-
yat Oyunları’ndan men edilmesi 

çağrısı yapıldı. Rusya-Ukrayna 
Savaşı’na tepki olarak Rusya’nın 
Uluslararası Olimpiyat Komite-
si’nin kararıyla olimpiyatlardan 
çıkarıldığı hatırlatılan mektupta, 
“IOC ve FIFA, geçmişte olimpiyat 
ateşkesi ihlallerine karşı kararlı 
bir tutum sergilemiştir” ifadesi 
kullanılarak, aynı kuralın İsrail 
için de uygulanması istendi.

400 sporcu öldürüldü
Mektupta, “yaklaşık 400 Filistinli 
sporcunun öldürüldüğü” kayde-

dilerek, “spor tesislerinin tahrip 
edilmesinin halihazırda ciddi 
kısıtlamalar altında olan Filistinli 
sporcuların durumunu daha da kö-
tüleştirdiği” belirtildi. IOC, Rus ve 
Belaruslu sporcuların Paris Olimpi-
yatları’nda “tarafsız sporcu” statü-
sünde yarışabileceğini duyurmuştu. 
Olimpiyatlarda Rusya ve Belarus’a 
ait bayrak, amblem ve marşlar 
kullanılamayacağı, her iki ülkenin 
hükümetlerinden hiçbir yetkilinin 
oyunlar kapsamında Paris’e davet 
edilmeyeceği aktarılmıştı.

İsrail Olimpiyatlardan men edilsin!
Filistin Olimpiyat Komitesi, Uluslararası Olimpiyat Komitesine (IOC) yazdığı mek-
tupta, İsrail’in sporcularının 2024 Paris Olimpiyatları’ndan men edilmesini istedi

SEÇIMLERDE kendileri-
ne destek veren başkan ve 
yöneticilere teşekkür eden 

Saral, istifa kararıyla ilgili yazılı 
bir açıklama yaptı. Şeffaf yönetim 
anlayışının gerçekleşmeyeceğine 
dair kendisinde oluşan kanaat 
dolayısıyla görevi bıraktığını ifade 
eden Bayram Saral, “Sayın futbol 
kamuoyunun malumu olduğu üzere 
2 Nisan 2024 tarihinden başlayıp 
18 Temmuz 2024 tarihine kadar 
devam eden TFF seçimleri sürecin-
de, Türk futbolunu içine düştüğü 
kaostan kurtarmayı amaçlayan 
yüzlerce kulüp yöneticisi ve Türk 
futbolunun önde gelen paydaşları 
ile büyük bir hak arayışı mücadelesi 
sonucunda 18 Temmuz tarihli TFF 
seçimini şahsımın da yönetim ku-
rulunda bulunduğu Sayın İbrahim 
Ethem Hacıosmanoğlu kazanmış-
tır. Bu mücadele sürecinde şiarımız 

“adil, liyakate dayalı, herkese eşit 
mesafede davranış ve tüm yönetim 
kurulu üyelerinin katılımı ile birlik-
te şeffaf yönetim” vaadi olmuştur. 
İstişareye dayalı, birlikte şeffaf 
yönetim anlayışının gerçekleşmeye-
ceğine dair şahsımda oluşan kanaat 
dolayısıyla, bu derin fikir ayrılığının 
TFF kurumuna ve mevcut yöneti-
mine zarar vermemesi adına bugün 
itibariyle TFF yönetim kurulu üye-
liğinden istifa ettiğimi kamuoyuna 
duyurur, mevcut başkan ve yönetim 
kuruluna üstün başarılar dilerim. 
Yaklaşık 4 ay boyunca devam eden 
demokratik hak arayışı mücade-
lemizde bizlere destek veren tüm 
kulüp başkanları ve yöneticilerine, 
TFF delegelerine, bütün çalışma 
arkadaşlarımıza en içten şükranla-
rımı arz eder, haklarını helal etme-
lerini dilerim” ifadelerini kullandı. 
 DHA

U19 Milli Futbol Takımı, 2024 UEFA Avrupa U19 Şampiyo-
nası B Grubu son maçında Danimarka ile 3-3 berabere kaldı

Bayram Saral
İSTİFA ETTİ

3’TE 3 YAPMAK 
İSTİYORUZ!
“Filenin Sultanları” 26 Temmuz 

- 11 Ağustos tarihleri arasında 
düzenlenecek Paris 2024 Yaz 

Olimpiyat Oyunları’nda tarihinde üçüncü 
kez mücadele edecek. Ay-yıldızlılar, C 
Grubu’nda TSİ 10.00’da başlayacak mü-
cadelelerde sırasıyla Hollanda, Dominik 
Cumhuriyeti ve İtalya ile karşı karşıya 
gelecek. 37 yaşındaki kaptan Eda Erdem, 
olimpiyatlara ve takımın son durumu-
na ilişkin Demirören Haber Ajansı’na 
(DHA) özel açıklamalarda bulundu.

Bizim için zorlu geçti
Kendilerinden beklentinin çok yüksek 
olduğunu aktaran tecrübeli orta oyuncu, 
“Oynadığımız her turnuvada madalya 
almak için oynuyoruz. Ama VNL (Mil-
letler Ligi) bizim için zorlu geçti. Çünkü 
bir türlü tam takım olarak performans 
gösteremedik, çok eksiğimiz vardı. Şimdi 
olimpiyatlara gidiyoruz, beklenti çok 
yüksek. Keyifler yerinde, idmanlarda 
herkes kendini zorluyor. Paris’e gidince, 
oranın havasını alınca, içimize olimpiyat 
ruhu işleyince çok daha enerjik bir takım 
olacak” şeklinde konuştu. Kaptan Eda 
Erdem, “Olimpiyatlar her sporcunun ha-
yali, sporun zirvesi zaten. Paris’te Lond-
ra Olimpiyatları’na yarışır bir şekilde, 
çok iyi hazırlanıldığı söyleniyor. Gidip 
köyü hepimiz inceleyeceğiz. Muhteme-
len köye girdiğimiz andan itibaren zaten 
o heyecan, olimpiyatın getirdiği güzellik-
leri hissetmeye başlayacağız” dedi. 

C Grubu’nda karşılaşacakları Hollan-
da, Dominik Cumhuriyeti ve İtalya’yı 
yenerek 3’te 3 yapmayı hedeflediklerini 
vurgulayan milli voleybolcu, “Grup 
maçlarımızda 3’te 3 yapmak istiyoruz. 
3’te 3 yaptıktan sonra tabii ki de karşı 
gruptan gelecek rakibimizi bekleye-
ceğiz. Öncelikle amacımız Hollanda 
maçı ile iyi bir başlangıç yapmak. 
Erken saatte oynayacağız ama za-
ten olimpiyat kampını top idman-
ları yaparak geçirmiştik ki maç saa-
tine alışalım diye. Hedefimiz tabii 
ki maç maç gidip üzerine daha iyi 
bir oyun koymak. Herkesin bek-
lentisi çok yüksek, biz de çok iyi 
işler yapmak istiyoruz. Herkesin 
aklında, hayalinde madalya 
var. Ama bu sene çok fazla 
madalya favorisi takım var. 
Zorlu bir turnuva bizi 
bekliyor. Umarım takım 
olarak hazır bir şekilde 
orada bulunacağız” 
ifadelerini kullandı. 
DHA

A Milli Kadın Voleybol Takımı kaptanı Eda Erdem, “Grup maçları-
mızda 3’te 3 yapmak istiyoruz. Amacımız Hollanda maçı ile iyi bir 
başlangıç yapmak. Herkesin beklentisi çok yüksek, biz de çok iyi 
işler yapmak istiyoruz. Herkesin aklında, hayalinde madalya var” dedi

GEÇEN sene elde edilen şampiyonlukların ardından 
kendilerinden beklentinin yüksek olduğunun altını 

çizen Eda Erdem, “Şu an açıkçası herhangi bir baskı his-
setmiyoruz. Çünkü daha köye gitmedik; daha maç saati 

yaklaşmadı. Tabii ki de maç saatinin yaklaşmasıyla o 
heyecan, o stres illa ki biraz bizi zorlayacaktır. Yıllardır 

zaten biz bu işi yapıyoruz ve çok alışık olduğumuz 
şeyler. O yüzden bence o stresi iyi yönetebile-

ceğimizi ve oyuna pozitif anlamda akta-
racağımıza inancım tam” diyerek 

konuşmasını tamamladı. 

Baskı 
hissetmiyoruz

AKFEN İnşaat’ın desteklediği, 
Bisiklet Milli Takımı ve Büyük-
çekmece Belediyesi sporcusu Ekin 

Ereke, 19-21 Temmuz’da Türkiye Bisik-
let Federasyonu tarafından Erzurum’da 
düzenlenen Dağ Bisikleti Türkiye Şampi-
yonası’nda U23 Türkiye Şampiyonluğu’nu 
elde etti. Ekin Ereke’ye birincilik kupasını 
Erzurum Gençlik ve Spor İl Müdürü Le-
vent Çakmur verdi. Uluslararası Bisiklet 
Birliği (UCI) gözetiminde yapılan yarış-
larda Ekin Ereke ayrıca XCC Short Track 
Kısa Parkur Yarışı’nda Türkiye İkinciliği 
ve XCE Eliminatör Elemeli Yarış’ta Tür-
kiye Üçüncülüğünü elde etti.

U23 Türkiye 
şampiyonu

3 gol 1 puan

PARIS 2024 
Olimpiyat Oyunla-
rı’nda Türkiye, 102 

sporcuyla temsil edilecek. 
Bu sporcular, Türkiye’den 
30 ve Rusya’dan 1 kulü-

bün formasını terletiyor. 
Rusya’nın Lokomotiv Ka-
liningrad ekibinde müca-
dele eden milli voleybolcu 
Ebrar Karakurt, Türkiye 
dışından bir kulüpte yer 
alan tek isim. Fenerbahçe, 
toplam 27 kişiyle Türkiye 
adına olimpiyat oyunları-
na sporcu gönderen ku-
lüplerin başında geliyor. 
Sarı-lacivertli kulübü, 11 
sporcuyla İstanbul Bü-
yükşehir Belediyespor, 10 
sporcuyla da ENKA takip 
ediyor. Türkiye’yi temsil 
edecek 102 sporcu, 31 
farklı kulübün formasını 
taşıyor.

Paris’e 30 kulüp 
sporcu gönderiyor



S por Toto Süper Lig'in 30'uncu haf-
tasnda deplasmanda Aytemiz 
Alanyaspor'a 4-0 kaybeden Fraport 

TAV Antalyaspor'un 13 maçlk yenilmezlik 
serisi sona ererken, teknik direktör Ersun 
Yanal da 2021 ylndaki ilk yenilgisini ya-
şad. Akdeniz temsilcisi 2021 ylnda teknik 
direktör Yanal gözetiminde çktğ 14 
maçta 3 galibiyet, 10 beraberlik ve sadece 
1 yenilgi elde edip, 19 puan toplad. 

13 maçlk seri bitti 

Krmz beyazl takm 2020 ylnn son 
günlerinde sahasnda 6-0 kaybettiği Ata-
kaş Hatayspor maçnn ardndan oyna-
dğ 14 maçta 3 galibiyetin yan sra 10 
beraberlik alrken, 30'uncu haftada bir 
başka Antalya ekibi olan Aytemiz Alan-

yaspor'a deplasmanda 4-0 kaybetti. Akde-
niz ekibi 2021 ylnda Fatih Karagümrük, 
Göztepe ve Gençlerbirliği maçlarn kaza-
nrken, Galatasaray, Trabzonspor, İH 
Konyaspor, Beşiktaş, Yukatel Denizlispor, 
BTC Türk Yeni Malatyaspor, Gaziantep 
FK, Medipol Başakşehir, Fenerbahçe ve 
Kasmpaşa ile de berabere kald. Antal-
yaspor'un, ligde devam eden 13 maçlk 
yenilmezlik serisi ise bu hafta 4-0 kaybedi-
len Aytemiz Alanyaspor maçnda son 
buldu. 

Yanal'n 4'üncü yenilgisi 

Ligin 9'uncu haftasnda Fraport TAV An-
talyaspor'un başna geçen ve yakaladğ 
istikrarl performansla takmn üst sra-
lara taşayan Ersun Yanal, Alanyaspor 

maçnda bu sezonki 4'üncü yenilgisini 
elde etti. Tecrübeli teknik direktör Antal-
yaspor ile bu sezon Türkiye Kupas maç-
lar da dahil olmak üzere toplam 25 maça 
çkt. 21 lig maçnda 5 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 4 yenilgi alan Yanal, Türkiye  
Kupas'nda oynanan 4 maçn tamamn 
kazanarak takmn yar finale çkartma 
başars yakalad. Teknik direktör Ersun 
Yanal, Süper Lig'de çalştrdğ hiçbir ta-
kmla Aytemiz Alanyaspor'a karş galip 
gelmeyi başaramad. 59 yaşndaki Yanal, 
9 kez rakip olarak karşlaştğ Aytemiz 
Alanyaspor'a karş 2 beraberlik ve 7 ye-
nilgi elde ederken hiçbir maçta galip gele-
medi. Yanal'n Süper Lig'de bulunan 
Atakaş Hatayspor'a karş da galibiyeti 
bulunmuyor.

SÜPER Lig'in 30. haftasnda son 
haftalarn formda iki takm Ankara-
gücü ile Göztepe Eryaman Sta-

d'nda karşlaşt. Hikmen Karaman ile iyi bir 
çkş yakalayan Ankaragücü, bu maç da kaza-
narak alt sralardan kurtuluş mücadelesini 
devam ettirmek istiyor. Son 5 haftada 4 galibi-
yet 1 beraberlik alarak iyi bir seri yakalayan 
Göztepe de üst sralara trmanmann peşinde...  

İlk yar 1-0 

Maçn ilk yarsna ev sahibi Ankaragücü etkili 
başlad. 14. dakikada sol kanattan ceza saha-
snn ön çizgisine kadar gelen Lobjanidze’nin 
sert şutunda kaleci İrfan Can Eğribayat, topu 
kornere tokatlad. Ankaragücü, Borven'in at-
tğ golle 1-0 öne geçti. Sol kanatta Endri Çe-
kici topla rakiplerinden syrldktan sonra ceza 
sahasna ortasn gönderdi. Börven rakibinin 
önüne geçerek kafa vuruşunu yapt ve takmn 
1-0 öne geçirdi. 37. dakikada MKE Ankara-
gücü kontra atağnda Geraldo topun yönünü 
sağdan sol kanada çevirerek pasn Lobjanid-
ze’ye aktard. Bu oyuncunun ceza sahasna 
girmeden çektiği şutta top kaleci İrfan Can 
Eğribayat’n üzerine gitti. İlk yar bu skorla 
sona erdi. 

Net skor 

Maçn 61. dakikasnda Ankaragücü Börven'in 
attğ golle durumu 2-0'a getirdi. İkinci yarda 
oyuna giren Paintsil, topla birlikte ceza saha-
sna yaklaşt. Sağ kanattan bindirme yapan 
Kitsio tek pasla Börven'e gönderdi. Börven 
penalt noktasnn hemen ilerisinden şutunu 
att ve topu filelerle buluşturdu. 
 Ankaragücü bu golden 2 dakika sonra, dakika 
63'te fark 3'e çkard. Ceza sahasnn sağ çiz-
gisinde Kitsiou, dşardaki arkadaş Endri Çe-
kici'ye yerden pasn gönderdi. Endri, gelişine 
çok sert bir şut çekti ve topu ağlara gönderdi: 
3-0. MKE Ankaragücü, rakibini 3-0 yenerek 
bu sezon ilk kez üst üste 3. galibiyetini elde 
etti. Göztepe ise 5 maç sonra sahadan  
yenilgiyle ayrld. 

Ankaragücü 
3’te 3 yaptı

LİGDE attğ 18 golle bir 
anda dikkatleri üzerine 
çeken ve şimdiden transfe-

rin gözdesi haline gelen Boupendza 
konusunda da ilginç gelişme var. 
Hatayspor cephesinden geçtiğimiz 
haftalarda yaplan ‘Boupendza’y 
Türkiye’de kalacaksa Fenerbahçe’nin 
almasn isteriz’ açklamasndan 
sonra bu transferin gündemde ol-
duğu her platformda konuşulmaya 
başlamş, taraftarlar önümüzdeki 
yln kadrosunda Boupendza’y şim-
diden görmeye başlamşt. Özellikle 
önümüzdeki Milli maç arasnda Ha-
tayspor’un yeni stadnn açlşna Fe-
nerbahçe’nin katlmas ve açlş 
maçn Hatayspor Fenerbahçe’nin 
oynayacak olmas da bu transferin 
bitmesinin bir delili olarak görülm-
üştü. 

Önemli bir golcü 

Ancak görüşünü aldğmz Fener-
bahçeli bir yetkili “Buopendza ligi-
mize renk katan önemli bir golcü. 
Ancak biz Fenerbahçe olarak bu 
oyuncuyla kesinlikle ilgilenmiyoruz. 
Ayrca telaffuz edilen 8-10 milyon 

Euro gibi bir rakamlar hiçbir futbol-
cuya vermeyi düşünmeyen bir yap-
mz var. Bu nedenle milli arada 
oynanacak stat açlş maçnn fut-
bolcu transferiyle hiçbir alakas bu-
lunmamaktadr. Hatay’a iki kulüp 
arasndaki iyi ilişkilerin ve dostluğun 
pekişmesinden başka bir gidiş ama-
cmz yok" dedi.  

Hatayspor açklamşt 

Hatayspor Basn Sözcüsü Rahmi 
Vard, Fenerbahçe'nin ilgisini net bir 
şekilde doğrulamş ve ''Açkças 
oyuncumuzun Türkiye’de kalp, Tür-
kiye’de hizmet etmesini isteriz. Tabii 
ki burada kalmasn isteriz. Fener-
bahçe’nin almasn isteriz. Galatasa-
ray da alabilir. Ama futbolcumuzun 
aklnda böyle bir şey yok. Açk söylü-
yorum Hatayspor’da başarl olduk-
tan sonra yurt dşna gitmek 
istediğini belirtti. Yurtiçi ve yurtdşn-
dan 6-7 kulüp teklif getirdi. Kimisi 
takas önerdi, kimisi teklif. Rusya’dan 
bir kulüp var. Dinamo Kiev talip. 
Türkiye’den de Fenerbahçe açk açk 
oyuncuyu istiyor. Fenerbahçe iyi bir 
teklif yapt.'' sözlerini kullanmşt.

Boupendza ile ilgilenmiyoruz
Süper Lig'de Hatayspor formas ile frtna gibi esen Boupendza’nn ad Fenerbahçe 
ile anlrken sar lacivertli yetkililerinden “ilgilenmiyoruz” mesaj geldi

Fraport TAV Antalyaspor'a 55 yllk kulüp tarihinde ilk kez 13 maçlk yenilmezlik  
serisi yakalatan teknik direktör Ersun Yanal ve takm, 2021 ylndaki ilk yenilgisini bir 
başka Antalya ekibi Aytemiz Alanyaspor karşsnda ald. Krmz beyazl takm, Yanal  
yönetiminde ligde çktğ 21 maçta 5 galibiyet, 12 beraberlik ve 4 yenilgi elde etti

2021 YILINDA  
TEK YENILGI 

TRABZONSPOR’DA 
her geçen sezon yükse-
len performansyla alkş 

toplayan Uğurcan Çakr, Avru-
pa’nn dev kulüpleri tarafndan iz-
leniyor. Son dönemde ise en ciddi 
takip İtalyan devi Juventus tara-
fndan başlatld. Juve’nin scout 
ekibi, yeni ve gelecek vaat eden bir 
kaleci arayşnda olduğu için 24 
yaşndaki Uğurcan’ listeye dahil 
etti. Sene başndan beri sürekli 
performansn artran Uğurcan, 
Juve yetkilileri tarafndan beğenili-
yor. Serie A ekibinin mevcut kad-
rosunda efsane eldiven Gianluigi 
Buffon’un 43 yaşna gelmesi ve 
artk veda zamannn yaklaşmas, 
30 yaşn aşan Wojciech 
Szczesny’ye alternatif aranmas 
nedeniyle Uğurcan Çakr bir anda 
liste başna çkt. 

Ugurcan Çakır’a 
Juventus talip  

Süper Lig'in 30. haftasnda Hikmet Ka-
raman'la birlikte çkşa geçen Ankara-
gücü, sahasnda son haftalarn forma 

takm Göztepe'yi 3-0 gibi net bir 
skorla mağlup ederek alt sralardan 
kurtulma adna önemli bir galibiyet 

daha elde etti. Sar lacivertliler, Hikmet 
Karaman yönetiminde çktğ 3. ma-

çnda 3. galibiyeti elde etti.

KAZAN Kremlin Cup'n finalinde 
Rus Zakharov'u yenen milli tenisçi-
miz Yank Erel profesyonel kariye-

rinin ilk ITF tekler şampiyonluğunu elde etti. 
Rusya'da sert zeminde düzenlenen toplamda 
15 bin dolar ödüllü ITF turnuvas Kazan 
Kremlin Cup'ta srasyla Moldoval, Rus, 
Özbek ve yar finalde de Rus rakibini yenen 
Yank Erel, finalde 1 numaral seri baş Alexey 
Zakharov'un rakibi oldu. 20 yaşndaki temsil-
cimiz, final mücadelesinde ev sahibi ülkeden 
Alexey Zakharov karşsnda 6-3, 3-0 öndeyken 
rakibinin maçtan çekilmesi ile şampiyonluğa 
ulaşt. Kariyerinin ilk profesyonel tekler zafe-
rini Rusya'da kazanan Yank Erel yaptğ açk-
lamada, "Umarm devam gelecek. Günün 
anlam ve önemine ithafen bu şampiyonluğu, 
canla başla pandemi ile savaşan sağlk çal-
şanlarmza armağan ediyorum. 14 Mart Tp 
Bayram kutlu olsun" dedi. DHA 

Milli tenisçinin 
ilk şampiyonluğu
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FRAPORT TAV Antalyaspor'un de-
neyimli teknik direktörü, kariyeri 
boyuncu 612 maçta görev ald. 
Yanal, bu maçlarda 273 galibiyet, 
153 beraberlik ve 186 yenilgi elde 
etti. Süper Lig'de ise 502 maçta tek-
nik adam olarak görev yapan teknik 
adam 213 galibiyet, 133 beraberlik 
ve 156 yenilgi ald. Ersun Yanal, 
Samet Aybaba, Şenol Güneş, Rza 
Çalmbay, Ylmaz Vural ve Aykut 
Kocaman ile birlikte Süper Lig'de 
500 maçta görev yapan 6 teknik di-
rektörden biri konumunda. Yanal, 
Denizlispor, MKE Ankaragücü, 
Gençlerbirliği, Manisaspor, Eskişe-
hirspor, Trabzonspor, Fenerbahçe 
ve Antalyaspor olmak üzere 8 ta-
km çalştrrken, A Milli Takmn 
başnda da yer ald. Deneyimli tek-
nik direktörün kariyerinde Fener-
bahçe ile de 1 Süper Lig 
şampiyonluğu bulunuyor. DHA 

YANAL’IN  
KARİYERİ

*
S por Toto Süper Lig'in 30'uncu haf-

tasnda deplasmanda Aytemiz 
Alanyaspor'a 4-0 kaybeden Fraport 

TAV Antalyaspor'un 13 maçlk yenilmezlik 
serisi sona ererken, teknik direktör Ersun 
Yanal da 2021 ylndaki ilk yenilgisini ya-
şad. Akdeniz temsilcisi 2021 ylnda teknik 
direktör Yanal gözetiminde çktğ 14 
maçta 3 galibiyet, 10 beraberlik ve sadece 
1 yenilgi elde edip, 19 puan toplad. 

13 maçlk seri bitti 

Krmz beyazl takm 2020 ylnn son 
günlerinde sahasnda 6-0 kaybettiği Ata-
kaş Hatayspor maçnn ardndan oyna-
dğ 14 maçta 3 galibiyetin yan sra 10 
beraberlik alrken, 30'uncu haftada bir 
başka Antalya ekibi olan Aytemiz Alan-

yaspor'a deplasmanda 4-0 kaybetti. Akde-
niz ekibi 2021 ylnda Fatih Karagümrük, 
Göztepe ve Gençlerbirliği maçlarn kaza-
nrken, Galatasaray, Trabzonspor, İH 
Konyaspor, Beşiktaş, Yukatel Denizlispor, 
BTC Türk Yeni Malatyaspor, Gaziantep 
FK, Medipol Başakşehir, Fenerbahçe ve 
Kasmpaşa ile de berabere kald. Antal-
yaspor'un, ligde devam eden 13 maçlk 
yenilmezlik serisi ise bu hafta 4-0 kaybedi-
len Aytemiz Alanyaspor maçnda son 
buldu. 

Yanal'n 4'üncü yenilgisi 

Ligin 9'uncu haftasnda Fraport TAV An-
talyaspor'un başna geçen ve yakaladğ 
istikrarl performansla takmn üst sra-
lara taşayan Ersun Yanal, Alanyaspor 

maçnda bu sezonki 4'üncü yenilgisini 
elde etti. Tecrübeli teknik direktör Antal-
yaspor ile bu sezon Türkiye Kupas maç-
lar da dahil olmak üzere toplam 25 maça 
çkt. 21 lig maçnda 5 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 4 yenilgi alan Yanal, Türkiye  
Kupas'nda oynanan 4 maçn tamamn 
kazanarak takmn yar finale çkartma 
başars yakalad. Teknik direktör Ersun 
Yanal, Süper Lig'de çalştrdğ hiçbir ta-
kmla Aytemiz Alanyaspor'a karş galip 
gelmeyi başaramad. 59 yaşndaki Yanal, 
9 kez rakip olarak karşlaştğ Aytemiz 
Alanyaspor'a karş 2 beraberlik ve 7 ye-
nilgi elde ederken hiçbir maçta galip gele-
medi. Yanal'n Süper Lig'de bulunan 
Atakaş Hatayspor'a karş da galibiyeti 
bulunmuyor.

SÜPER Lig'in 30. haftasnda son 
haftalarn formda iki takm Ankara-
gücü ile Göztepe Eryaman Sta-

d'nda karşlaşt. Hikmen Karaman ile iyi bir 
çkş yakalayan Ankaragücü, bu maç da kaza-
narak alt sralardan kurtuluş mücadelesini 
devam ettirmek istiyor. Son 5 haftada 4 galibi-
yet 1 beraberlik alarak iyi bir seri yakalayan 
Göztepe de üst sralara trmanmann peşinde...  

İlk yar 1-0 

Maçn ilk yarsna ev sahibi Ankaragücü etkili 
başlad. 14. dakikada sol kanattan ceza saha-
snn ön çizgisine kadar gelen Lobjanidze’nin 
sert şutunda kaleci İrfan Can Eğribayat, topu 
kornere tokatlad. Ankaragücü, Borven'in at-
tğ golle 1-0 öne geçti. Sol kanatta Endri Çe-
kici topla rakiplerinden syrldktan sonra ceza 
sahasna ortasn gönderdi. Börven rakibinin 
önüne geçerek kafa vuruşunu yapt ve takmn 
1-0 öne geçirdi. 37. dakikada MKE Ankara-
gücü kontra atağnda Geraldo topun yönünü 
sağdan sol kanada çevirerek pasn Lobjanid-
ze’ye aktard. Bu oyuncunun ceza sahasna 
girmeden çektiği şutta top kaleci İrfan Can 
Eğribayat’n üzerine gitti. İlk yar bu skorla 
sona erdi. 

Net skor 

Maçn 61. dakikasnda Ankaragücü Börven'in 
attğ golle durumu 2-0'a getirdi. İkinci yarda 
oyuna giren Paintsil, topla birlikte ceza saha-
sna yaklaşt. Sağ kanattan bindirme yapan 
Kitsio tek pasla Börven'e gönderdi. Börven 
penalt noktasnn hemen ilerisinden şutunu 
att ve topu filelerle buluşturdu. 
 Ankaragücü bu golden 2 dakika sonra, dakika 
63'te fark 3'e çkard. Ceza sahasnn sağ çiz-
gisinde Kitsiou, dşardaki arkadaş Endri Çe-
kici'ye yerden pasn gönderdi. Endri, gelişine 
çok sert bir şut çekti ve topu ağlara gönderdi: 
3-0. MKE Ankaragücü, rakibini 3-0 yenerek 
bu sezon ilk kez üst üste 3. galibiyetini elde 
etti. Göztepe ise 5 maç sonra sahadan  
yenilgiyle ayrld. 

Ankaragücü 
3’te 3 yaptı

LİGDE attğ 18 golle bir 
anda dikkatleri üzerine 
çeken ve şimdiden transfe-

rin gözdesi haline gelen Boupendza 
konusunda da ilginç gelişme var. 
Hatayspor cephesinden geçtiğimiz 
haftalarda yaplan ‘Boupendza’y 
Türkiye’de kalacaksa Fenerbahçe’nin 
almasn isteriz’ açklamasndan 
sonra bu transferin gündemde ol-
duğu her platformda konuşulmaya 
başlamş, taraftarlar önümüzdeki 
yln kadrosunda Boupendza’y şim-
diden görmeye başlamşt. Özellikle 
önümüzdeki Milli maç arasnda Ha-
tayspor’un yeni stadnn açlşna Fe-
nerbahçe’nin katlmas ve açlş 
maçn Hatayspor Fenerbahçe’nin 
oynayacak olmas da bu transferin 
bitmesinin bir delili olarak görülm-
üştü. 

Önemli bir golcü 

Ancak görüşünü aldğmz Fener-
bahçeli bir yetkili “Buopendza ligi-
mize renk katan önemli bir golcü. 
Ancak biz Fenerbahçe olarak bu 
oyuncuyla kesinlikle ilgilenmiyoruz. 
Ayrca telaffuz edilen 8-10 milyon 

Euro gibi bir rakamlar hiçbir futbol-
cuya vermeyi düşünmeyen bir yap-
mz var. Bu nedenle milli arada 
oynanacak stat açlş maçnn fut-
bolcu transferiyle hiçbir alakas bu-
lunmamaktadr. Hatay’a iki kulüp 
arasndaki iyi ilişkilerin ve dostluğun 
pekişmesinden başka bir gidiş ama-
cmz yok" dedi.  

Hatayspor açklamşt 

Hatayspor Basn Sözcüsü Rahmi 
Vard, Fenerbahçe'nin ilgisini net bir 
şekilde doğrulamş ve ''Açkças 
oyuncumuzun Türkiye’de kalp, Tür-
kiye’de hizmet etmesini isteriz. Tabii 
ki burada kalmasn isteriz. Fener-
bahçe’nin almasn isteriz. Galatasa-
ray da alabilir. Ama futbolcumuzun 
aklnda böyle bir şey yok. Açk söylü-
yorum Hatayspor’da başarl olduk-
tan sonra yurt dşna gitmek 
istediğini belirtti. Yurtiçi ve yurtdşn-
dan 6-7 kulüp teklif getirdi. Kimisi 
takas önerdi, kimisi teklif. Rusya’dan 
bir kulüp var. Dinamo Kiev talip. 
Türkiye’den de Fenerbahçe açk açk 
oyuncuyu istiyor. Fenerbahçe iyi bir 
teklif yapt.'' sözlerini kullanmşt.

Boupendza ile ilgilenmiyoruz
Süper Lig'de Hatayspor formas ile frtna gibi esen Boupendza’nn ad Fenerbahçe 
ile anlrken sar lacivertli yetkililerinden “ilgilenmiyoruz” mesaj geldi

Fraport TAV Antalyaspor'a 55 yllk kulüp tarihinde ilk kez 13 maçlk yenilmezlik  
serisi yakalatan teknik direktör Ersun Yanal ve takm, 2021 ylndaki ilk yenilgisini bir 
başka Antalya ekibi Aytemiz Alanyaspor karşsnda ald. Krmz beyazl takm, Yanal  
yönetiminde ligde çktğ 21 maçta 5 galibiyet, 12 beraberlik ve 4 yenilgi elde etti
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her geçen sezon yükse-
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toplayan Uğurcan Çakr, Avru-
pa’nn dev kulüpleri tarafndan iz-
leniyor. Son dönemde ise en ciddi 
takip İtalyan devi Juventus tara-
fndan başlatld. Juve’nin scout 
ekibi, yeni ve gelecek vaat eden bir 
kaleci arayşnda olduğu için 24 
yaşndaki Uğurcan’ listeye dahil 
etti. Sene başndan beri sürekli 
performansn artran Uğurcan, 
Juve yetkilileri tarafndan beğenili-
yor. Serie A ekibinin mevcut kad-
rosunda efsane eldiven Gianluigi 
Buffon’un 43 yaşna gelmesi ve 
artk veda zamannn yaklaşmas, 
30 yaşn aşan Wojciech 
Szczesny’ye alternatif aranmas 
nedeniyle Uğurcan Çakr bir anda 
liste başna çkt. 

Ugurcan Çakır’a 
Juventus talip  

Süper Lig'in 30. haftasnda Hikmet Ka-
raman'la birlikte çkşa geçen Ankara-
gücü, sahasnda son haftalarn forma 

takm Göztepe'yi 3-0 gibi net bir 
skorla mağlup ederek alt sralardan 
kurtulma adna önemli bir galibiyet 

daha elde etti. Sar lacivertliler, Hikmet 
Karaman yönetiminde çktğ 3. ma-

çnda 3. galibiyeti elde etti.

KAZAN Kremlin Cup'n finalinde 
Rus Zakharov'u yenen milli tenisçi-
miz Yank Erel profesyonel kariye-

rinin ilk ITF tekler şampiyonluğunu elde etti. 
Rusya'da sert zeminde düzenlenen toplamda 
15 bin dolar ödüllü ITF turnuvas Kazan 
Kremlin Cup'ta srasyla Moldoval, Rus, 
Özbek ve yar finalde de Rus rakibini yenen 
Yank Erel, finalde 1 numaral seri baş Alexey 
Zakharov'un rakibi oldu. 20 yaşndaki temsil-
cimiz, final mücadelesinde ev sahibi ülkeden 
Alexey Zakharov karşsnda 6-3, 3-0 öndeyken 
rakibinin maçtan çekilmesi ile şampiyonluğa 
ulaşt. Kariyerinin ilk profesyonel tekler zafe-
rini Rusya'da kazanan Yank Erel yaptğ açk-
lamada, "Umarm devam gelecek. Günün 
anlam ve önemine ithafen bu şampiyonluğu, 
canla başla pandemi ile savaşan sağlk çal-
şanlarmza armağan ediyorum. 14 Mart Tp 
Bayram kutlu olsun" dedi. DHA 

Milli tenisçinin 
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FRAPORT TAV Antalyaspor'un de-
neyimli teknik direktörü, kariyeri 
boyuncu 612 maçta görev ald. 
Yanal, bu maçlarda 273 galibiyet, 
153 beraberlik ve 186 yenilgi elde 
etti. Süper Lig'de ise 502 maçta tek-
nik adam olarak görev yapan teknik 
adam 213 galibiyet, 133 beraberlik 
ve 156 yenilgi ald. Ersun Yanal, 
Samet Aybaba, Şenol Güneş, Rza 
Çalmbay, Ylmaz Vural ve Aykut 
Kocaman ile birlikte Süper Lig'de 
500 maçta görev yapan 6 teknik di-
rektörden biri konumunda. Yanal, 
Denizlispor, MKE Ankaragücü, 
Gençlerbirliği, Manisaspor, Eskişe-
hirspor, Trabzonspor, Fenerbahçe 
ve Antalyaspor olmak üzere 8 ta-
km çalştrrken, A Milli Takmn 
başnda da yer ald. Deneyimli tek-
nik direktörün kariyerinde Fener-
bahçe ile de 1 Süper Lig 
şampiyonluğu bulunuyor. DHA 

YANAL’IN  
KARİYERİ

*

BAŞANTRENÖR Irakli 
Uznadze ile antrenörler 
Onur Akgün ve Derya 

Cıbır Zengi idaresinde çalış-
malarını Kastamonu Olimpiyat 
Hazırlık ve Kamp Eğitim Mer-
kezi’nde gerçekleştiren Türki-
ye Judo Milli Takımı, olimpi-
yatlarda 8 sıklette mücadele 
edecek. Sakatlanan ve zihinsel 
anlamda sorun yaşayan spor-
cuların bir an önce takıma ye-
niden katılması için canla başla 
çalışan uzman psikolog Ayşe 
Bayraktaroğlu, uzman fizyo-
terapist Sercan Yıllı ve masör 
Mustafa Ayar, antrenmandan 
maç anına kadar sporcuların 
yanından ayrılmıyor.

Hazır hissediyoruz
Uzman psikolog Ayşe Bay-
raktaroğlu, AA muhabirine, 
olimpiyat öncesi son kampla-
rının Kastamonu’da olduğunu 
söyledi. İlk kez olimpiyat sü-
recine dahil olduğunu belirten 
Bayraktaroğlu, “Nerdeyse 2,5 
yıldır takımla çalışıyorum. Dört 
yıldır da bu işi yapmaktayım. 
Şu an takımımız hem psikolojik 
hem de fiziksel olarak en hazır 
dönemini yaşıyor. Sakatlığı-
mız yok. Antrenörlerimiz ve 
diğer ekip arkadaşlarımızla 
beraber bir hedefe odaklandık. 
Hepimiz kendimizi çok hazır 
hissediyoruz” dedi. Sporcuları 
psikolojik olarak desteklemeye 
çalıştığını belirten Bayrakta-
roğlu, “Spor psikolojisi ülke-
mizde yeni bir alan. Kariyerini 
sonlandırmış sporcu ve antre-
nörlerle konuştuğumda, ‘Keşke 
benim zamanımda da böyle 
psikolojik destek olsaydı, belki 
sporu bırakmazdım.’ diyorlar. 
Özellikle yaralanmalardan son-

ra kariyerine devam etmeyen 
sporcular var. Spor psikolojisi 
bu yüzden çok önemli” diye 
konuştu. Judonun zor bir spor 
olduğunu dile getiren Bayrak-
taroğlu, “Temas gerektiren bir 
spor olduğu için yaralanma 
seviyeleri çok yüksek. Maçta 
da kritik anlarda çok önemli 
kararlar vermeleri gerekebili-
yor. Dikkatlerini en üst seviye-
de tutmaları gerekiyor. Bu tür 
kararlar vermek zihinsel daya-
nıklılık gerektirir. Olimpiyata 
giden 8 sporcumuz da zihinsel 
dayanıklılığa sahip. O yüzden 
kendimizi çok hazır hissediyo-
rum. Herkesin bireysel ihtiyaç-
larını tespit edip, bu ihtiyaçlara 
yönelik müdahalelerde bulunu-
yorum” ifadelerini kullandı.

Sakatlığımız yok
Uzman fizyoterapist Ser-
can Yıllı, 2019 yılından beri 
Olimpik Judo Milli Takımı ile 
çalıştığını söyledi. Tokyo 2020 
Olimpiyatları’nda takımla bir-
likte görev aldığını dile getiren 
Yıllı, “Dünya ve Avrupa şam-
piyonaları, Akdeniz ve İslam 
Oyunları gibi birçok uluslara-
rası müsabakada görev aldım. 
Bu müsabakalarda sporculara 
fizyoterapist olarak 
bir çok katkımız 
oluyor. Özellikle spor 
fizyoterapisti judoda 
çok önemli. Judo 
temas sporu olduğu 
için birçok yaralanma 
ile karşılaşabiliyoruz. 
Bu anlamda hem 
spor yaralanmaları-
nın önlenmesi hem 
de tedaviyi organize 
etme anlamında 
spor fizyoterapisti 

bu takım için olmazsa olmaz” 
açıklamasını yaptı. Hedefleri 
olduğunu anlatan Yıllı, “Şimdi 
Paris 2024 Olimpiyatları’na 
hazırlanıyoruz. Takımımızın 
durumu çok iyi. Herhangi 
bir sakatlığımız yok. İnşal-
lah 2021’de son anda kaçan 
madalyaları Paris 2024 Olim-
piyatları’nda ekip olarak telafi 
etmek istiyoruz. Bu anlamda 
çalışmalarımızı sürdürüyoruz.” 
şeklinde konuştu.

Ülkemizi temsil ediyoruz
Sporcular madalya aldığında 
çok mutlu olduğunu belirten 
Yıllı, “Çok fazla emeğimizin 
olduğu sporcuların orada 
madalya alması, başarı elde 
etmesi bizi oldukça mutlu edi-
yor. Ülkemizi temsil ediyoruz. 
Bayrağımız dalgalanıyor, altın 
madalya alındığında İstiklal 
Marşı’mız okunuyor. Tarif 
edilemez bir duygu. Sporcuları-
mız başarı elde etiğinde biz de 
onlar kadar mutlu olup, gurur-
lanıyoruz” değerlendirmesinde 
bulundu. Öte yandan, masör 
Mustafa Ayar ise olimpiyatlara 
hazırlanan milli takımın başa-
rısı için ellerinden gelen çabayı 
gösterdiklerini belirtti. AA

Olimpiyatlara hazırlanan Olimpik Judo Milli Takımı’nın sağlığı, uzman psikolog 
Ayşe Bayraktaroğlu, uzman fizyoterapist Sercan Yıllı ve masör Mustafa Ayar’a 
emanet. Uzman psikolog Ayşe Bayraktaroğlu, “Temas gerektiren bir spor olduğu 
için yaralanma seviyeleri çok yüksek. Maçta da kritik anlarda çok önemli kararlar 
vermeleri gerekebiliyor. Dikkatlerini en üst seviyede tutmaları gerekiyor” dedi

9 yaşında 4 madalya

Hazırlıklar son aşamada

ÇEKYA’NIN Pardubice 
şehrinde 12-16 Temmuz 
tarihlerinde düzenle-

nen Çekya Open 2024 Dünya 
Zeka Oyunları Şampiyonası’na 
katılan Mihrimah, gençler Türk 
mangalası ve gençler bestem-
şe kategorilerinde şampiyon, 
kadınlar Türk mangalası 
ile kadınlar dokuz kumalak 

kategorilerinde ise üçüncü 
oldu. Mihrimah, Zeka Sporları 
ve Oyunları Konfederasyonu 
Amasya İl Temsilcisi olan an-
nesi Canan Alıcıoğlu tarafından 
verilen eğitim ile mangala ve 
bestemşede 3 yıl içinde dünya 
şampiyonluğuna ulaştı.

6 yaşında öğrendim
Minik sporcu, AA mu-
habirine, şampiyonada-
ki en küçük yarışmacı 
olduğunu ve her gün 3 
saat antrenman yaptı-
ğını söyledi. Turnuva-
da rakiplerinin yaşça 
kendisinden büyük 
olduğuna işaret eden 
Mihrimah, “Bu oyun-
ları annemle 6 yaşın-
dayken öğrendim. Üç 
yıldır oynuyorum. En 

son Çekya’da 2 birinciliğim, 2 
üçüncülüğüm oldu. Zordu ama 
inanmak başarmanın yarısıdır. 
Turnuvadaki rakiplerim benden 
yaşça büyüktü. Buna rağmen 
iki tane birincilik aldığım için 
çok mutluyum.” dedi. Antrenör 
olarak 9 yaşındaki kızıyla Çek-
ya’daki dünya şampiyonasına 
katılan anne Canan Alıcıoğlu 
ise “Mihrimah’a 6 yaşından beri 
dokuz kumalak, bestemşe ve 
mangala çalıştırıyorum. En son 
Çekya’nın Pardubice kentinde 
yapılan dünya şampiyonalarına 
katıldık. Burada iki dünya şam-
piyonluğu, iki de dünya üçün-
cülüğü aldı. Dünyanın birçok 
ülkesinden kendinden yaşça 
büyük sporcularla yarıştı. Hep 
birlikte heyecanlı dakikalar 
yaşadık ve güzel sonuçlar elde 
ettik” diye konuştu. 

Amasya’da 6 yaşında annesinin yönlendirmesiyle zeka oyunlarına başlayan 9 yaşındaki Mihrimah Alı-
cıoğlu, Çekya Open 2024 Dünya Zeka Oyunları Şampiyonası’ndan 2 birincilik ve 2 üçüncülükle döndü

Uluslararası Spor Araştırmaları Merkezi’nin (CIES) raporuna göre, dün-
yanın en iyi 40 liginde takımlar geçen sezon tüm kulvarlarda ortalama 
42,4 maça çıktı. Geçen sezon Türkiye’de tüm kulvarlarda en çok resmi 
maça çıkan Fenerbahçe, Galatasaray ve Beşiktaş’ın müsabaka sayısı 
dünya ortalamasının üstünde seyrederken, “Üç büyükler”, UEFA Şampi-
yonlar Ligi şampiyonu Real Madrid’den daha çok müsabakaya çıktı

100 yıl sonra yeniden 
Paris’in ev sahipliğinde 
gerçekleştirilecek olimpi-

yat oyunları için kentte hazırlık 
çalışmalarında son rötuşlar ya-
pılıyor. 26 Temmuz Cuma günü 
yapılacak açılış seremonisiyle 
start alacak Paris 2024 Olim-
piyat Oyunları, 11 Ağustos’ta 
tamamlanacak. Çeşitli branşlarda 
şehrin tarihi ve simge noktala-

rında yapılacak müsabakalar için 
yarışma alanları hazırlandı. En 
çok ilgi gören noktalardan Eyfel 
Kulesi, Louvre Müzesi, Versay 
Sarayı gibi müsabakaların yapıla-
cağı noktalar ziyarete kapatıldı. 
Bugünlerde turist olarak Paris’e 
gelen kişiler, şehrin önemli 
yapılarını gezme şansı bulamadı. 
Oyunlara ilişkin Paris’te güvenlik 
önlemleri de ön planda tutuluyor. 

Tarihteki 33. olimpiyatlara ev sahipliği yapacak Fran-
sa’nın başkenti Paris’te hazırlıklar son aşamasına geldi
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2024 Avru-
pa Futbol 
Şampiyo-

nası’nın (EURO 
2024) ardından 
gözler, kulüp 
takımlarının 
yapacağı ulusal ve 
uluslararası çap-
taki organizasyon-
lara çevrilirken, 
İsviçre’de bulunan 
Uluslararası Spor 
Araştırmaları 
Merkezi (CIES), 
futbolcuların iş 
yüküne ilişkin 
raporunu yayım-
ladı. Raporda, 
Trendyol Süper Lig de dahil olmak üzere 
dünyanın en iyi 40 ligindeki takımlar ve 
futbolcuların 2012-2013 ile 2023-2024 
sezonları arasında oynadığı tüm maçlar 
analiz edilerek oynanan süreler ile hem 
ulusal hem de uluslararası maçların sayı-
ları duyuruldu.

Sezon başına 22,7 maç 
Raporda, dünyanın en iyi 40 liginin son 
12 sezonunda en az bir maçta oynayan 
toplam 62 bin 156 futbolcu analiz edildi. 
İncelenen liglerdeki futbolcuların sezon 
başına süre aldığı maç sayısının 22,7 
olduğu belirtildi. FIFA’ya bağlı konfe-
derasyonların hem Avrupa’da hem de 
dünyanın geri kalanında kıtasal ölçekte 
düzenlediği organizasyonlardaki maç 
sayısının artması nedeniyle, 2014-2015 
sezonunda futbolcuların kulüpleriyle 
uluslararası çapta oynadığı maçların ora-
nı yüzde 5 düzeyindeyken, geçen sezon 
bu oran yüzde 6,6 ile en yüksek seviye-
sine ulaştı. Rapora göre dünyanın en iyi 
40 ligindeki takımlar geçen sezon tüm 
kulvarlarda ortalama 42,4 müsabakaya 
çıktı. UEFA Şampiyonlar Ligi’nde geçen 
sezon mücadele eden takımlar ise tüm 
kulvarlarda ortalama 50,8 maç oynadı.

Madrid, 55 maç oynadı
Raporda son 12 sezonda en fazla maça 
çıkan 3 takım analiz edilirken, İspan-
ya’dan Real Madrid, İngiltere’den Man-
chester United ve Almanya’dan Bayern 
Münih’in yıllara göre tüm kulvarlarda 
çıktıkları maç sayıları açıklandı. Rapora 
göre, Real Madrid 2001-2002 sezonunda 
tüm kulvarlarda 66 maçla zirveye çıkar-
ken, Manchester United da 2008-2009 
sezonunda 66 maça ulaşarak bu rekora 
ortak oldu. Geçen sezon UEFA Şampi-

yonlar Ligi şampiyonu olan Real Madrid 
55, Manchester United 52, Bayern Münih 
ise 49 maçta mücadele etti. Real Madrid, 
geçen sezon 38 LaLiga, 13 UEFA Şam-
piyonlar Ligi, 2 Kral Kupası ve 2 İspanya 
Süper Kupa maçına çıktı. Trendyol Süper 
Lig’den ise Fenerbahçe geçen sezon 58 
maça çıkarken, Galatasaray ve Beşiktaş 
56’şar maçla onu takip etti. Sarı-lacivertli 
ekip, geçen sezon 38 Trendyol Süper 
Lig, 16 Avrupa kupası, 3 Türkiye Kupası, 
1 TFF Süper Kupa maçında ter döktü. 
Galatasaray, 2023-2024 sezonunda 38 
Trendyol Süper Lig, 14 Avrupa kupası, 
3 Türkiye Kupası, 1 TFF Süper Kupa 
maçında mücadele verdi.

Beşiktaş da geçen sezon 38 Trendyol 
Süper Lig, 12 Avrupa kupası, 6 Türkiye 
Kupası maçına çıktı.

Bu rakamlara bakıldığında; Türki-
ye’den Fenerbahçe, Galatasaray ve Be-
şiktaş, geçen sezon UEFA Şampiyonlar 
Ligi şampiyonu Real Madrid’den daha 
fazla maç oynadı.

6’şar maçta ter döktü
“Üç büyükler”in yüksek maç sayısında, 
UEFA organizasyonlarında gruplara 
kalabilmek için oynanan eleme müsaba-
kaları etkili oldu. Real Madrid, doğrudan 
UEFA Şampiyonlar Ligi gruplarında 
sezona başlarken, Fenerbahçe, Galata-
saray ve Beşiktaş, UEFA organizasyon-
larında gruplara kalabilmek için 3 eleme 
turunda 6’şar maçta ter döktü. Bu sezon 
da UEFA organizasyonlarına 2. eleme 
turundan başlayan Fenerbahçe, Trab-
zonspor ve RAMS Başakşehir’in eleme 
turlarını geçerek katıldıkları turnuvalarda 
lig aşamasına çıkmaları durumunda, tüm 
kulvarlarda 50’nin üzerinde maç oynama-
sı bekleniyor.

Ortalamanın
üstündeler!

MİLLİ TAKIM 
BİZE EMANET



K amu Sendikaları Platformu, An-
kara'daki Uluslararası Çalışma
Örgütü (ILO) önünde basın açık-

laması yaptı. Kamu Sendikaları Platformu
adına açıklama yapan Hep-Sen Genel
Başkanı Yunus Şimşek,  “2022'de sendika-
lara getirilen yüzde 1 baraj uygulamasına
yönelik madde Danıştay tarafından iptal
edilmişti. 2023'te getirilen yüzde 2 barajı
da Anayasa Mahkemesi tarafından, ana-
yasamıza ve uluslararası hukuka aykırı bu-
lunmuştur. İşte bugün 2024 yılında,
hukuka, adeta adaba uymayan bu uygu-
lama tekrar meclisten geçirilmeye, kanun-
laştırılmaya çalışılmaktadır. Peki nedir bu
yüzde 1 barajı? Hizmet kolundaki sendi-
kalı memurların yüzde 1'lik kesimi ve üze-
rinde örgütlenen sendikaların üyelerine

ayda 641 lira; yüzde 1 ve altında örgütle-
nen sendika üyelerine ise ayda 226 lira
toplu sözleşme ikramiyesi adı altında rüş-
vet verilmesidir” dedi. 

Cezalandırma var

"Yeni kurulan ve yüzde 1'in altında kalan
sendikaların üyelerini cezalandırma var”
diyen Şimşek, “Sendikalaşması yasak olan
askeri, polisi, yargı mensuplarını cezalan-
dırma var. Sendika üyesi olmak istemeyen
memuru cezalandırma var. Burada topye-
kûn yandaşa, sarı sendikalara rüşvet var,
rant var, emekçiyi masada satma var” ifa-
delerini kullandı. 

Darbeye sessiz kalma

“ILO, patronların, işverenlerin, güç erk-

lerinin, para sahiplerinin ILO'su
mudur?” sorusunu soran Şimşek, 
“ILO, sermayenin, koltukların, sarı 
sendikaların ILO'su mudur?İşçilere,
kamu emekçilerine darbe yapılırken 
işçilerin toprağı, 
işçilerin evi böyle sessiz
kalır mı? ILO'ya 
sesleniyoruz; kapılarını
işçilere ve memurlara
samimiyetle aç ve 
görüşlerini beyan et.
Patronlara, işverenlere,
sermayeye karşı işçi
sınıfına yapılan 
darbeye sessiz kalma”
tepkisini gösterdi.
DHA

www.gazetedamga.com.tr
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SATIYORLAR!

Kamu Sendikaları Platformu, Ankara'daki Uluslararası Çalışma Örgütü (ILO) önünde basın
açıklaması yaptı. Kamu Sendikaları Platformu adına açıklama yapan Hep-Sen Genel
Başkanı Yunus Şimşek, "Sendikalaşması yasak olan askeri, polisi, yargı mensuplarını
cezalandırma var. Sendika üyesi olmak istemeyen memuru cezalandırma var. Burada 
topyekûn yandaşa, sarı sendikalara rüşvet var, rant var, emekçiyi masada satma var”" dedi.

EMEKCiYi

istanbul’da 
ilk akşam
yemeği
Beşiktaş'ın, İtalya'nın Lazio kulübün-
den transfer ettiği forveti Ciro Immobi-
le'nin eşi Jessica Melena, İstanbul'a
geldi. Beşiktaş Başkanı Hasan Arat ile
bir araya gelen Ciro Immobile ile Jes-
sica Melena, kartal pençesi pozu verdi.
Çift, önce Nişantaşı'ndaki bir mekâna
gitti. Ciro Immobile ile eşi Jessica Me-
lena, ardından da Boğaziçi'ndeki bir
restoranda yemek yedi. Jessica Me-
lena, paylaştığı fotoğrafa da, "İstan-
bul'da ilk akşam yemeği" notunu
düştü. Gençliğinde suç dizilerini seven
Jessica, üniversiteyi bırakmadan önce
kriminoloji eğitimi alıyordu.

COCUKLARA 
YUZME EGiTiMi
Sultangazi Belediyesi, 7-14 yaş aralığındaki çocuk-
lara, yüzmeye teşvik etmek ve çocukların yaz aylarını
verimli geçirmesi amacıyla ilçedeki etkinlik alanına
bulunan havuzlarda temel yüzme eğitimi veriyor
Sultangazi Etkinlik Alanı’na kuru-
lan kız-erkek yüzme havuzlarında
7-14 yaş aralığındaki gençlere
temel yüzme eğitimi veriliyor. Yaz
döneminde eğitimlerine başlayan
900 öğrenci, gruplar halinde haf-
tada iki gün yüzme eğitimi alıyor.
Yüzme eğitmenleri haftanın 6
günü öğrencilere yüzme dersi veri-
yor. Yaz sonunda eğitimlerin ta-
mamlanmasının ardından başarılı

öğrenciler, kültür ve gençlik mer-
kezlerindeki kapalı yüzme havuz-
larına alınacak ve eğitimlerine
orada devam edecekler. Kapalı
yarı olimpik havuzlarda verilen
eğitimlerle profesyonel yüzme ta-
kımı oluşturulacak.

Teşvik ediyoruz

Sultangazi Belediye Başkanı Ab-
durrahman Dursun, “Yüzme,

tüm vücudun her noktasını aynı
anda çalıştıran mükemmel bir
spordur. Gençlerimizin tatillerini
verimli bir şekilde geçirebilmesi
için etkinlik alanımıza havuz kur-
duk. Burada 7-14 yaş aralığın-
daki çocuklarımızın su fobilerini
yenerek yüzmeyi öğrenmelerinin
yanı sıra profesyonel bir yüzücü
olmaları için de teşvik ediyoruz.
Burada başarılı olan istekli genç-
lerimizin kapalı yüzme havuzla-
rında eğitimlerine devam
etmesini sağlıyoruz. Biz belediye
olarak gençlerimizin her spor da-
lıyla buluşması için yoğun bir ça-
lışma yürütüyoruz.
Ailelerimizden de çocuklarını
spora yönlendirmelerini rica edi-
yoruz” diye konuştu.
Sezai Karakoç Gençlik Spor ve
Engelliler Merkezi ile Özdemir
Bayraktar Gençlik ve Kültür
Merkezi kapalı yüzme havu-
zunda da 7-40 yaş aralığındaki
ilçe sakinleri için yüzme eğitimleri
devam ediyor. DHA

RIHTIMDA YOGA
Galataport İstanbul’un öncü yoga stüdyosu Cihangir Yoga ile hayata geçirdiği
“Rıhtımda Yoga” serisinin üçüncüsü, 27 Temmuz Cumartesi günü 08:00’da yoga
eğitmeni Ece Dursun tarafından Paket Postanesi rıhtımında gerçekleştirilecek
Kiko Milano ve Doğuş Otomotiv Plus | Volkswa-
gen sponsorluğunda Cihangir Yoga ile uzun so-
luklu bir iş birliğine adım atan Galataport
İstanbul, “Rıhtımda Yoga” adlı kolektif aktivite se-
risinin üçüncüsünü 27 Temmuz Cumartesi 08:00-
09:00 saatleri arasında Paket Postanesi rıhtımında
düzenleyecek. İlk iki buluşmada yüzlerce yoga tut-
kununu bir araya getiren Galataport İstanbul, bu
defa Tarihi Yarımada’nın daha da yakından görü-
lebildiği Paket Postanesi rıhtımında misafirlerine
unutulmaz anlar yaşatacak. Detoks by Tost sağ-

lıklı tatları, Nilky ise vegan içecekleriyle etkinliğe
renk katacak. Yoga eğitmeni Ece Dursun’un temel
yoga pozları ve nefes tekniklerini uygulamalı bir
şekilde aktaracağı programda katılımcılar, öz ben-
liklerini keşfetmek üzere keyifli bir yolculuğa çıka-
caklar. Her yaştan insana ücretsiz katılım olanağı
sunan “Rıhtımda Yoga”, kişilerin sabahın erken
saatlerinde Boğaz’a karşı pozitif enerji depolama-
larını sağlayacak. Meraklıları tarafından büyük
ilgi toplayan “Rıhtımda Yoga” serisinin devamı;
31 Ağustos ve 21 Eylül’de gerçekleşecek. 


	1 DAMGA (6)
	2 RENKLİ
	3 RENKLİ
	4 RENKLİ
	5 RENKLİ
	6 RENKLİ
	7 RENKLİ
	8 RENKLİ
	9 RENKLİ
	10 RENKLİ
	11 RENKLİ
	12 RENKLİ
	13 RENKLİ
	14RENKLİ
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